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* VRIh K PL PSI, PSDI, PRI, KD IN PLI V PALAČI M ADAMA

Okvirni dogovor šestih strank 
o zakonu za pravične stanarine
Kompromisna rešitev predvideva nepremičninsko «rento» 3.85 od sto in sest- 
letno postopno prilagajanje najemnin draginji - Nasprotovanje sindikatov

RIM — Ko je že kazalo, da bo sporazum o pravičnih stanarinah 
Po gobe, jc politična volja prevladala nad računi in strokovnimi 

n'nenji. «Vrh» šestih strank v palači Madama je tako, po posredovanju 
‘Političnih predstavnikov«, ki so dve uri razpravljali na ločenih sre- 
t*l,Jlh, obrodil načelni kompromisni sporazum o bodočem zakonu o 
•"■»vičuiii stanarinah.

Ob 22 jo so predstavniki šestih 
» ,.nk (GalIoni za KI), Signorile in 
kchillj za PSl, Chiaromonte. Di Ma
ji’" in Barca za KPI, Spadolini za 

"I. Balbo za PLI, Longi za PSDI, 
j^oistri Bonifado, Pandolfi in Gul- 

za vlado) objavili kratko spo- 
««o o okvirnem sporazumu.

Znano je, da je levica zahtevala 3 
od sto, KD pa 5 od sto. Sporazu
meli so se za 3,85 od sto.

Srečanje na «vrhu» se je nato še 
nadaljevalo. Socialist Signorile pa 
je rekel časnikarjem, da se bodo 
morale stranke prihodnje dni še sre
čati in se dogovoriti do podrobnosti

^'neene smS znašati več kot. 4100 ° normativu, ki je sprav tako važen
?''‘jard do leta 1983. Stanarine bo- 
:?> seveda, prilagajali draginji, in 
'Cer upoštevajoč tri četrtine od 
^ka višanja draginje, vendar 3 

topnim prilagajanjem, ki bo tra- 
šest let (formalno pravijo: pet 

j.",'1 Plus eno leto «premirja»). Ko- 
,r° bo torej znašala »nepremičnin
ska renta«, na osnovi katere se bo- 

0 računale «pravične stanarine«?

kot okvirni sporaz.um«.
Če je bilo mogoče čutiti pred pol

nočjo vzdušje dokajšnjega optimiz
ma, ker je bila odstranjena «plava- 
joča mina«, ob kateri bi lahko vlada 
tu 'i nasedla na sipino ali se po
topila, popoldne je vzdušje bilo ze
lo pesimistično. Republikanec Spado
lini je časnikarjem izjavil, da se po 
enotedenskih srečanjih strokovnja-

ZAHTEVA SEN. UGA PECCHI0LIJA

KPI za zamenjavo 
rimskega kvestorja
Spovedana sobotna manifestacija študentskega gibanja

RlM — Problemi javnega reda so, norm o javnem redu, vključno z 
jj! 'edno v ospredju zanimanja ita | «aktivizacijo» varnostnih služb v bo-
'Janske politične javnosti, posebno 
* P° seji vodstva KD in v pričako 
*hju razprave a nedavnih teroristič

ni dejanjih, ki jo bo s svojim poro- 
, 0rT1 odprl notranji minister Cossi- 
f* v senatu. Načelniki skupin, ki 
, *e popoldne zbrali pri Fanfaniju, 

dogovorili: da bo razprava tra 
* od ponedeljka do srede. 

.Medtem je KPI zahtevala od vla- 
J", (konkretno od notranjega mini

ca Cossige), naj nemudoma od-

VSE O OSIMU
Koprska založba «Lipa» bo 

"*oes nh 17. uri v prostorih 
"Otela Macstoso v Lipici pred- 
sjavila knjigo z naslovom «0- 
•hbski sporazum«.
Kojiga jc zbornik z vsemi naj

pomembnejšimi govori predstav- 
®jkov obeh podpisnic ter sprem- 
nll"i dokumenti sporazumov in 
Cflotnini besedilom osimskih 
sporazumov v francoskem izvir
čku ter v slovenščini, z vse- 
č* ustreznimi zemljevidi in fo- 
^ffrafijami. Knjiga obsega čez 

strani.
,®>ornik je pripravil uredni- 
*ki odbor pod predsedstvom re- 
PublišUega sekretarja SR Slo- 
^ePijc za mednarodno sodelo- 

a-uje Marjana Osolnika, člani 
l bora pa so bili Črtomir Ko- 
®"č. Drago Mirošič, Radko Mo- 
^'bik. Tonc Poljšak in Karel

Cvodno besedo z naslovom 
- *Jr'mo. novo poglavje v odno- 

. " med Jugoslavijo iti Italijo« 
•*, Prispeval predsednik Sociali- 

zveze delovnega ljudstva 
čovenije Mitja Ribičič.

ju proti terorizmu.
V glavnem mestu se vsekakor na

petost stopnjuje, pitsebno še po skle
pu rimske kvesture, ly je .prepove
dala sobotno demonstracijo rimske
ga «gibanja» ekstraparlamentarnih 
skupin in študentov. »Gibanje« je 
nameravalo na ta način protestirati 
proti zaprtju sedežev »avtonomistov* 
v Ulici dei Volsci in v Turinu. Kve
stura v svojem sporočilu grozi, da 
bo prepovedano manifestacijo zatrla 
s silo.

Proti prepovedi manifestacije so 
se izrekli predvsem organizatorji, 
ki so sklicali na rimski univerzi 
skupščino ki bo danes. Na shodu bodo 
študentje sklenili, ali. bodo kljub pre
povedi demonstrirali. Proti prepove
di so se medtem izrekli »demoprole- 
tarci«, radikalci, «Lotta continua« in 
druge organizacije, (st.s.)

kov niso stališča zbližala, pač pa 
oddaljila.

«Vrh» se je pričel s poročilom 
predstavnika KD, ki je orisal rezul
tate dela v posebni komisiji. Vsi pa 
so bili pod vtisom odklonilnega sta
lišča, ki so ga izrekle sindikalne 
organizacije. Slednje so že sporoči
le, da ne bodo sprejele kompromis
ne rešitve, pač pa kratkomalo vztra
jajo na prvotnem 'vladnem besedilu, 
ki je določalo 3-odstotno «rento» in 
torej 3000 do 3500 milijard skupnih 
stanarin. Na vprašanje časnikarjev, 
kaj menijo o morebitnih kompromis
nih rešitvah je Garavani (CGIL) de
jal da je «renta» 3,75 od sto «ne- 
sprejemljiva«. Kot znano so se stran
ke dogovorile za še višje rento 
(3,85 od sto).

Naj, na koncu, omenimo še važ 
nest »normativa«, ki bo zadeval 
način, kako izračunati pravično sta
narino. Vlada je predlagala tri ka
tegorije stanovanj (normalna, sred
nja, slaba). KPI je zahtevala še 
četrto (neudobna), vendar se zdi, da 
predloga niso sprejeli.

Pač pa bo važno, kaj se bodo do
govorili o «socialnem skladu«, ki naj 
bi omogočil revnejšim slojem "po
puste« na stanarine. Minister Pan
dolfi je zavrnil možnost, da bi ta 
»solidarnostni sklad« oblikovali z ob
davčevanjem luksuznih stanovanj, 
kot je predlagala levica. Dejal je, 
da bi ga lahko finansirali s splošni
mi davščinami, (c.c. st.s.)

Drevi ohromljen 
železniški promet

RIM — 7. današnjim dnem bo že
lezniški promet v Italiji skoraj po
polnoma ohromljen. Stavki «avto 
nomnih« železničarjev, ki bodo do 
14. novembra zadržali vsak vlak na

nomarjov. sta poudarila «spoštovanje 
sovjetskih komunistov za tiste parti
je, ki iz lastnih izkušenj črpajo ide
je za nove poti k sotializmu«, ven- 
da pa opozarjata, da «te partije ni
majo dovolj praktičnih izkušenj«, 
kot jih ima, na primer KP SZ, za
to »večkrat težijo k posploševanju 
specifičnih izkušenj«, kar je — po 
njihovem mnenju »škodljivo«. Kapi
talistične sile tudi izkoriščajo »preti
rane kritike na ra,čun uresničenega 
socializma« v'svoje namene, ker ho
čejo v ljudskih množicah izkriviti 
»podobo socializma«. Suslov je„ če
prav jih ni izrecno imenoval, go
voril o »evnjkomunistih« celo kot 
«socialreformistih» in »revizionistih«.

RIM — Z današnjim dnem se v 
vseh italijanskih univerzah začne 
«teden boja« za priznanje pravic nad 
sto tisoč »začasnim docentom« in 
raziskovalcem, ki se bo zaključil 15. 
novembra s splošno stavko vsega 
vseučiliškega osebja.

V Švici aretirali 
Luigija Olivija 
enega od obtožencev 
škandala Lockheed
RIM — Vse kaže. da je švicarska 

policija aretirala včeraj v Lausan- 
nu Luigija Olivija, upravnika podje
tja Icaria in enega od glavnih obto 
žencev na procesu z aškandal Lock
heed. Poslovnika naj bi agenti za
prli na zahtevo predsednika ustav
nega sodišča prof. Paola Rossija.

Spiričo molčečnosti pristojnih švi
carskih organov je bila novica o 
Olivijevi aretaciji potrjena le po
sredno. vsekakor pa ni bila deman
tirana. Pripomniti gre tudi, da O- 
livija ni doma, ker telefon na nje
govem domu stalno brni v prazno.

Po obtožbi italijanskih sodnikov 
naj bi bil Olivi eden od posrednikov 
med ameriško letalsko družbo Lock
heed in podkupljenimi italijanski
mi politiki. Med drugim naj bi od 
mogočnega poslovnega partnerja do
bil 78.000 dolarjev, ki naj bi jih na
to izročil obrambnemu ministru Gu- 
iju kot «honorar» za njegovo priza
devanje za nakup letal «hercules C-i30».

NEW YORK — Sovjetskega mini
stra za zunanjo trgovino Patoliče- 
va je včeraj sprejel tudi ameriški 
predsednik Carter, kar je, po oceni 
političnih 1 opazovalcev, nov dokaz, 
da so se ameriško - sovjetski odno
si v zadnjih mesecih znatno izbolj
šali. Junija letos, ko se je Patoli- 
čev tudi mudil v ZDA. ga namreč 
niso povabili v Belo hišo in tudi vsi 
ostali pogovori so se odvijali v ve
liki zadržanosti.

Rimsko srečanje Berlinguer - Carrillo 
potrdilo odlične odnose med KPI in KPS

Srečanje med Berlinguer jem in 'Carrillom na sedežu KPI v Rimu

NlllllllllintlllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllllliiiilliHfllllMIlUIIHIIIIIIIIIIIIIIIMIIIIIIIKIIIIIIIIIIIMIMIIIIimilUillMIIIIIMIIIimillltllllimillllUIHimHlllllllUlMHIIII NMIMHMtlHHIIIMMIMMIIIMMMItMllHMMMIIHMHHI.gr

PRED OBISKOM ZUNANJEGA MINISTRA MINIČA V RIMU

Odnosi med SFRJ in Italijo prehajajo 
v novo fazo medsebojnega sodelovanja
Tako je na včerajšnji tiskovni konferenci dejal predstavnik zveznega tajništva za zuna
nje zadeve - Minic bo obiskal tudi Vatikan - Nevzdržno stališče avstrijske vlade glede 
uresničevanja njenih obveznosti iz državne pogodbe do slovenske in hrvaške manjšine

(Od našega dopisnika)naši-ft
. , BEOGRAD — »Obisk podpredsednika zveznega izvršnega sveta in 

,pp$taji za pol ure. se namreč-Trt' j zveznega tajnika za zunanje zadeve Miloša Minica v Italiji bo v časn, 
družujc stavka tehničnega osebja. ko lahko z zadovoljstvom ugotovimo, da odnosi med SFRJ in Italijo 
ki pripeda sind batom CGIL - CISL -, prihajaj« v novo fazo medsebojnega sodelovanja.« je na včerajšnji 
UIL in bo trajala -4 ur. Računajo, j |js(j«vnj konferenci v zveznem tajništvu za zunanje zadeve izjavil Mirko 
da zaradi vzporednega vpliva obeli k« je odgovarjal na vprašanje o pomenu Minieevega obiska

v Italiji in o vprašanjih, ki jim bo v pogovorih z italijanskim zunanjim 
ministrom Furlanije«! Minic namenil največ pozornosti, je Kalezič dejal:

stavk, vlaki dejansko nc bodo vo 
žili to noč in jutri ves dan do poz 
nega večera.

Suslov in Ponomarjov 
o «evrokomunizmu»

MOSKVA — Na »teoretski konfe
renci« KP SZ sta Miliajl Suslov in 
Boris Ponomarjov izkoristila prilož
nost za novo polemiko proti »evro- 
komunistom«. Oba, predvsem pa Po-

«Z osimskimi sporazumi sn bile I nji. povračilni obisk Miloša Minica
končno odpravljene zadaje ovire za 
neoviran razvoj medsebojnih odno
sov in izoblikovali so se pogoji za 
dolgoročna, širše in bolj vseobsež- 
no sodelovanje med državama na 
podlagi prijateljstva in dobrega so
sedstva. Ti sporazumi odpirajo po
membne možnosti za obogatitev c- 
konrmskih odnosov z novimi, sodob
nejšimi oblikami sodelovanja. Seda-

kvp1!1 s svojega položaja rimskega 
2aif°rja Domenica Migliorinija. 
btrn n je or*sal časnikarjem sen. 
v0d .tPecchi°li, ki v komunističnem 

Vu v°d> resor »za reformo dr- 
de* • kar naj bi po kriterijih «vla 
tranv senci« ustrezalo funkciji no- 
dajJe8H ministra. Pecchioli je pou- 
jj k da je tre.ba rimskega kvestor- 
pa , daniti zaradi nesposobnosti, 
Vij 'Ato, ker je vlado že spra- 
gia v žadrego takoj po smrti Gior- 
tj, If; Masi med majskimi inciden- 
Prg^Maj verjetno vlada ni nosila 
»t0r '5 odgovornosti, pač pa je kve- 
ttVa(. kazal, da ni sposoben vzdr- 
«ty .1 javnega reda v glavnem me- 
tleian ,Sv°jimi lažnimi poročili pa je 
(la uSk° privedel ministra do tega,
fesPlcd>re<* Par'amentom govord ne'
vlaV,10,i podarja še. da mora 
Sa if lrr>enovati za novega rimske- 
Ulttjj Vestorja človeka, ki naj se od- 
tvJ?, Po demokratični zrelosti in
v>-

ltva lrnu so se medtem sestala vod- 
tfajPariamentarnih skupin KD. Na 

redu so sklepi vodstva 
Po a’te' k' zadevajo skorajšnjo vlad- 
javrift 0 ‘n l°rej ukrepe za zaščito 
>-ve?i l’eda. Galloni je s tem v 

Poudari), da demokristjani no- 
Parn *,ziemnih ukrepov«, pač pa sc 
Piw,rava.i° sklicevati na julijsko 
Pocri^skc dogovore, ki jih je KD 
stfp^ala predvsem zato, ker so se 
Po * njimi dogovorile za skup- 

aseito javnega reda v državi. 
jtVai;, . aia zato Prl (hmorejšnjem 
- ®too P' dogovorjenih točk in kon- 

°. Pri uresničevanju odobrenih
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PO IZRAELSKEM LETALSKEM NAPADU V JUŽNEM LIBANONU

Zaostritev napetosti na Bližnjem vzhodu 
priča o nujnosti novih mirovnih pogajanj

TEL AVIV — Zadovoljstvo nad | janj, kljub večjemu številu predlo 
Sadatovim izvajanjem pred egip- gov v zadnjem času. Po silovitem
tovskim parlamentom in pripravlje
nost, da v kratkem sprejme na iz- 
raelskih tleh egiptovskega nred- 
sedinika je včeraj izrazil izraelski 
premier Begin, ki pa je pozitivne
mu delu dodal takoj svojo protiutež. 
Zatrdil je namreč, da so vsi ostali 
Sadatovi predlogi »nesprejemljivi«, 
kar pa po njegovi oceni «ne bi o 
nemogoiilo sklicanja mirovnih po 
gajanj za Bližnji vzhod«. Desni
čarski voditelj ni spremenil niti 
lastne razlage glede letalskega na 
pada na južni Libanon, kr naj bi 
bil zgolj «obrambncga značaja«.

Predsedniku izraelske vlade nam
reč »ni znano«, da so bombniki po
leg • palestinskih oporišč zadeli' še 
civilne objekte in prizadeli civilno 
prebivalstvo. Tako za vlado kot 
za vojaško vodstvo so »rezultati 
bombardiranja dobri«, v to oceno 
pa sodijo tudi desetine mrtvih v 
južnem Libanonu, ki so vsi »pale
stinski teroristi«. Kakor ie že ne
kaj ur po silovitem letalskem na
padu dejal načelnik glavnega šta
ba Gur. češ da «Izrael ne bo doou 
ščal, da umirajo nedolžni državlja
ni«. ponavljajo za njim vsi izrael
ski predstavniki.

Nesorazmeren odgovor Te) Avba 
na obmejne spopade zadnjih dni, 
na streljanje s »kat.jušami« je si
cer izraelsko topništvo že takoj in 
dovolj učinkovito odgovorilo, saj 
je bilo na palestinski strani več 
mrtvih, je ponovna priča, da izrael
ska država ni omilila ne besed ne 
dejanj. Obenem pa je pokazatelj, 
da je položaj na Bližnjem vzhodu 
vse prej kot pomirjen in so napre
zanja za miroljuben izhod še vedno 
nujna.

Za vse prizadete je rešitev lahko 
samo v »vsestranskih« Dogajanjih, 
kar naj bi pomenilo, da vsi ori 
stajajo na konferenco v Ženevi. 
Nikakor pa se ne morejo sporazu
meti o udeležbi in o vsebini poga-

napadu je egiptovski predsednik 
Sadat izjavil, da »ga ne zanimajo 
proceduralne norme za sklicanje 
ženevske konference«, vendar bi na 
njej morali govoriti o vrnitvi A 
rabcem zasedenih ozemelj in o u- 
stanovitvi samostojne, palestinske 
države v Cisjordaniji Prvi del ie 
Begin pohvalno ocenil, drugega, 
kot že tolikokrat do sedaj, pa za
vrnil, češ da bi bila »palestinska 
država pred izraelskimi vratini ne
nehna nevarnost za izraelsko dr
žavo«,

O novih pobudah ZDA nai bi 
spregovoril ameriški veleposlanik 
med svojim včerajšnjim razgovo
rom z izraelskim premičnim, ven
dar je Begin zanikal, da bi ameri
ška zaveznica njemu predlagala 
kaj novega. Iz Kaira pa poročajo, 
da bi po novem ameriškem osnutku 
v Ženevo moraja potovati enotna 
arabska delegacija, sestava katere 
ne bi' bila «štrogo» določena, ven
dar bi vključevala tudi Palestince, 
ne da bi se pri tem preveč ozirali 
na dejstvo, če so vključeni v PLO 
ali ne.

Po oceni egiptovskega zunanjega 
ministra Fahmi.ja, njegove ^ izjave 
je priobčil bonski dnevni »General 
Anzeiger«, še ni bilo nikoli toliko 
možnosti, da bi se ponovno sestali 
za pogajalno mizo kakor prav se
daj. čemu, tega ni povedal, dejal 
pa je, da »obstaja celo možnost, 
da prepričajo Izraelce o nujnosti 
palestinske prisotnosti«. Seveda pa 
je rok do konca leta prekratek in 
govori se že. da bi ženevsko kon 
ferenco sklicali v naslednjih šestih 
mesecih ali najprej februarja na
slednjega leta.

O nujnosti čimprejšnjega sklica 
n ja ženevskih Dogajanj ie sprego
voril tudi ameriški predsednik Car 
ter. kajti k temu naj bi origova 
rjali 
nem

njih »ne moremo naprtiti vse kriv
de Izraelu, kajti palestinski napa
di na Naharijo so bili neupravi
čeni«. Ameriški predsednik je še 
dodal, da «bi bilo neumestno s 
strani kogarkoli obsojati Izrael«, 
pohvalil pa je Beginove in Sada 
tovc izjave ter pozval druge arab
ske države naj slecnjo njunemu zgledu.

«Nedvomno je težko obsojati ti 
sta dejanja, ki jih same (ZDA) o- 
mogočajo«, tako je sovjetska agen
cija TASS komentirala izraelski le-

■ninistru Forlaniju je ravno v funk
ciji takšnega razveja odnosov med 
sosednjima državama. Izmenjava 
mnenj med Miničem in Forlanijem 
bo zajela vsa najpomembnejša vpra
šanja iz (I vosi l an skih odnosov in ak
tualna vprašanja mednarodnih od
nosov.«

Na dodatno vprašanje, do kam je 
prišlo uresničevanje osimskih spora
zumov in ali se pojavljajo pri tem 
kake praktične težave, je glasnik 
zveznega tajništva za zunanje za
deve odgovoril, da se osimski spo
razumi uresničujejo in da se več 
mešanih komisij in ustanov obeh 
držav ukvarja z različnimi projek
ti, s katerimi naj bi konkretizirali 
skupne dogovore.

Kalezič je na tiskovni konferenci 
obenem sporočil, da bo Miloš Minic 
16, in 17. novembra uradno obiskal 
Vatikan in da ga bu ob tej prilož
nosti sprejel v avdienco papež Pa
vel VI. Pri tem je Kalezič izjavil:

«Odnosi med SFRJ in Vatikanom 
temeljijo na protokolu iz leta 1966 
in imajo meddržavni značaj. S tem 
je bilo sprejelo dejstvo, da je odnos 
med rimskokatoliško cerkvijo in dr
žavo jugoslovanska notranja zade
va. Na tej podlagi se odnosi med 
Vatikanom in Jugoslavijo ugodno 
razvijajo.« Obenem je Kalezič pod
črtal. da imata Jugoslavija in Va
tikan pri mednarodnih vprašanjih 
pogosto podobne poglede na medna
rodna vprašanja, zlasti ko gre za 
ohranitev in utrditev svetovnega mi-

stajala kontinuirana izmenjava 
mnenj med predsednikom Tilom in 
papežefti Pavlom VI. >•

Glasnik zveznega tajništva za zu 
nanje zadeve Mirko Kalezič je na 
tiskovni konferenci odgovoril še na 
več drugih vprašanj. Glede zadnjih 
dogodkov okrog Zahodne Sahare je 
dejal, da vzbujajo skrb in da je pro
blem Zahodne Sahare po jugoslo
vanskem mnenju potrebno in mogo
če rešiti na miren način na osnovi u- 
streznih resolucij Združenih narodov 
in Organizacije afriške enotnosti in 
v skladu s priporočili petega summi- 
ta neuvrščenih držav v Colombu in 
ministrskega sestanka neuvrščenih 
v Novem Delhiju. Kaleziča so časni
karji tudi vprašali, kako komentira 
izjave avstrijskega zunanjega mini
stra Wilibalda Pahra v zvezi z Ju

goslavijo in koroškimi Slovenci na 
tiskovni konferenci 7. novembra. V
zvezi-*-tetn je glasnik zveznega taj-
ništva za zunanje zadeve izjavil. rillu prepovedali, da bi govoril. »Ko 

»Predvsem b, rad .poudarili, da bj ,ahko n _ je dejal ipanski 
* tfrp za npkakftnn Klftvenakn vnra- . ___ ;•» .• -__•_____

(Telefoto ANSA)

RIM — Tajnik španske komunistič
ne partije Santiago Carrillo je vče
raj dopotoval v Rim na pogovore z 
voditelji KPI, srečal pa se je tudi 
s tajnikom PSI Craxijem. Najprej 
se je Carrillo. ki je prihajal iz Beo
grada, sestal s Pajetto in Segrejem, 
nato pa, na sedežu vodstva KPI na 
Via delle botteghe oscure, general
nim tajnikom KPI Berlinguerjem.

O srečanju so objavili tudi kratko 
uradno poročilo, v katerem je med 
drugim rečeno, da je srečanje po
teklo «v vzdušju bratskega prija
teljstva. ki označuje odnose med o- 
bema partijama*.

Pač pa sta imela Carrillo in Ber
linguer pozneje skupno tiskovno kon
ferenco, ki je privabila veliko itali
janskih in tujih časnikarjev. Kot j* 
bilo pričakovati, so prva vprašanja 
zadevala odnose s Sovjetsko zvezo 
pa. »incidentu« ob proslavi 60 letni
ce oktobrske' revolucije, ko so Car-

»Ko
ne gre za nekakšno 'slovensko vpra 
Čanje', temveč za zelo jasne in pre
cizne mednarodne obveznosti, ki za 
Avstrijo izvirajo iz državne pogod 
be v zvezi z zagotavljanjem pra
vic slovenske in hrvatske manjši
ne v Avstriji. Jugoslavija je av
strijski vladi vedno ptedočila svo
je stališče glede neuresničevnnja 
avstrijskih obveznosti iz državne 
pogodbe glede slovenske in hrvat
ske manjšine v Avstriji. Tako bo 
ravnala tudi V prihodnje, in to do- 

VLADO BARABA*

komunistični voditelj na včerajšnjem 
srečanju s časnikarji — bi deial pri
bližno isto, kar je povedal Berlin
guer. Lahko bi rekli, da je v Mo
skvi Berlinguer govoril za oba.«

Berlinguerja pa so vprašali, kaj 
sodi o moskovskem «incidentu». »Mo
ja ocena je — je telegrafsko odvrnil 
— da bi bilo bolje, ko bi Carrillo

(Nadaljevanje na zadnji strani)
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SINOČI V TURINU

Brigadisti streljali 
na funkcionarja Fiata
40-letni Piero Osella laže ranjen v obe nogi

talski napad v južnem Libanonu,, , , . ,
ameriško oceno o njem. predvsem jru- dokončno odpravo kolonializma 
pa vest, da bodo ZDA Izraelu oro- in rasizma in za potrebo po novem, 
dale še druge bombnike tipn F-16. i pravičnejšem gospodarskem redu v
_ . ' Uiv, tnn, in k a o’nn nncohoi

TURIN — Funkcionar Fiata je bil 
sinoči laže ranjen v atentatu, ki ga 
je izvedel «komandos« rdečih briga- 
distov. 40-letni Piero Osella, šef ir 
rada Fiata za analizo dela, se je 
okrog 19. ure vračal domov v Ul. 
Ventimiglia na periferiji Turina, kjer 
stanuje z ženo in 10-letno hčerko. 
Potem ko je pustil avtomobil v ga
raži in se odpravljal proti bližnje
mu stanovanju, sta se mu približala 
fant in dekle s samokresom v roki

bolnišnico, kjer pa so zdravniki u- 
gotovili, da mu strela nista poškodo
vala kosti, ter ga pridržali s pro
gnozo- okrevanja v 20 dneh.

Pol ure po atentatu je neznanec te
lefoniral na turinski sedež tiskovne 
agencije ANSA in v imenu rdečih 
brigad prevzel odgovornost za aten-. 
tat. Napovedal je tudi objavo tisko
vnega poročila, ki ga pa doslej še ni 
bilo. Sinočnji je bil že šesti atentat 
proti, vodilnim funkcionarjem turin- 
ske avtomobilske tovarne, medtem 
ko je bil šele pred tremi dnevi žrtev 
podobnega atentata v Milanu delo
vodja tovarne Alfa Romeo, (tm)

in ga dvakrat ustrelila v noge. Mož
Temu^lia^ArabeT dodariio^^di * ima i svetu. Pri tem je Kalezič posebej je obležal v mlaki krvi, atentatorja temu pa maoci aoaaja.io. da lraa , -j i, Dri teu iVažtieiših i Pa sta zbezala s plavim »fiatom 128«.izraelsko nasipe se drugo lice, ti- (naglasil, aa je pu ien najvaznejsin - . ,
sto. ki ga kaže v zasedeni Cisjor-} vprašanjih mednarodnih odnosov ob-1 funkcionarja so takoj odpeljali v
dani ji, iljer se »prostovoljno« tla- 
seljevanje nadaljuje 6b vse večji 
jeruzalemski podpori, ki je delo
vanju fanatične verske organiza
cije «Guš Emunim« dala uradni 
pečat in mnogo denarja, (bp)

Za razširitev EGS
LUKSEMBURG — Z obiskom ev

ropskega parlamenta je španski pre
mier Adolfo Suarez zaključil pogo
vore v Luksemburgu, posvečene po
večini vprašanju vstopa Španije v 
EGS. O tem vprašanju je bil govor 
tudi v Bonnu, kjer sta se sestala 
francoski zunanji minister De Gui 
ringaud in njegov zahodnonemški ko
lega Genscher. Po pogovoru sta iz
javila, da bosta obe državi -podprii 
vstop ne samo Španije, ampak tudi 
Portugalske in Grčije v EGS.

BEOGRAD — Generalni tajnik KP 
Španije Santiago Carrillo je včeraj 
končal tridnevni obisk v Jugoslaviji 
in odpotoval iz Beograda. Ob koncu 
obiska so objavili tudi sporočilo o 
[»govorili, ki jih je imel Carrillo s 

zadnji tragični dogodki v inž- tajnikom izvršnega komiteja ZKJ 
Libanonu, Vendar pa zarad; | Stanetom Dolancem.

Kip Di Vittoria v poslanski zbornici

(Nadaljename na zadnn strani)

Ob dvajsetletnici »nu li »o v Monieci loriu odkrili kip sindikalistu Dt Vlito rtu. Svečanosti »o se udeležili, med 
drugimi, Ingrao, Andreotti in Maria netti (CGIL) ' (Telefoto ANSA)

Poverjeni upravnik 
«Banco di Roma» 
izpuščen 
na prostost

MILAN — Po dvournem zasli
ševanju v kaznilnici San Vittorc 
je milanski sodnik Ovilio Urbtsci, 
ki vodi preiskavo o bankrotu ob 
čilskega poslovnika Micheleja S hi 
done, izpustil na prostost pove
rjenega upravnika zavoda »Ban- 
eo di Roma« Maria Baroneja. 
Le-tega je dal sodnik zapreti v 
sredo zaradi molčečnosti in laž
nega pričevanja. Bančnik in sod
nik naj bi si šla v lase ob se
znamu 500 imen, klientov Sindo- 
nove banke »Privata«. katerim 
naj bi sicilski poslovnik organizi
ral izvož kapitalne v Švico. Dr. 
Barone naj bi v sredo trdil, da 
sploh ne ve za la seznam. Od 
tod aretacija.

Včeraj pa se je kot kaže banč
nik premislil in dal sodniku vsa 
potrebna pojasnila. Za to naj bi 
se odločil po pričevanju Ferdi
nanda Ventriglie, bivšega pove
rjenega upravnika in predsednika 
• Banco di Roma«, ki sedaj vodi 
bančno ustanovo za naložbe na 
Jugu lsveimcr. Kot že pred enim 
letom naj bi tudi včeraj Ventri- 
glia potrdil obstoj seznama hi 
povedal glavna imena teh klien
tov, ki jih je Sindona i/plačal le 
nekaj dni pred bankrotom.

Kaj več o rezultatih včerajš
njih zasliševanj ni bilo mogoče 
izvedeti spričo molčečnosti sodni
ka in prič. Kaže pa vsekakor, da 
je dr. Urbisci zadovoljen z Iz
sledki. ki so ključnega pomena za 
nadaljnjo preiskavo. Na osnovi 
včeraj zbranega gradiva naj bi 
namreč naročil Imanentni stražni
kom kopico pregledov in najbrž 
tudi nekaj hišnih preiskav.

Medtem ko je sodnik še za
sliševal dr. Baroneja, je iz ZDA 
prišla novica, da naj bi sodnik, 
ki mora odločati o izročitvi Sin- 
done italijanski pravici (sicilski 
poslovnik je namreč pobegnil v 
New York, preden bi mu lahko 
policija prišla na sled), izjavil, 
da naj bi zbrkno gradivo zado
stoval« za ekstradicijo. Odločitev 
pa vsekakor še ni dokončna, ker 
bp poslovnik v prihodnjih dneh 
predložil dodatno obrambno gra
divo. (vt)
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TISKOVNO SPOROČILO DEŽELNEGA TAJNIŠTVA KPI

Tudi slovenski komunisti ne bodo 
kandidirali in volili za okrajne 
in tudi pokrajinske šolske svete
Deželno tajništvo poudarja dragocenost enotnosti Slovencev v boju za dosego novih demo
kratičnih ciljev in pravi, da zadnje srečanje predstavnikov demokratičnih sil na deželi, 
v zvezi z zahtevo po samostojnem slovenskem šolskem okraju, ni dalo zadovoljivih rezultatov
Deželno tajništvo Komunistične 

partije Italije (KPI) je' včeraj iz
dalo naslednje tiskovno poročilo:

»Sporazumno s tajništvi tržaške in 
goriške federacije je deželno tajništvo 
KPI preučilo vprašanje šolskih volitev 
med Slovenci, posebno še glede na 
rezultate včerajšnjega srečanja na de
želi med predstavniki ^demokratičnih 
sil o rokih in načinu odobritve norm, 
ki zadevajo samostojnost slovenskega 
šolstva.

KPI pozitivno ocenjuje obveznost, 
ki jo je sprejel deželni odbor, da bo 
v najkrajšem času predložil pristojni 
komisiji in nate deželnemu svetu os
nutek vsedržavnega zakonskega pred
loga za ustanovitev posebnih okrajev, 
ki naj zajemajo slovenske šole in s 
pristojnostmi, ki naj jim zagotavljajo 
dejansko samoupravo. Ta obveza se
veda ni izbrisala odgovornosti za na
kopičeno zamudo pri obravnavanju te. 
ga delikatnega vprašanja. Zato pa se 
ni zrahljala stiska in še traja nego
dovanje manjšine, kateri predolgo ča
sa kratijo pravice. • Da bi dosegli v 
tej zadevi stvarne rezultate. s0 KPI 
in drugi omenili možnost krajše odlo
žitve okrajnih volitev, vendar predloga 
niso sprejeli.

Srečanje strank o tem vprašanju 
je KPI ocenila kot koristno in pri
memo. vendar nezadostno glede na 
nujnost natančnega odgovora na zah
teve slovenske manjšine. •

Skladno *s to oceno je KPI izobli
kovala svoje stališče o udeležbi Slo
vencev pri volitvah za okrajne in 
pokrajinske šolske svete. KPI ne so
glaša z načinom, ki ga je izbrala 
večina s'ovenskih organizacij in dru
gih strank v katerih se izražajo Slo
venci. da bi izrazi'a protest zaradi 
neuresničenih zahtev po ustreznih in
strumentih avtonomije manjšinske šo
le. Tudi nepopolne in ne povsem ustrez
ne instrumente, kot so sedanji šolski 
zborni organi, ki vsekakor' širijo so
udeležbo in demokracijo pri upravlja
nju šole. bi slovenska manjšina ne 
smela zanemarjati, saj je zanjo ši
rjenje in krepitev demokracije bi
stveni pogoj za priznanje njenih pra
vic.

KPI (Iti je vedno važen pobomIk 
slovenskih pravic je na to temo an
gažirala vse svoje člane, neglede na 
ajhovo narodnostno pripadnost, kar 
ji je zagotovilo najširšo podporo in 
množičen pristop slovenske narodne 
manjšine v naših krajih) dobro ve, 
kako dragocena je enotnost Slovencev 
v boju za dosego novih demokratičnih 
ciljev. Zato upošteva dejstvo, da ve
čina organizacij in strank, v katerih 
se izražajo Slovenci, ne priznava teh 
okrajev in ne mara vanje. KPI zato 
Izjavlja, da se pridružuje temu pred
logu po nezadostnem rezultatu vče

rajšnjega srečanja na deželi, pred
vsem zato, da se ohrani enotnost Slo
vencev. Nobenega slovenskega komu
nista torej ne bo na enotnih demo
kratičnih listah, ki jih bodo predlo
žili organizmi »demokratičnega koor
dinacijskega šolskega odbora*.

V luči zadnjih dogodkov in načina, 
kako so bili sproženi (o čemer KPI 
meni, da je neprimeren), bo potreb
no pazljivo preveriti nekatere oblike 
in instrumente, preko katerih se da
nes izraža enotnost Slovencev, da bo 
lahko vsaka sila pomenila glede na 
svoj dejanski vpliv in da se bo še 
bolj razvijala dejavnost za enotnost 
ne samo med Slovenci, pač pa tudi 
med Slovenci in italijanskimi demo
kratičnimi silami, kar je nujen pogoj 
za dosego ciljev zaščite in vsestran
skega razvoja slovenske manjšine.

KPI izraža upanje, da bo mogoče 
to povezavo ustvariti že pri prihod

njih šolskih volitvah, ko bi Slovenci 
podprli uveljavitev tistih komponent 
italijanske šole, ki se borijo za njeno 
obnovo, demokratizacijo in v tem 
okviru za avtonomijo slovenske šole*.

Od 1. januarja 
bo metan dražji

Včeraj se,je na prefekturi sestal 
pokrajinski odbor za cene, ki je 
vzel v pretres tarife za metan, ki 
jih je predlagalo občinsko podje
tje ACEGA. Upoštevajoč težko fi
nančno stanje podjetja, po drugi 
strani pa dimžbene potrebe, ki n 
pravičujejo postopnost pri prilaga
janju tarif stroškom, je odbor skle
nil z večino glasov povišat; ceno 
metana za 9,87 lire kubični meter, 
in sicer za vse vrste porabe.

S SIMPOZIJA ZA NAPOVEDOVANJE POTRESOV

Vsak optimizem bi bil sedaj preuranjen 
v bodoče pa se bodo možnosti izboljšale
Kitajske izkušnje so na Zahodu težko izvedljive, ker zahtevajo soudeležbo širokih množic

Več ali manj vse zanimajo iz- porajalo vprašanje, kako pa s ki-
sledki mednarodnega simpozija o 
napovedovanju potresov, ki je bil 
te dni v centri za teoretsko fiziko 
pri Miramaru. Včerajšnja tiskov
na konferenca pa je razblinila mar
sikateri preuranjeni optimizem.

Simpozii kot tak je bil nadvse po
zitiven, saj je temeljni kamen v 
mednarodnem sodelovanju in izme
njavi izkušenj. Pri vprašanju, dp 
katere mere lahko danes napove
dujemo potrese, sp si bili odgovo
ri enotni. Znanstveniki so podčrta
li, da je treba pri tem upoštevati 
tri faktorje: kraj, čas in jakost. 
Glede prvega ni nobenih proble
mov, saj človeštvo razpolaga z vso 
potrebno tehnološko izkušnjo, da 
lahko napravi natančne zemljevide 
potresnih območij, točna napoved 
potresa pa je še neznanka. Predvi
devanja so le do neke mere mo
goča in bi se morala v bodočnosti 
še izpopolniti, da bi lahko dosegla 
verjetnost sedanjih meteoroloških 
napovedi. Prav tako neznanka je 
za sedaj predvidevanje jakosti po
tresa. Pri tem se je samo po sebi
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S TISKOVNE KONFERENCE PRI ODBORNIKU COCIANNIJU

Deželne naložbe 14 milijard lir 
za avtobusno prevozno službo do 1978

v
Štiri «prevozna obmoija», v katera je razdeljeno deželno ozemlje, se
stavljajo načrte za prevoze - 6 milijard lir za nakup novih avtobusov

Deželna uprava bo do konca pri
hodnjega leta vložila v izboljšanje 
službe avtobusnih prevozov okrog 
14 milijard lir, od katerih del še 
letos za zadovoljitev najnujnejših 
potreb. Naložbe spadajo v okvir de
želnega načrta za prevoze, oziro
ma njegovega dela, ki zadeva ce
stni prevoz, ki ga je začela dežel
na uprava uvajati že od leta 1974 
z zakonom št. 47.

O tem vprašanju se ie včeraj de
želni odbornik Cocianni pogovoril z 
novinarji na srečanju, ki ga je skli
cal na sedežu deželnega odbora z 
namenom, da obrazloži predvsem 
politiko tarif avtobusnih prevozov 
in njeno usklajenost z reformo te
ga sektorja. Neurejenost razmer, ta j 
ko pri nas kot povsod v državi, je 
namreč ne samo ,h>o<5W) . omejevala 
učinkovitost te.temeljne službe, anii 
pak je celo grozila spraviti na bo- 
bei) prevozniška podjetja in javne 
uprave, ki so prevzemale finančna 
bremena.

Treba je bilo torej poseči v re
formo avtobusne prevozne službe, v
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STALIŠČA POKRAJINSKEGA VODSTVA PSI

Socialisti poudarjajo potrebo 
po okrepitvi odnosov s KPI
Pokrajinski odbor soglasno odobril poročilo tajnika Carboneja

Pokrajinsko vodstvo PSI je po 
dolgi razprav', ki je zahtevala kar 
dve seji, soglasno odobrilo poroči
lo pokrajinskega tajnika jtranke 
Gianfranca Carboneja ter zaključni 
dokument, kf potrjuje odobritev pre
dloga o enotnem vodenju federaci-

notenje krajevnih uprav, v katere 
je treba uvesti takšen način uprav
ljanja, ki bo alternativen doseda
njemu načinu vladanja, tistemu, ki 
je v prvi vrsti kriv za krizo, ki 
pretresa celotno italijansko družbo 
in ki pesti tudi krajevno skupnost.

Dokument nato v podrobnostih a- 
nalizira tržaški položaj, na koncu 
pa obvezuje pokrajinsko tajništvo, 
da da pobudo za dvostranska sreča
nja z drugimi strankami in na ta 
način preveri stališča glede raznih 

_ , specifičnih vprašanj, kot so urba-
Pokrajir,s<o voastvo PSI v svo- j n/slična ureditev, ljudske gradnje,

kot ga i« bilo predlagalo tajni- 
tvo strank?. Dokument obsega na

dalje stališča stranke glede raznih 
političnih vprašanj na vsedržavni in 
krajevni ravni ter posebej stališče 
glede odnosov s Komunistično par
tijo.

dveh smereh: prevzeti v javne ro
ke čimveč zasebnih podjetij in ra
cionalizirati prevoze glede prog in 
voznih redov, ter ozdraveti finančno 
stanje z zmanjšanjem razlik med 
stroški in dohodki. Pri prvem Smo
tru smo v deželi precej napredova
li, saj je bilo deželno ozemlje raz
deljeno na 4 »prometna območja*, 
ki pripravljajo komprenzorijske na
črte. V pordenonski pokrajini ima 
pokrajinski konzorcij za prevoze na
črt praktično pripravljen, načrta za 
zgornjevidemsko in dolnjevidem- 
sko območje bosta pripravljena do 
spomladi: Prometno območje, ki
vključuje tržaško in goriško pokra
jino pa povzroča zaradi objektivnih 
razlogov največ . preglavic in je u- 
pati, da bodo ' korrtprenzori jski na- 
črt ^^ Prihod
njega leta... Kat., zadeva publicizaci- 
jo službe, je odbornik dejal, da 
zasebna podjetja krijejo le še pri
bližno tretjino avtobusnega pro
meta.

Glede finančne plati reforme še 
nj bi* izdelan vsedržavni načrt za 
prevoze, po katerem bi morali kriti 
ogromne primanjkljaje, ki so se 
zlasti mestnim avtobusnim podjet
jem nakopičili v preteklosti. Zi se- 
sedanjost in prihodnost pa je mne
nje deželnih uprav, da morajo do
hodki, to se pravi voznine in a- 
bonmaji, kriti vsaj polovico stroš
kov, kar je treba doseči s postop
nimi poviški. V tem smislu je de
želni odbor povišal tarife za izven- 
mestne avtobusne proge od 15. ok
tobra dalje, tako da bodo krili pri
bližno 40 odstotkov stroškov. Raz
liko plačujejo občine, ki sestavljajo 
prometna območja, njihovo breme 
pa olajšuje dežela z izdatno pomoč
jo, sorazmerno s prevoženimi kilo
metri. V ta namen bo letošnji pri
spevek 5 milijard lir povšala na 7 
milijard v prihodnjem letu.

Za izboljšanje službe, predvsem 
za nove avtobuse, bo dežela prispe
vala več kot 2 milijardi in pol ta
koj, nadaljnje 3 milijarde in pol pa 
prek finančne družbe «Frulia», ki 
bo priskrbela avtobuse in jih odda
jala v najem in zakup v obliki 
»leasinga*. Nekaj stotin milijonov 
bo dežela vložila tudi za avtobusne 
postaje in za tehnične servise.

Drevi v Trebčah 
aktiv KPI 
o urbanističnih 
problemih Krasa

V ljudskem domu v Trebčah bo 
drevi ob 20. uri aktiv komunistov 
vzhodnega Krasa, to je z Opčin, 
iz Trebč, iz Bazovice, s Padrič in 
iz Gropade. Tema razprave bo ur
banistična ureditev tržaškega Kra
sa, oziroma varianta regulacijske
ga načrta, ki' je 'bila letos sprejeta 
v občinskem svetu in o kateri so 
razne organizacije 1 in posamezniki 
izrekli 'svoje pripombe. 'Kot je žna: 
no, se bo o le-teh moral spet izre
či občinski svet. O tem bb o ak
tivu poročal arh. Roberto Costa, 
sodelovala pa bosta člana federa

tajskimi izkušnjami? Prof. Suzuki 
(Japonska) je dejal, da so kitaj
ske izkušnje zelo različne in izved
ljive samo v njihovi kulturni in 
družbeni stvarnosti. Kitajci imajo 
staro tradicijo poskušov napovedo
vanja potresov, bogate zgodovin
ske arhive o. potresih v preteklosti, 
poleg tega pa so vključili v opa
zovanje ogromne množice ljudi.

Kalifornijski profesor Seeber je 
šg dostavil, da na Zahodu niso še 
znane vse metode, ki se jih poslu
žujejo Kitajci. Znanstveniki so še 
pristavili, da se potresi razlikujejo 
glede na posamezna obmbčja, zato 
je potrebno nenehno zbiranje podat
kov in izkušenj. Prav glede tega 
problema je prof. Marussi (Italija) 
dejal, da je treba ustvariti pri nas 
seizmološko mrežo, ki bi bila na 
deželni ravni, saj so potresne zna
čilnosti različne od kraja do kraja.

Poleg napovedovanja potresov ob
staja še drug problem, ki je prav 
tako temeljne važnosti, in sicer vsi 
ukrepi za ublažitev posledic potre
sov (protipotresne gradnje, civilna 
zaščita, potresna vzgoja ljudi). I- 
talijanski znanstveniki pa so z ob
žalovanjem pristavili, da je to pri 
nas najbolj boleča točka. Na Japon
skem seznanjajo otroke že v osnov
ni šoli, v ZDA imajo, specifične te
levizijske oddaje, italijanska tele
vizija, pa je pristavil prof. Finetti, 
ni nič storila, kljub prošnjam znan
stvenih krogov.

To so bile bistvene točke včerajš
nje tiskovne konference o medna
rodnem simpoziju za napovedova
nje potresov, ki je med drugim u- 
stanovil stalni posvetovalni in koor
dinacijski organ, za katerega se o- 
grevajo dežele v razvoju. Med pr
vimi nalogami tega organa bo prou
čitev cenenih seizmoloških naprav, 
ki jih države v razvoju krvavo po
trebujejo. |

ferenco, ki bo danes ob 11. uri v 
konferenčni dvorani bolnišnice v Ul. 
Stuparich 1. Ob 12.30 se bodo pred
stavniki delavcev sestali s predstav
niki krajevnih uprav, ob 17. uri pa 
bo javna skupščina.

Z raznimi pobudami bodo nadalje
vali tudi v prihodnjih dneh. Jutri ob 
16. uri se bodo sestali s predstavniki 
političnih sil, v ponedeljek bodo na 
delovnih mestih skupščine ter sre
čanja s predstavniki drugih delavskih 
svetov, v torek bo srečanje z deželno 
upravo,- v sredo pa bo, kot rečeno, 
vsedržavna celodnevna stavka.
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tragedija v dveh delih 
(pet dejanj)

Ob stoletnici pesnikovega rojstva

Scena: VLADIMIR RIJAVEC 
Kostumi: MIJA JARČEVA 
Glasba: MOJMIR SEPE
Režija: JOŽE BABIČ

Danes, 11. t.m., 
ob 16. uri abonma red I, 
ob 20.15 abonma red J.

Slikar Dambrosi 
v galeriji Rossoni

Danes ob 18. uri bo v galeriji 
Rossoni odprtje razstave slikarja 
Lida Dambrosija, ki bo občinstvu 
predstavil novo serijo akvarelov.
Razstava bo na ogled do 20. no
vembra, in sicer ob delavnikih od 
10. do 13. ure in od 17. do 20. ure 
ter ob praznikih od 10. do 13. ure.
•MiiiiiiiiiiiiitmiiiiiiiMiiiiiiiiiiiimiiiiiiiiiiimimiittiiimiiiuiniHNHiiiiiiiiiiiiiiHitiiiiiiiiiiiiiiiiiiiitiiiiiiiu

POBUDA SKUPINE SLOVENSKIH IN ITALIJANSKIH DRŽAVLJANOV

S P D T
prireja v nedeljo, 13. novembra,
jesenski sprehod po Krasu

za osnovnošolske otroke
Zbirališče ob 9.30 pri glavnem 

vhodu železniške postaje v Trstu. 
Iz Nabrežine se bomo podali na 
Sv. Lenart mimo Šempolaja in 
Trnovce. Vračali se bomo po isti 
poti. Povratek z vlakom na gla
vno železniško postajo ob 17.59. 
Izlet bodo vodili mladinski vodni
ki, učitelji in profesorji. Kosilo 
iz nahrbtnika! Priporočamo pri
memo opremo!

Priziva na TAR zaradi očitne 
kršitve zakona o šolskih okrajih
Priziva, ki ju zastopata odvetnika Kervin in Sanzin, temelji
ta na pravni razlagi prof. Bonamoreja s tržaške univerze

Danes 24-urna stavka 
uslužbencev bolnišnic

Uslužbenci bolnišnic v naši pokraji
ni bodo danes stavkali. Celodnevno 
stavko je napovedala sindikalna ^ve
za CGIL, CISL in UIL' v okviru raz
členjenih stavkovnih akcij, ki se bo
do zaključile prihodnji četrtek z vse
državno stavko bolnišniškega pomož
nega osebja.

Delavci v bolnišnicah se zavzemajo 
za obnovitev delovne pogodfre,, ki je 
zapadla že pred desetimi meseci. Od 
vlade hočejo namreč doseči, da bi 
sprejela njihove zahteve, ki se na
našajo na izboljšanje plač in delov
nih pogojev.

Da bi bolje seznanili javnost s 
svojimi problemi in bojem, ki ga bi
jejo za uveljavitev svojih delovnih

cije Boris Iskra in Stojan Spetič, pravic, so sklicali tudi tiskovno kon-
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NA SINOČNJI SEJI POKRAJINSKEGA SVETA

Dopolnjen pravni kolegij 
v prizivu za slovenščino

Poleg odv. Sanzina in Battella bo pokrajino pred 
upravnim sodiščem zastopal univerzitetni prof. Verbari

Sinočnja seja tržaškega pokrajin
skega sveta je potekla v znamenju 
izvajanja redne upravne dejavno
sti, pri čemer so svetovalci odo
brili vrsto sklepov, ki jih .je predlo
žil levičarski odbor, skoraj yse so
glasno in brez razprave, ker 'sta 
bili o njih že izrekli, po izčrpni 
proučitvi, ugodno mnenje pristojni 
svetovalski komisiji. Med njimi naj, 
omenimo nakup 70 izvodov obširne 
študije Deželnega inštituta za prou
čevanje zgodovine odporniškega gi
banja »Nacionalizem in novi faši
zem v političnem boju na vzhodni 
meji 1945-1975», ki jih bo pokrajin-

Uspeli prvi predavanji o novih 
oblikah dela na obveznih šolah

jem dokumentu najprej potrjuje pri-j javn^ prevozi, problemi zdravstva 
si3n6i{ iederaciie na poiitiC" j >_ Hnidi'
no linijo, ki jo na vsedržavni rav- 
n vodi glavni tajnik -franke Craxi (
Glede odnosov s komunisti pa je v i 
dokumentu rečeno, da ie okrepitev! 
odnosov s KPI potrebna za' izgr8d- J 
njd stvarn alternative, da pa ta 
razširitev odnosov ne sme prejudi
cirati socialistične identitete, tem
več mora nasprotno predstavljati I 
priložnost, da se jasneje pokažejo. 
element: politične konkurenčnosti v 
okviru italijanske levice.

Glede političnega in upravnega 
položaja na krajevni ravni je po
krajinsko vodstvo zelo ugodno oce
nilo izkušnje leve uprave na pokra
jini. Ta izkušnja ustvarja popolno
ma novo sliko o vlogi, ki jo lahko 
odigra PSI, predvsem pa je ta iz
kušnja dokazala, da so v našem 
mestu možne drugačne oblike u- 
pravljanja v alternativi Krščanski 
demokracij'.

Vodstvo PSI je pretreslo tudi izid 
srečanj med demokratičnimi stran
kami in sindikalnimi organizacija 
mi glede nujnih gospodarskih vpra
šanj. Po mnenju socialistov ta sre
čanja ne predstavljajo tiste poti, po 
kateri naj bi prišlo do programske
ga sporazuma, temveč so zgolj pri
ložnost, da se stranke skupno soo
čajo s hudimi in nerešenimi vpraša
nji tržaškega gospodarstva, ter pre
verijo možnost za morebitne pobu
de, ki bi potegnile tržaške indu
strijske obrate iz globoke krize — 
takšen primer je predvsem problem 
livarne Italsider, kjer so nad 500 
delavcev namenili v dopolnilno bla
gajno.

Ob vsem tem ostaja povsem ne
spremenjeno mnenje socialistov do 
odgovornosti, ki jih za nastali po
ložaj ima KD. Ravno tako ostaja 
za PSI izhodiščna točka za premo
stitev neštetih perečih težav ovred-

Okrog 170 učiteljev slovenskih os
novnih šol in profesorjev nižje sred
nje šole ter staršev je prisostvova
lo v sredo prvemu predavanju o 
ocenjevanju in novih oblikah dela 
na obvezn' šoli iz cikla petih pre
davanj v priredbi pedagoškega od
seka Sindikata slovenske šole v Tr
stu. Predavanje je bilo (in bodo 
tudi vsa naslednja, ki si bodo sle
dila vsak teden do 14. decembra) 
v Mali dvorani Kulturnega doma.

Pred uvodnim predavanjem mag. 
Inke Štrukelj z Inštituta za so
ciologijo in filozofijo v Ljubljani, 
o »razvoju socialnih odnosov in je
zikovnih sposobnosti učenca na ob
vezni šoli* z vidika smernic in o- 
pazovanj, je predstavnica pedagoš
kega odseka Sindikata slov. šole 
prof. Sheila Laurenčič spregovori
la o 'pamenu in uporabnosti novega 
obrazca za vrednotenje učenčeve-- 
ga. razvoja.

Obe predavanji sta pritegnili po- j 
zomost poslušalcev, saj sta nepo- 1 
tsredno posegli v problematiko, s 
rkatero se bodo morali poslej sooča
ti tudi na naših šolah tako učite
lji in profesorji kot starši in ne na
zadnje tudi učenci in dijaki. Na
slednja predavanja bodo poglobila 
druge aspekte istega problema. (Na 
sliki pogled v dvorano v sredo po
poldan.)

ska uprava razdelila šolskim knjiž 
nicam.

Nekaj razprave se .je pa vnelo 
ob prevzemu stroškov za popravilo 
škode, ki so jo neznanci povzročili 
na komaj pred kratkim obt^vlje-, 
nim električnim omrežjem v kom- 
prenzoriju umobolnice pri Sv. Iva
nu. Svetovalci so obžalovali ponav
ljanje vandalskih dejanj, ki so 
posledica pomanjkanja omnernega 
nadzorstva in so sklenili sestaviti 
komisijo, ki naj izvede upravno 
preiskavo. Pokrajinski odbor je 
sicer vandalski primer takoj ptiia- 
vil sodni oblasti in je zaprosil tako 
policijske oblasti kot občinsko u- 
pravo, da prevzamejo nadzorovanje 
javnega reda tudi na tem področju 
mesta, ki .je vsem odprto, toda 
brez uspeha. Odbor pripravlja za
to ukrepe, ki naj na drug .način 
uredijo nadzorstvo, v tem predelu.

Levičarski odbor .je tudi predlo
žil sklep o dopolnitvi kolegija prav
nih zastopnikov v prizivu, ki ga je 
pokrajina vložila pri upravnem 
deželnem sodišču proti osrednjemu 
nadzornemu odboru, ki je razvelja
vil sklep pokrajinskega sveta o 
pravici slovenskih izvoljenih pred
stavnikov do rabe materinega je
zika na sejah. Sklep so odobrili s 
14 glasovi (KPI, PSI, SSk in PS 
Dl) proti 11 (KD in MSI) in ob 
enem vzdržanem (PLI-). Poleg že 
imenovanih odv. Petra Sanzina in 
odv. Nerea Battella bo torej v pri
zivu zastopal pokrajinsko upravo 
tudi docent s tržaške univerze prof. 
Verbari. Pokrajinski svet je tudi 
imenoval, s tajnim glasovanjem, 
nekaj predstavnikov v razne usta
nove in komisije.

Skupina državljanov italijanske 
in slovenske narodnosti, ki jih za
stopata odvetnika dr. Roberto Ker
vin in dr. Peter Sanzin, je vložila 
priziv proti sklepu deželnega sveta 
Furlanije - Julijske krajine in pro
ti odloku ministrstva za javno vzgo
jo o razmejitvi šolskih okrajev. Pri
ziva, ki jima bo sledil v kratkem 
še eden, sta osnovana na zaključ
kih pravne razlage v študij: docen
ta tržaške univerze prof. Daniela 
Bonamoreja, ki je o tem vpraša
nju napisa! specifično razpravo z 
naslovom: »šolski okraji in šole s 
slovenskim učnim jezikom,* ki bo 
v kratkem objavljena v reviji za 
pravna vprašanja na šolskem pod 
ročju, ki jo izdaja znana založba 
Giuffrč.

V raz jravi in v prizivih na de
želno/upravno sodišče je poudar
jeno ne le dejstvo, da nobeno do
ločilo ne prepoveduje ustanovitve 
slovenskih šolskih okrajev, ampak 
da pooblaščeni odloki celo predvide
vajo kot edino možno rešitev prav 
ustanovitev slovenskih okrajev. Ker 
to ni bilo storjeno gre za jasno kr
šitev zakona, za popolnoma nepo
treben in odvečen ukrep.

Državljani, ki so vložili priziv 
proti protizakonitim sklepom, sedaj 
pričakujejo, da jih bo sodna oblast 
razveljavila in da bo vzpostavila 
zakonito stanje. K temu se nam 
zdi potrebno dodati, da je prof. Bo- 
nainare svojo pravno razlago, ki je 
služila kot temelj prizivu, izdelal 
na gradivu in dokumentaciji, ki jo 
je v svojem vztrajnem zavzemanju 
za zakonsko utemeljitev pravice 
Slovencev do lastnih šolskih okra
jev, zbral prof. Josip Pečenko.

S sinočnje seje 
Sindikata slovenske šole

Odbor sindikata je razpravljal o 
občnem zboru, ki bo v .sredo, 7. 
decembra, ob 8.30 v Mali dvorani 
Kulturnega doma, • ter o sestankih 
vseh šolskih komponent v zvezi z 
volitvami *• šolske organe. Nato je 
odbor sprejel na znanje, da se je 
sindikat pridružil skupnemu stali
šču o bojkotu volitev v šolske o- 
krajne in pokrajinske svete, ki bo
do 11. in 12. decembra. Zato vabi 
učno in neučno osebje ter vse o- 
stale šolske komponente, da se pri
družijo temu stališču in da ne gre
do na volitve v okrajne in pokra
jinske svete 11. in 12. decembra.

Okrogla miza 
o problemih 
gledališčnikov

Ustanova SAI (zveza italijanskih 
igralcev) priredi v nedeljo. 13. no
vembra, v sodelovanju z deželno 
zvezo gledaliških igralcev in s 
pristopom federacije gledaliških de
lavcev ter CGIL, okroglo mizo o 
problemih gledališča in gledaliških 
igralcev. Zanimiva razprava bo v 
tržaškem časnikarskem krožku ob 
10.30.

Dr. Piero Toresella 
novi predsednik 
velesejemske ustanove

Dr. Piero Toresella je novi pred 
sednik tržaške velesejemske usta
nove. O imenovanju je minister za 
industrijo Donat Cattin obvestil 
predsednika deželnega odbora Co- 
mellija. Dr. Toresella .je star 32 
let in član federacije malih in 
srednjih industrij. Njegovo imeno
vanje je baje predlagala republi
kanska stranka.

sodišča. Včeraj so pregledali ste
klenice in ugotovili, da so bili pa 
pimati zamaški, narejeni iz lepakov 
neofašisPčne stranke MSI z napo
vedjo zborovanja fašističnega pr
vaka Almiranteja v Trstu. Nobene
ga dvoma torej ni, da so bombe 
skrili fašistični skrajneži, verjetno 
že 24. oktobra, ko so z zažigalnimi 
steklenicami napadli številne sede
že demokratičnih strank in ustanov.

Dijaki-maturanti 
liceja «F. Prešcren» 
na izletu v Ljubljani

Trije maturantski razredi znan
stvenega in klasičnega liceja »Fran
ce Prešeren* (skupno okrog 50 di
jakov spremijev^,,-. profesorji), 
so bili včeraj na študijskem izletu 
v LjuMjani, Ogledali so si planeta
rij, Narodno in univerzitetno knjiž
nico in razstavo v Modemi gale
riji. Povsod so jih seznanili s po
menom in vlogo obiskanih ustanov, 
kar bq dijakom nedvomno koristi
lo za boljše poznavanje kulturnega 
in znanstvenega življenja matične
ga naroda.

Razna obvestila
Mladinski krožek v Dolini priredi v 

nedeljo, 13. t.m, v društvenih prosto
rih tradicionalno »MARTINOVANJE*. 
V kulturnem sporedu bo nastopil do
mači moški pevski zbor »V. Vodnik*. 
Sledilo bo nagrajevanje vinogradni
kov, nato prosta zabava. Vabljeni vsi 
vaščani in ljubitelji pristne domače 
kapljice.

PREDSTAVITEV 
VVAGNERJEVEGA 
((LETEČEGA HOLANDCA«

Po Puccinijevi operi »Turandot*, ki 
je te dni na sporedu v gledališču Ver
di, predvideva letošnja operna sezo
na tržaškega gledališča Wagnerjevega 
■»Letečega Holandca*. Opero bo pred
stavil v Krožku za kulturo in umet
nost Franco Šerpa. Predstavitev spa
da v ciklus informativnih srečanj, ki 
jih prireja pred vsako premiero u- 
prava gledališča Verdi, Predstavitev 
opere bo ob 18.45.

Zažigalne steklenice 
v bližini sodišča 
so skrili fašisti
Agenti političnega oddelka tržaške 

kvesture nadaljujejo s preiskavo o 
štirih zažigalnih steklenicah, ki so 
jih v sredo po naključju našli me
stni redarji v vrečki, skrite pod 
okrasnim grmičevjem nedaleč od

BANCA Dl CREDITO 01 TRIESTE 
TRŽAŠKA KREDITNA BANKA

S. P, A.
TRsT ■ iJl 'C.A r. FILZI l‘o. - <5? ei-«T«3B

TEČAJI VALUT V MILANU 
DNE 10.11.1977

Ameriški dolar: debeli 875.—
drobni 860,—

Funt Sterling 1605.—
Švicarski frank 393,—
Francoski frank 379.—
Belgijski frank 24,50
Nemška marka 387.—
Avstrijski šiling 54,20
Kanadski dolar 765.—
Holandski florint 358.—
Danska krona 140.—
Švedska krona 180.—
Norveška krona 157.—
Drahma: debeli 19,50

drobni 19,50
Dinar: debeli 41,—

drobni 41,—

MENJALNICA
vseh tujih valut

Gledališča
STALNO SLOVENSKO ULEDALIŠCE
TRST - KULTURNI rOM
PONOVITVE
»VERONIKE DESENlšKE*
Danes, 11. t.m., ob 16. ure za a' 

bonma red I ter ob 20.15 za 
ma red J.

Jutri, 12. t.m., ob 20. uri izve" 
abonmaja.

VERDI
Danes ob 20. uri za red E šesta P0" 

novitev opere «Turandot». Pri 
liški blagajni bodo jutri na razpolag0 
še preostale vstopnice.

ROSSETTI
TEATRO STABILE - ob 20.30 Hof 

vathove »Pripovedke iz dunajske** 
gozda*. Abonmajski odrezek št. “ 
Rezervacije pri osrednji blagajni

TEATRO STABILE - od 15. do & 
novembra Cooperativa. Teatro MoW* 
»Dnevnik Ane Frank*. Druga abo" 
majska predstava. Rezervacije P® 
srednji blagajni, Pasaža Protti.

TEATRO STABILE
dramska sezona 1977/78.
Osem kuponov za 10 predstav _ 

abonmaju. Prodaja pri osrednji b1*' 
gajni (Pasaža Protti).

Kino
Ariston 16.30, 19.00, 21.30 «1789». F**1* 

Ariane Mnouchkine v izvedbi sK 
Pine Gledališča sonca iz Pariza- 

Mignon 15.30-21.30 »Gli ammutW" 
del Bounty». Marlon Brando, "

lualochard Harris. Barvni film. 
Nazionale 16.00 «Tintatora: lo sd1 

che uccide*. Susan George. Pr*’’” 
vedan mladini pod 14. letom. B® 
vni film. ,

Grattaciclo 16.30 »Bilitis*. Mojstrov)' 
na Davida Hamiltona. Prepoved
mladini pod 14. letom. Barvni film-

Excelsior 15.30-22.15 «Io ho P^urf' 
Gian Maria Volontč. Prepoved®1 
mladini pod 14. letom. Barvni f*j '

Penice 16.30 »Black Sunday*. Mart 
Keller, Robert Shaw, Bruce Re 
Barvni film.

Eden 16 00—22.15 »Mogliamante*. u 
ra Antonelli in Marcello Mastroi*^ 
ni. Prepovedan mladini pod 16’ 
tom. Barvni film. *

Ritz 15.00, 17.25, 19.50, 22.15 ‘<3uei 
Tultimo ponte*. Barvni film.

Filodrammatico 16.00-22.00 »La ca1"’ 
bestia*. Prepovedan mladini P°d 
letom. Barvni film.

Cristallo 16.00 »II prefetto di terr<!'’ 
Giuliano' Gemma, Claudia Cardin*1 
Barvni film. .

Aurora 16.15 «Wagon lits con 0 
cidi*. Gene Wilder. Barvni f1*"1'

Capltol 16.30 »Dedicato ad una steli® ■ 
P. Villoresi, R. Johnson.

Moderno 16.00 »Simbad e T0"®*, 
della tigre*. Barvni film prip°r°t 
ljiv za otroke. i.

Impero J6.00 «La pantera rosa c 
pisce ancora*. Peter Sellers.

Ideale 16.00 «Squadra specialen 
Scheider. Barvni film.

Vittorio Veneto 16.00 »Killer e*1*" ‘ 
James Caaij. Barvni film. PreP° 
dan mladini pod 18. letom.

Radio 16.00 »H piccolo grande uon3° 
Duštin Hofmann. Barvni film.

Astra 16.30 «Amici piu di

Ro/

Franco Franchi, Ciccio Ing"8
Volta (Milje) 17.00 »Cosmos ann«

2000» Sergej Bondarčuk. Znan®'"' 
nofantastični film.

Včeraj-danes
Danes, PETEK, 11. novembra 

MARTIN 
Sonce vzide ob 6.59 in zatone 
16.39 — Dolžina dneva 9.40 —’ -j, 
na vzide ob 8.04 in zatone ob 1 ' 

Jutri, SOBOTA, 12. novembra 
EMIL 4

Vreme včeraj: Najvišja temperah.j 
13,6 stopinje, najnižja 11,8, o*1 gj 
uri 13,6 stopinje, zračni tlak jj. 
mb nestanovitno ustaljen, vlaga 
odstotna, nebo 8 desetink pooblfC® 
s slabo vidljivostjo, brezvetrje, 
rje skoraj mirno, temperatura 
rja 16 stopinj.

ROJSTVA IN SMRTI ,
Dne 10. novembra 1977 se J* :t 

Trstu rodilo 13 otrok, umrlo Pa 
8 o®«*- sossi-UMRLI SO: 85-letna Maria Antf76-letm Pietro Steffe, 64-letni - j. 
ni0 Giacomini, 8Ž-letna Istria 
ti vd. Isersi, 76-letna Giuseppina p 
vd. Laghi, 80-letna Giacomina B , 
vd. Smiul, 81-letna Anna Godnig , 
Cellar, 61-letni Giovanni Trevisab-

Mali oglasi
UPOKOJENEC-KA išče družino, ki bo 

ga (jo) oskrbovala) Plača 150.000 
lir mesečno. Telefon 567367.

DNEVNA SLUŽB/1 LEKARN 
(od 8.30 do 20.30) 0.

Ul. Rossetti 33. Ul. Roma l8, 
Montorsino 9, Trg Valmaura H- ^ 

(od 8.30 d0 13. in od 16. do 2»-*" 
Trg Goldoni 8, Ul. Belpoggio

nočna SLUŽBA LEKARN 
(od 20.30 dalje)

Trg Goldoni 8, Ul. Belpoggio ’•

ZDRAVSTVENA DEŽURNA SL^®j!)
Nočna služba za zavarovance 

in ENPAS od 22. de 7. ure: te‘ 
št. 732-627.

LEKARNE V OKOLICI
Boljunec: tel. 228-124; Bazovica .^;

226-165; Opčine: tel. 211001; tel-
tel. 225 114: Božjq polje • Zgonik1 —, 
225-596; Nabrežina: tel. 200-121' 
sljan: tel. 209-197; žavlje: tel- 
Milje: tel. 271-124.

213-i3,:

Po dolgem trpljenju nas je za- 
pustil naš dragi mož in oče

PINO KOLARIČ
Pogreb bo danes, 11. t.m., ob l8- 

uri iz mrtvašnice glavne bolnišnice 
na pokopališče v Milje.

Žalostno vest sporočajo: že#* 
Olga, hči Suzana z možem 
Darijem, brat, sestre, nečak*’ 

svak Stello In tast
Milje, 11. novembra 1977
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BEŽEN PREGLED OB SV. MARTINU

Zaradi vremenskih neprilik ne bo 
vinski pridelek tak kot lansko leto
Danes martinovanje na Proseku - Zapuščeni paštni, ker ni poti - V repentabrski občini več kot polo- 
v>ca manj terana - V Boljuncu dogradili oljarno - Kako je s kraško mlekarno in zadružnima hlevoma
Danes, 11. novembra, je sicer 

Baznik sv. Martina, toda delovni 
aan kot drugi, mimo katerega pa 

moremo kar tako, saj še vedno 
Mia, kot v starih časih, da za 
“artina se pokušajo nova vina. Lah- 

Pa bi tudi rekli, če ne bi biloko
5®$® in vlage, da imamo letos tu
fa Martinovo pomlad. Za kmete je 
?lla v starih časih t^ dni doba o- 
računov in začetek priprav na no-
0 leto. Zaključili so se računi, pla- 
3h do!gov;, sklepale nove pogodbe 
n napravili nakuoi za družino in za 
lv*no. Zato je bil na jutrišnji dan 

“fhečki praznik, zlasti v krajih,
uspeva trta in se lahko poku- 

sa-'° nova vina.
klelo so se spremenili časi in obi- 

M'. na katere se spominjajo le 
tarejši ljudje. Ponekod se je ohra- 
no martinovanje, na Tržaškem le 

t? Proseku, kjer praznujejo tudi va- 
jke^a patrona, bolj pa na Goriškem 
n Vipavskem. Toda tudi na Proseku 
J* čuti, kako so se razmere spreme- 
”*‘e. kako je vedno manj pristne do- 
7a®e kapljice, ker «V bregu* robi- 
a prerašča paštne in poti in je 

vef*no manj trt, saj ni moč zahte- 
ah, da bi kmet moral vse nositi, 

”0 gnoja do pridelka, po strmih, za- 
'iscenih stezah, škoda, kakšna ško- 

1a' sa.i daleč naokoli ni boljše in 
Pše lege za trte, cvetlice in zele

njavo.
Martina, že iz stare .navade, 

»*®mo na Prosek, kjer se je še 
jlranil tudi prašičji sejem. Vrtiljak 

deluje, prišli so kramarji, v go- 
,'mah pa bodo postregli gostom s 
mbasami in zeljem ter s starim in 
°vim, manj domačim, bolj tujim

vinom.
Kakšna je letošnja vinska letina 

a Tržaškem? Zaradi vremenskih 
pazmer različna v raznih krajih. 

Onekod taka, ali celo boljša kot 
„,n’’v drugod, in to večinoma, pa 
, at)ša, tako po količini kot po ka- 

vnstj. Terana je znatno manj in 
e.mo tako dober kot ie bil lanski 

P 'delek. V aorilu ie namreč nekaj 
m padla temperatura na —2, —3 
0r>inje, zaradi česar so pozebii po

lžki. Bolj se je ohranila malvazija. 
a žalostna ugotovitev velja zlasti 

.3 območje repentn brske občine,
ie terana od 50 do 70 odst. manj 

j . mni. Na SDlošno, razen redkih 
; lem■ pa bo kakovost slabša, ker 
s bilo preveč padavin in premalo 

Ovnih dni, da bi grozdje popolno- 
a dozorelo.

>t°s je bila dobra letina sena,
d^l® Pa R0 Pravili, (ja j? le- 

j/18 od sena. letina od d . . . Zat'6 ne 
^ ‘reba živinorejcem kupovati se- 
t / saj so močna krmjjn že itak 
. 0 (|fa;a, oziroma vedno boli dra- 

'hlevi pa vedno bolj prazni tudi
1 tistih predelih Krasa, kjer je bi- 
, pred leti živinoreja'še glavni ste-

p kmetijstva.
v ..f* tem se nam samo po sebi 
k ‘Buje vprašanje, kako ie s Kras
te ?aflružno mlekarno. Kot nam je 
Dr i- l^vvdal n:en predsednik, pri- 
kiin ai° 7clai zaclnie formalnosti za 
jjbhp-prodajno nogodbo za zemlji- 
čej-' Računajo, da spomladi bodo za
la * ,z*^ati in da bo mlekarna zače- 

°bratovati čez dve let'. Vsekakor

da bi se v zadrugo včlanili vsi ti
sti, ki še sami vozijo mleko v Trst.

Tudi z zadružnim hlevom na Dolgi 
kroni pri Dolini ne gre kar tako 
gladko naprej in bi lahko rekli, da 
smo še vedno tam, kjer smo bili 
pred dvema letoma. Te dni bodo mo
rali ponovno predložiti vse dokumen
te, ker so jih izgubili ali nekam za
taknili na Kmetijskem nadzorništvu. 
V soboto pa bodo zadrugarji pljunili 
v roke in pokrili začasni hlev ter ve
rjetno začeli z delom za gradnjo ce
ste od naftovoda čez hrib do kraja, 
kjer bodo uredili nov zadružni hlev. 
Za to delo so že dobili prispevek de
žele v znesku 15 milijonov lir. Gle
de kraškega zadružnega hleva v na- 
brežinski občini pa vse kaže, da se 
bližamo uspešnemu zaključku dolgo
letnih prizadevanj in da bo hlev za
čel delovati v bližnji prihodnosti, 
če se ne bo nenadoma spet nekje 
zataknilo.

Zabeležiti moramo še najnovejšo

vest, ki se ne tiče živine in vina, 
ampak olja. V Boljuncu so pred
včerajšnjim imeli «likof» ter so 
«Na jami* pokrili oljarno Kmetijske 
zadruge. Stroje bodo pripeljali 20. 
novembra in upajo, da bo nova o- 
ljarna, kjer je bila nekoč «torklja», 
začela delovati 1. decembra.

Pojasnilo
Tovariš Stane Ruzstresen nas je 

opozoril, da smo v našem, zapisu 
o oddaji o Slovencih na prvem ita
lijanskem televizijskem programu 
izpustili navedbo da je bila v od
dajo vključena tudi dramska sku
pina prosvetnega društva «Prosek- 
KontoveU med vajo v njegovi režiji.

S tem rade volje dopolnjujemo 
naše včerajšnje poročilo, ki pa ni
kakor ni hotelo biti točen prikaz 
prav vseh detajlov oddaje, marveč 
ie splošen vtis ob njej. (j. k.)
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SINDIKAT ^ŽELEZNIČARJEV NAPOVEDAL 24 - URNO STAVKO

NADOMESTNE AVTOBUSNE VOŽNJE 
ZARADI STAVKE ŽELEZNIČARJEV
Vlaki ne bedo vozili od 21. ure danes do iste ure jutri

V železniškem prometu so že 
dalj časa težave, danes in jutri pa 
bo potovanje po železnici dejansko 
nemogoče zaradi 24-urne stavke, k; 
so io napovedale sindikalne organi
zacije SFI, SAUFI in SIUF, včla
njene v enotno sindikalno zvezo 
CGIL, CISL in UIL. Boj železniča
rjev za svoje delovne pravice, za 
preosnovo celotnega prevoznega 
sektorja ter sploh za premostitev 
gospodarske krize, odstranitev ne
varnosti brezposelnosti ter /a dru-

18.40. Vožnja na tej progi traja 
tri ure in pol.

Na krajevnih progah je vozni red 
naslednji: na progi Trst - Porto-
gruaro bodo avtobusi odpeljali iz 
Trsta jutr' ob 13.45, 18.00 in 20.30, 
iz Portogruara za Trst pa danes 
ob 21.30 in jutri ob 5.25 in 17.50. 
Vožnja traje dve uri in pol.

Na progi Trst - Videm bodo av 
tobusi odpelia li iz Trsta jutri ob 
5.00, 6.25, 10,00, 12.45 in 17.50, iz 
Vidma pa danes ob 23.10 in jutri

Mihpadeva vleče preveč na dolgo, že
tP''Rpdem let, tako da so neka- 

n elan; že obupali. Prav bi bilo,

Prispevajte za

DIJAŠKO MATICO

.........i

gačno družbeno politiko v državi, i 5-00, 7.35. 13.20 in 18.05. Vožnja
traja dve uri.

DANES NA TRŽAŠKI PRETURI

Devet zdravnikov 
na zatožni klopi

Na tržaški preturi bo danes pro
ces proti devetim tržaškim' zdrav
nikom, ki so obtoženi,' da so pred
ložili univerzi - neresnično izjavo o 
dohodkih, na osnovi katere M ime
li pravico do. posebne doklade za 
poučevanje na' univerzi. Dok'ad? 
sicer niso prejeli, vendar oa je 
bil pretor Trampuš mnenja, da so 
zdravniki kljub temu zagrešili ka
znivo dejanje, in jih je poslal na 
zatožno klon. Proces se bo pričel 
v dopoldanskih urah v dvorani tr
žaške prrture, zaključil pa se bo 
verjetno šele pozno popoldne.

Za raztegnitev 
ugodnosti zakona 336 
bivšim borc?m

Vsedržavno združenje partizanov 
Italije obvešča javnost, da je le še 
nekaj drv časa za zbiranje podpisov 
na zakonskem osnutku no ljudski 
pobudi, ki naj bi ga predložili par
lamentu, da raztegne vsem bivšim 
borcem ugodnosti, ki jih določa za
kon št. 336 iz leta 1970. Kdor misli 
predlog podpisati, naj to opravi č'm- 
prej v uradih vseh občin naše po
krajine.

ni nekaj novega. V zadnjem času 
so svo'o sindikalno akcijo vsekakor 
zaostrili, železničarji bodo tako po 
vsej državi stavkali od 21. ure da
nes, do iste ure jutri zvečer, to 
je soljote, 12. novembra.

Ta odločitev bo 'kot običajno 
povzročila težave v železniškem 
prometu. Zato je železniška uprava 
sprejela nekaj ukrepov, ki nai bi 
delno omilili te težave Predvsem 
je' iztfaW prSgfas,’"v'katerem pozi
va potnike, naj potujejo le v pri
meru nujnosti. Namesto vlakov bo
do niM štaVKo ‘železničačjCv vozili 
posebni avtobusi. Železniška upra 
va je v ta namen pripravila tudi 
izredni vozni red na nadomestnih 
avtobusnih progah. Delovali bosta 
dejansko dve zasilni prevozni služ
bi: to bodo direktne vožnje na 
daljših progah ter krajevne vožnje. 
Avtobusi na direktni progi Trst- 
Benetke se bodo ustavili še na po
stajah v Tržiču, Červinjanu. S. 
Giorgiu di Noearo. Latisani, Por- 
togruaro in S. Dona del Piave. Na 
krajevnih progah pa se bodo avto
busi ustavili na vseh postajah. Za 
Trst bo glavno postajališče v Ul. 
Flavio Gioia.

Na progi Trst - Benetke bodo av
tobusi odpeljali iz Trsta danes ob
20.40, 22.25 in iz Benetk ob 21 40, 
jutri pa ob 6.40, 7.40. 9.40, 11.40.
12.40, 14.40, 16.40, 17.40 in 18 40 iz 
Benetk pa ob 5.40, 6.40, 8.40, 3.40,
11.40, 12.40, 14.40, 16.40, 17.40 in

OB DREVIŠNJEM OBČNEM ZBORU

Vloga Mladinskega krožka pri razvoju 
mladinskega delovanja na Goriškem

Mladinski krožek, ki združuje predvsem mladino iz mesta, se je zavzel za 
organiziranje mladine na podeželju ■ Pomembni so bili tudi stiki z ZSMS

BENEŠKI DNEVNIK
S SEJE POKRAJINSKEGA SVETA V VIDMU

Nesoglasje glede ureditve 
dolskega centra v Červinjanu
^stavniki KPI m PSI proti nakupu stavbe ustanove PIME
sVm°nec*eljkova seja pokrajinskega 

a v Vidmu je spet pokazala 
kili) t mefi strankami. Zato je 

^di zaključno glasovanje o
v .avitvi novega šolskega centra 
Se ervinjanu neenotno. Neenotnost 

. Pokazala med večino KD, 
Furlanskim gibanjem ter 

^jsino. KPI in PSI. 
onw' se-i' se je govorilo, kot že 
tr(J nJeno, o novem šolskem cen- 
kun v Červinjanu, predvsem o od- 

stavbe, ki je last zavoda

I J*j'nska uprava v Červinjanu jeq upiuva v vv-i. »...jv*....

stali«* ro KPI in PSI zagovarjala 
hni s.®e- da bi morala milijarda in 

ar' ki so jo nakazale druge
'snijf^e debele za šolstvo v Fur 
Deke'' kriti stroške za dograditev 
c]6v nove strukture, ki jo predvi- 
čera. . urbanistični načrt občine 
sk(.„jan' Predsednik pokrajin- 
loEaf sveta Turelio pa je pred 
V , 0(tkup stavbe zavoda PIME. 
tev vidi Turelio začasno reši 

jjUroblema.
Sta,, ,tavnik PSI Tiburzio in pred 
So KPI Contin in Petricig na 

Ci,Var-'al‘ stališče, da bi stro- 
^ntr ■ sn‘l realizacijo šolskega 
(hio-a ‘n bi šel poleg tega ukrep 
°rKan krajevnih ustanov in šolskih 
Droh|pV’ kar je glede na važnost 
sta,. fvTla nedopustno. Zato so pred
se 'k* KPI in PSI predlagali, da 
žavrnal°k o odkupu stavbe PIME 
Diorav’ 0 tem vprašanju bi se 
Dani ‘namreč pogovarjati z žu- 
ža 6 So'skimj zavodi in komisijo 

soistvo.

Večina je te pomisleke zavrgla 
in izglasovala odlok za odkup ome
njene stavbe. S tem se je Še po
globila razpoka med večinskimi in 
manjšinskimi strankami v videm
skem pokrajinskem svetu.

Drevi bo v Dijaškem domu v 
Ul. Montesanto 6. redni občni zbor 
goriškega Mladinskega krožka. Nu
di se nam torej priložnost, da na
redimo kratek obračun delovanja 
te organizacije tudi z ozirom na 
celotno današn.jo mladinsko proble
matiko na Goriškem.

Mladinski krožek je nastal pred 
šestimi leti na pobudo skupine 
mladink in mladincev, ki so pri
padal: generaciji, ki je šla skozi 
študentovske boje leta '68. Tedaj 
so mladi začutili potrebo po novem 
načinu delovanja, ki bi zajelo 
predvsem mladinsko problematiko 
in bi opustilo to, kar je bilo v 
dotedanjem delovanju in mišljehju 
zastarelega. Kljub težavam je Mla
dinski krožek v prvih letih obsto
ja uspel Uresničiti svoje namene 
in je postal zbirališče goriške mla
dine. S časom pa so nekateri med 
ustanovitelji dosegli starost, ko člo
vek neha biti mladinec in neizbe
žno prerase okvire mladinskega 
delovanja. Tedaj se je krožek zna
šel v težavah, saj je manjkala 
srednja generacija mladincev, ki 
bi povezovala starejše člane in 
mlajše, večinoma še srednješolske 
dijake

Kriza je dosegla svoj višek tik 
pred lanskim občnim zborom, ko 
je bilo po daljših razpravah o per
spektivah organizacije sklenjeno, 
da se v krožek sprejme čim več 
mlajših članov in se posveti naj
večja pozornost kadrovanju. Danes, 
ko je pred nami obračun delova
nja v tej zadnji sezoni, lahko re
čemo, da je bila ta odločitev pra
vilna: številni novi člani so v zad
njem letu pristopili k Mladinskemu 
krožku in tudi 15 ali 16-letni mla
dinci ter mladinke so se s pomoč
jo starejših članov brez pretira
nih težav vključili v njegovo de
javnost. 7. doprinosom svežih moči 
se je delovanje popestrilo in obo
gatilo. čeprav bo treba prav na 
tem področju v bodoče napeti vse 
sile, da sc z zanimivejšimi'in bolj 
raznovrstnimi prireditvami angaži
ra čim večje število mladincev v 
mestu.

Zdi se torej, da je Mladinski 
krožek našel svojo pravo vlogo 
med mestno mladino, ki ni bila v 
dobi njegovega raz.mcroma kratke 
ga obstoja še nikdar tako številno 
prisotna, kot je danes, čeprav ni 
krožek opustil stikov in sodelova
nja tudi s podeželsko mladino. Pri 
tem seveda rri mogoče mimo ; po
mena Mladinskega centra, kV je 
v svojstvu povezovalca mestni!) 
mladinskih organizacij prispeval k 
temu, da je vsaka izmed njih na 
šla primemo mesto med mladino 
in obenem vzpostavila tesnejše so
delovanje z ostalimi organizaci
jami.

Velika udeležba mladine na se 
minariu v Bohinju, ki je presene
tila tudi same prireditelje, je go
tovo sad večje povezanosti med 
mladinskimi organizacijami, ki je 
omogočila, da so se na seminarju 
zbrati predstavniki domala vseh 
mladinskih skupin in krožkov na 
Goriškem. Prav v tej masovni u 
deležbi je prišlo do izraza že več
letno prizadevanje Mladinskega 
krožka, da bi res združeval pre
težno mladino iz mesta, toda da 
bi obenem prispeval k nastanku 
organiziranih mladinskih skunin 
tudi po vaseh. Ta še stara zamisel 
je dobila novega zagona z ustano
vitvijo mladinskega odbora tiri

PCI KPI
sekcija občina Dolina
vabi jutri, 12. novembra, ob 20.30 
v gledališče «F. Prešeren* v 
Boljuncu na

proslavo 60. obletnice 
oktobrske revolucije

Nastopajo: zbora «F. Prešeren* 
iz Boljunca in «V. Vodnik* iz 
Doline, godba na pihala iz Ric- 
manj in skupina PD Tabor z 
Opčin z igro «Petrograd 1917».

Govorila bosta Dušan Lovriha. 
deželni svetovalce KPI in Fausto 
Monfalcon, član vodstva tržaške 
avtonomne federacije KPI.
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V NEDELJO NA MATAJURJU

Množičen pohod v spomin 
na naše padle za svobodo

Priložnostni govor in bogat kulturni 
spored - Zbirališče bo v Mašerah

SKGZ, ko je prišlo do spoznanja, 
da se mestna in vaška mladina 
srečujeta v bistvu z istimi proble
mi, ki jih .je mogoče rešiti na enak 
način, tj. z zbiranjem in sodelo
vanjem v izrazito mladinskih orga
nizacijah: edinole tako se bo mla 
dina lahko resnično spoprijela z 
lastno problematiko in ustvarila 
pogoje za uspešno in široko raz
vejano mladinsko delovanje. Do
kaz, da je to mogoče, je obstoj 
Mladinskega odseka v Štandrežu, 
pa tudi vitalnost mladine iz Dola, 
Pevme, Vrha ter ostalih sloven
skih vasi.

Poleg odprtosti in zavzetosti za 
mladinsko problematiko na vasi. 
ne smemo pozabiti na stike, ki jih 
je Mladinski krožek sam, ali v 
sklopu Mladinskega centra vzposta
vil z mladino iz Slovenije. V prvi 
vrsti gre za sodelovanje z mladino 
iz Nove Gorice, s katero si gori-

ška mladina že stalno izmenjuje 
izkušnje in sodeluje pri raznih pri
reditvah. Poleg tega pa je prišlo 
letos do stikov z mladino iz no
tranjosti Slovenije in tudi iz osta
lih obmejnih občin. Na vseh teh 
srečanjih so si mladinci posredo
vali izkušnje, ki bodo tako za za
mejsko mladino kot za- razne kra
jevne organizacije ZSMS prav go
tovo koristhe pri nadaljnjem delo
vanju.

Prav zaradi svojega, v vse sme
ri odprtega delovanja in zanima
nja za širšo mladinsko problema
tiko. zavzema Mladinski krožek 
važno vlogo med mladinskimi or
ganizacijami na Goriškem in lah
ko rečemo, da predstavlja dreviš- 
nji občni zbor važno srečanje ne 
samo za tisti del mladine, ki živi 
v Gorici, ampak tudi za mladino 
s podeželja in mladino, ki živi 
preko meje.

OB OBČNEM ZBORU LOVCEV BREZ LOVIŠČ

Razpravljali bodo o odpravi 
zasebnih lovišč v pokrajini
Na Goriškem 52 lovskih družin, ki združujejo okrog 1100 lovcev 
Še zmeraj 12 zasebnih rezervatov na približno 3000 ha površin

Goriška pokrajina je najbrž eno 
redkih področij, kjer je lovcem in 
upraviteljem lovišč uspelo obdrža
ti določen stalež divjadi. To pred
vsem zaradi umnega upravljanja z 
lovišči in omejevanjem števila lov
cev.

Vseh lovcev v goriški pokrajini je 
trenutno okrog 1300. Večina (nekaj 
nad 1100) je včlanjena v lovskih 
družinah, novinci, teh je nekaj nad 
100, pa morajo čakati nekaj let na 
izpraznjena mesta.

Prav zaradi takega načina izvaja
nja lova se je stalež divjadi očuval. 
Lovske družine v pokrajini (vseh je 
52) razpolagajo s približno 27.000 
hektarji lovišč, poleg teh pa je še 
dvanajst zasebnih lovišč, ki po po
vršini le malo presegajo 3000 ha.

Kakšen pomen imajo danes zaseb
na lovišča? Mnenja o tem vpraša
nju sp. zelo deljena. Nekateri si na 
vse načine prizadevajo, da bi tudi 
te površine prišle pod upravo lovskih 
družin, skratka, da bi bile odprav
ljene predpravice nekaterih zasebni
kov. Seveda ne manjka niti zagovor
nikov zasebnih lovišč, ki vidijo v
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NA POBUDO ŽELEZNIČARSKEGA KROŽKA

Zanimiva razstava razglednic 
Gorice ob obratu stoletja
Tokrat trojezični pozdravi na razglednicah, kaj pa danes ? - Nabre- 
žinska postaja večja kot tržaška • Zabavišče na vodi v Rožni dolini

V spodnjem in zgornjem foyerju 
deželnega avditorija v Ul. Roma v 
Gorici so v sredo zvečer odprli raz
stavo razglednic, svojevrstnih doku
mentov in zanimivosti, ki ponazo- 
rujejo življenjski utrip Gorice sko
zi zadnjih tristo let. Razstavo je pri
pravilo društvo železničarjev (Dopo- 
lavoro ferroviario), najbolj pa se 
je zanjo tudi osebno zavzemal pred
sednik društva Dante Di Consolo.

Razstavo so odprli š kratko sve
čanostjo, na kateri je ravnatelj po
krajinske turistične ustanove (EPT) 
Luciano Spangher z vsebinske stra
ni opisal enkratno in zanimivo po
budo, ki jo je bilo mogoče izpeljati 
zaradi naklonjenosti zasebnih zbi
rateljev, ki so eksoonate razstavili.

V pritličnem foyerju je na števil
nih panojih razstavljenih blizu sto 
fotografij, posvečenih ' železnici na

lika je bila za tiste čase nabrežin- 
ska železniška postaja. Lastnik zbir
ke je navzoče opozoril, da je bilo 
na nabrežinskj postaji takrat 15 že

la namreč navada, da so si trgov
ci natisnili svoje razglednice. Slo
venski trgovci, ki so bili premožni 
in so imeli najlepše trgovine na Kor-

lezniških tirov, v Trstu pa, ravno i zu, so natisnili večbarvne. Danes
ob istem času, samo štirje. Ta po 
datek pove tudi nekaj drugega, nam
reč, da je bila Nabrežina pomembno

jih je zamenjala časopisna in tele
vizijska reklama.

Najstarejši Goričani se bodo spo
železniško križišče in da je bila že- umetnega Tzera v Rožni
iezmea v tistih časih edino sredstvo . j.L s d£j nj č 0
za prevoz potnikov m, blaga. zabavišču kjer si je Čeh Wa-

V zgornjem nadstropju se razstav-1 k tavil svojoJ restavracijo in je 
ljen. eksponat, pričenjajo takoj pri ob Pbrežju priJvezal številnJe čo,^e

za rekreacijo svojih gostov, priča 
serija razglednic. Z arhitekturno

M VHI, — - itejTaz'
Goriškem. Na začetku so.objavljeni | stavi je bila natisnjena 1896. leta in

stoonišču, kjer so, seveda tudi tu 
kaj pod steklom, prikazani motivi 
stare Gorice iz 17. stoletja, ki jih je 
narisal župnik Zan Maria Marussig, 
natisnil pa Goričan Pick. Poleg Tr
žačana Pettirossa so svoje zbirke 
odstopili še Bruno Jucchi, Lodovico 
Mischou, Gianni Giovanella in Egi- 
dio Zottar, vsi iz Gorice.

Najstareiša 'raž^lecfni<f'a' n;

datumi,, izgradnje ,posameznih odse
kov «;.elezne ceste*, v nadaljevanju 
pa so zares redke razglednice do
mala vseh železniških postaj, ne le v 
Gorici, ampak tudi tja do Ajdovšči
ne in do Podbrda. Kot zanimivost 
naj navedemo fotografijo s pozdravi 
iz Nabrežine. Poleg železniške po
staje je namreč v treh jezikih na
pisan pozdrav iz Nabrežine: v slo
venščini, italijanščini in nemič ni. Če 
pomislimo, da so razglednico tiskali 
takoj po obratu stoletja, ko so bile 
razmere za narodno življenje Slo
vencev vse prej kot ugodne, in če 
tiste razmere primerjamo s sedanji
mi, ko slovenski jezik še vedno nj 
uveljavljen in ga izrivajo, potem 
si na podlagi ogleda razglednic in 
primerjave lahko ustvarimo tudi 
svoje zaključke. Lastnik te zbirke, 
sad dolgoletnega hobbyja, je Dario 
Pettirosso iz Trsta, ki je posodil 
tudi razglednice o solkanskem mo
stu v gradnji, ter razglednico, na 
kateri je mogoče videti, kako ve-

NA DANAŠNJI SEJI VODSTVA SSk

RAZPRAVA O SESTAVI 
KOMISIJE ZA ZAŠČITO
Sestanek bo drevi v Jamijah - Ustanovljena sekcija SSk v Gorici

Beneško in kobariško planinsko 
društvo prirejata v sodelovanju z 
beneškimi kulturnimi društvi, Zve
zo slovenskih izseljencev, združe
njem ANPI, Zvezo borcev, mladin 
sitim odborom SKGZ in mladino s 
Tolminskega, v nedeljo, 13. novem
bra. pohod v spomin na padle za 
svobodo na Matajurju.

Tako bodo te organizacije poča
stile snomin na borce, ki so dali 
svoje življenje za svobodo in boljši 
jutri. ,

Spored pohoda je zelo pester in 
bogat. Ob 8.30 bo zbirališče v Maše
rah. Nato bodo šli udeleženci poho
da ob 9. uri iz Mašer na vrh Ma
tajurja, do vasi Matajur, kjer bo

ob 13.. uri proslava ob grobnici pa
dlih. Tu si bodo sledili priložnostni 
govori. Govorili bodo predstavniki 
beneških kulturnih društev, zdru
ženja ANPI iz Benečije ter pred
stavnik Zveze boi-cev iz Tolmina. Or
ganizatorji so poskrbeli tudi za pe
ster kulturni program, v katerem 
bodo nastopili gimnazijski dekliški 
oktet iz Tolmina, beneški pevski zbo
ri, zvrstile pa se bodo tudi recita
cije beneških dijakov in mladincev 
s Tolminskega.

Na kraju komemoracije bodo delo
vali tudi dobro založeni kioski z 
jedači in pijačo, Organizatorji spo
ročajo, da bo pohod na Matajur ob 
vsakem vremenu.

Priprave na sestavo komisije, ki 
naj zagotovi globalno zakonsko za
ščito (to vest smo včeraj objavili 
v našem listu), bo osrednja tema 
današnjega zasedanja deželnega vod
stva Slovenske skupnosti, ki bo ob 
20.30 v Jamijah.

V skladu z načrtom, da je nav
zoča v vseh središčih, kjer Sloven
ci živijo, je SSk ustanovila sekcijo 
v Gorici. Njena naloga je poiskati 
in navezati na slovenskq stranko 
številne pripadnike naše narodnost
ne skupnosti, ki živijo v mestu, mar
sikdo izmed njih pa ne Utripa z živ
ljenjem manjšine. Stranka vidi v 
tej akciji možnost, da si zagotovi 
priliv glasov, nujno potreben za po
novno izvolitev pokrajinskega sve
tovalca na Goriškem. Predsednik 
mestne sekcije je odvetnik Andrej 
Makuc, nekdanji občinski svetovalec 
v Gorici, tajnik pa Marko Brajnik, 
sindikalni aktivist. V sekcijskem 
vodstvu je še sedem odbornikov.

Na ustanovnem sestanku je orga
nizacijski tajnik goriške ŠSk dr. 
Karlo Brešan opisal program dela 
in težnje, nakar so sledile razprava 
in volitve. Navzočim je o sedanjem 
političnem trenutku ter o nalogah, 
ki jih ta trenutek nalaga naši skup
nosti, govoril nokrajinski politični 
tajnik Marjan Terpin.

Konferenca v 
znamenju škandala

Na predvečer konference o letal 
sirih zvezah treh obmejnih dežel, 
ki bo danes v Gorici, je izbruhnil 
škandal, v katerega .je vpleten 
predsednik konzorcija za ronško

letališče inženir Giovanni Augelli, 
ki bi moral srečanje tudi voditi. Po 
vesteh, ki so se pojavile včeraj v 
tisku, naj bi bila proti Augelliju u- 
vedena preiskava, ki naj ugotovi 
verodostojnost govoric, po katerih 
predsednik ronškega letališča ni 
nikoli promoviral na turinskem no 
litehniku. Torej naj bi bil naslov 
inženir, lažen.

Težko je reči, kaj je v ozadju 
tega škandala, ki .je izbruhnil pre
senetljivo točno na predvečer po
membnega srečanja o Urejevanju

Martinovanje prosvetnega dru
štva «Oton Župančič* • štandrež 
je odloženo na soboto, 19. no
vembra.

letalskega prometa. Nekateri ne iz
ključujejo tudi možnosti, da je za 
deva precej napihnjena. Kako je 
na škandal reagiralo pokrajinsko 
vodstvo KD, saj .je znano, da je bil 
Augelli svoj čas pokrajinski tajnik, 
zdaj pa je v pokrajinskem vostvu 
stranke? Včeraj popoldne so o pri
meru razpravljali na pokrajinskem 
sedežu KD v Ul. Angiolina. Augelli 
pa je podal ostavko z mesta pred 
sednika konzorcija za ronško letali
šče. kakor tudi z mesta člana po 
krajinskega vodstva stranke. KD 
je pozno zvečer izdala krajše ti
skovno sporočilo, v katerem med 
drugim pravi, da je z obžalova 
njem sprejela na znanje novice, ki 
so se pojavile v tisku, kakor tudi, 
da je sprejela na znanje pstavko 
njenega predstavniku, ker tak ko
rak pomeni samo hitrejši potek 
preiskav«.

zgradbo in krojem noš bodo starej
šim priklicali v spomin «lepe, sta
re čase*, mladi pa 'bodo ob njih 
spoznali delček preteklosti, ki jim 
je bila skoraj gotovo neznana.

Na zadnji strani:
Dodatna preiskava o peto- 

h 'veijsJiem atentatu - zasliša
nje karabinjerskih častnikov

prikazuje goriški motiv. Motivi pa 
se ne n a n a šajb'' ‘SŽtrrfff ‘ha’ 'StKrff' 's t aVJ 
be in spomenike, ampak imajo tu
di komercialni nagib. Takrat je bi-
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Z GOSPODARSKEGA VIDIKA ZANIMIV GAS

NA REŠETU GORIŠKA 
PROMETNA VPRAŠANJA

v

Danes sestanek o mednarodnem prometu - Železniška 
postaja usposobljena za tovorni promet s tretji, 

mi državami - Odprava earinske službe

tem eno izmed možnosti za ohranja
nje staleža divjačine. Če bi iz za
sebnega upravljanja omenjena lovi
šča prišla v društveno upravljanje, 
bi na teh površinah lahko lovila ko
maj^ polovica lovcev,*ki danes ča
kajo na prosto mesto v posameznih 
lovskih družinah. Vprašanje torej ne 
bi bilo rešeno. Zato bodo zasebna lo
višča najbrž še naprej ostala, če
prav se njihova površina stalno krči 
zaradi številnih posegov na terito
riju paradi gradnje cest, poslopij, 
daljnovodov itd.

Največje zasebno lovišče v goriški 
pokrajini je pri Angorisu, ki obsega 
nekaj nad 620 ha, takoj za njim je 
lovišče Ai Boschi (576 ha), ki je 
organizirano v konzorcialni obliki.

Znano je, da so zlasti lovišča ob 
meji sorazmerno boljša, kakor lovi
šča družin nižinskih predelov. Tako 
je v lovski družini Doberdob 30 čla
nov, v Dolu 18, na Vrhu 12, v So- 
vodnjah 22, v Števerjanu 15, na Jaz
binah 12. Z lovišči razpolagata tudi 
lovski družini v Gabrjah in Rubijah.

Z dosedanjo prakso upravljanja 
lovišč se najbrž ne strinjajo pred
vsem mladi lovci, tisti, ki so bili 
sprejeti v lovsko zvezo, a niso člani 
določene lovske družine. Prav pri 
slednjih pa je največ tistih, ki se 
zavzemajo za odpravo zasebnih lo
višč.

Drevi se bodo zbrali na občnem 
zboru v gostišču «Pino» v Redipulji, 
da bi se pogovorili in tudi zavzeli 
določena stališča prav glede teh 
vprašanj. Poleg novega vodstva bo
do namreč razpravljali tudi o uki
nitvi zasebnih lovišč ter o možnostih 
za povečanje števila lovcev v neka
terih družinah. Zavzemajo pa se 
tudi za uvedbo eno ali dvoletnih 
praktičnih tečajev, tako da bi se u- 
deleževali lova v društvenih loviščih, 
skuoaj s člani lovske družine.

Najbrž taka prizadevanja ne bo
do kdove kako uspešna, kajti na ta 
način bi sledili zgledu drugih itali
janskih Pokrajin, kier so lovci sa
mi temeljilo iztrebili divjad.

Po drugi strani pa se slišijo gla
sovi. da bi bilo potrebno zaostriti 
predpise o *p"?!emanju novincev, 
tako da bi člani zelene bratovščine 
postali le tisti, ki imajo do te de
javnosti res veliko ljubezni in vztraj
nosti.

Volitve v razredne svete 
na višjih srednjih šolah
Na slovenskih višjih srednjih šo

lah bodo 13. t.m. volitve v razredne 
svete. Volišča bodo odprta od 8. do 
20. ure.

Cela vrs„a vprašanj, ki zadevajo 
blagovni in osebni promet med Ita
lijo in Jugoslavijo na goriškem mej
nem sektorju, je te dni na rešetu. 
Pred dnevi je vzbudila zaskrblje
nost vest, ki sta jo sporočila viso
ka vkdna predstavnika, po kateri 
naj bi se skupni evropski trg za
vzemal za odpravo carinjenja uvo
ženega blaga na meji, kar bi pred
vsem oškodovalo goriško gospo
darstvo. Danes pa bodo na medre- 
gionalnem sestanku o letalskem pro
metu z udeležbo predstavnikov ob
mejnih področij Italije, Jugoslavi
je in Avstrije razpravljali o usta
novitvi mešane letalske družbe. 
Njena naloga bi bila, vzpostaviti 
letalske proge na tem delu sred
nje Evrope, ne da bi se bilo treba 
posluževati letalskih linij, ki najče- 
šče vodijo v te kraje preko držav
nih prestolnic.

Sveža je tudi novica, ki prihaja 
prav te dni iz rimskih krogov, da 
je bilo namreč med italijanskimi 
in jugoslovanskirni železnicami do
seženo soglasje o odprtju goriške 
železniške postaje za tovorni pro
met z blagom, namenjenim tretjim 
državam.

Predsednik trgovinske' zbornice 
Delio Lupieri je sporočil odboru, da 
je glavna postaja v Gorici usposob
ljena za takšne blagovne operaci 
je. Pristanek osrednjih železniških 
oblasti pa ni popoln ter se nanaša 
samo na blago, ki ga bodo preva 
žali med dvema celinskima mejni
ma prehodoma. Dovoljenje ima to
rej omejitve ter Izključuje blago,

stvoval sestanku s študenti tehnič
nega zavoda ITI v Gorici, da bi raz
ložil stališče deželnega odbora o 
podražitvi vozovnic. Sestanek so 
zahtevali študentje s stavko in spre
vodom po goriških ulicah ter na 
pogovoru, ki so ga na pokrajini i- 
meli s prefektumim komisarjem.

V ponedeljek seja 
ločniške rajonske 
skupščine

V ponedeljek se sestane ločniška 
rajonska konzulta, lri bo ponovno 
obravnavala vprašanje gradnje ljud
skih stanovanj na področju Ločnika. 
Torej je na dnevnem redu vprašanje, 
zaradi katerega je na zadnji seji 
goriškega občinskega sveta skoraj 
prišlo do razkola v večinski, kr- 
ščanskodemokratskf stranki. Sejo so 
sicer potem prekinili v pričakovanju 
razjasnitve. Ponedeljkove seje se 
bo najbrž udeležil sam goriški župan, 
ki bo skušal prebivalcem Ločnika 
pojasniti vzroke in pomen takšnih 
gradenj na njihovem področju.

Proti gradnjam ljudskih hiš, pred 
vsem pa proti uničevanju kmetijskih 
površin, so se izrekli kmetovalci, ki 
vidijo v takih posegih nevarnost, da 
jih bodo v kratkem izrinili, ka
kor se je to zgodilo v drugih prime
stnih področjih, recimo v štandre

Obisk sindikalne 
delegacije iz Nove Gorice

Na povabilo pokrajinske sindikal
ne federacije CGIL - CISL - UIL 
uslužbencev podjetij za telekomuni
kacije bo danes obiskala Gorico de
legacija sindikata delavcev PTT po
djetja iz Nove Gorice.

Namen srečanja je. da se obe stra
ni seznanita s številnimi vprašanji • 
s katerimi se ukvarjajo uslužbenci 
pošte in telefona v obeh krajih. Po
leg .tega pa bodo obravnavali tudi 
vprašanja širšega tehničnega sodelo
vanja na področju telekomunikacij 
v luči izvajanja'osimskih dogovorov.

Sindikalna delegacija iz Nove Go
rice si bo ogledala goriško in krmin- 
sko telefonsko centralo. Sprejel jo 
bo tudi ravnatelj pokrajinskega cen
tra SIP, razgovori pa bodo potekali 
v sejni dvorani krasinskega župan
stva.

Kino

žu in Podturnu, Precej negodovanja 
_ pa je tudi med drugimi prebivalci

ki je namenjeno v inozemstvo pre-1 kraja, ki so pretežno Furlani in ki 
ko luk. . I se upravičeno bojijo, da bi doselje

Kakor vse kaže, se na pristojnih vanje tujih ljudi spremenilo furlan- 
mestih niso zavzeli za celovito ,re- ski značaj kraja.
Šitev zato, ker sodijo, da so napra- j 

’e za manipulacijo tovorov na glav

Gorica
VERDI 17.15—22,00 «Padre padrone*.

Paolo in V. Taviani.
CORSO 17,15-22,00 «Abissi». R. Sliav, 

J Dissat. Barvni film. 
MODERNISS1MO 17.30—22.00 «Storia 

di un peccato*. G. Dingolecka in J. 
Zeinik. Poljski film. Prepovedan 
mladini pod 18. letom.

VITTORIA 17.00-22.00 «Bocca di vel* 
luto*. C. Lindberg, S. Skarsgard. 
Prepovedan mladini pod 18. letom. 
Barvni film.

CENTRALE 17.00—22.00 «Napoli si ri- 
bella*. L. Merenda, E. Cannavale. 
Prepovedan mladini pod 14. letom. 
Barvni film.

Tržič
PRINCIPE 16.30-21.30 «Future Wor!d 

— duemila anni nel futuro* 
EXCELS10R 17.30- 22.00 «Wagon lita 

con omicidi* .

Nora Gorica 
in okolica

SOČA »Vojvodina in potepuhinja*, a- 
meriški barvni film ob 18. in 20. uri 

SVOBODA »Mahogany» ameriški film 
ob 18. in 20. uri.

DESKLE «Vrnitev plavega agenta*, 
francoski film ob 19.30.

DEŽURNA LEKARNA V GORICI
Danes ves dan in ponoči je v 

Gorici dežurna lekarna Provvidenti. 
Travnik 34, tel. 2972.

ni železniški postaji prešibke, da bi 
bile kos tako zahtevni nalogi.

Trgovinska zbornica, ki nas je o 
izstavitvi dovoljenja obvestila, med 
drugim pravi, da bo novi režim pri
čel veljati s 1. januarjem prihod
njega leta. Vtem ko daje priznanje 
poslancu Maroccu za njegovo po
sredovanje, zbornica napoveduje no
ve akcije za popolno ovrednotenje 
glavnega goriškega kolodvora v 
blagovnih prevozih s tretjimi drža
vami.

Danes ob 11.30 bo deželni odbor
nik za prevoze Gino Cocianni priso-

Sporočamo žalostno vest, da je nenadoma preminil naš dragi 
oče in stari oče

RUDOLF DEVETAK
Pokopali ga bomo jutri, v soboto. 12, t.m. Sprevod bo krenil 

ob 14. uri iz mrliške veže goriške splošne bolnišnice.

Hčeri in sinovi z družinami
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OB ROBU VOJAŠKE PARADE V MOSKVI

VELIKI TANK «T - 72» 
ZNAK SOVJETSKE NOVE 
«VOJAŠKE FILOZOFIJE«
Lažje oklepno vozilo za slabše terene ■ Izredne 
merilne naprave in avtomatično polnjenje - Bo SZ 

zmogla vse, kar je s tem v zvezi?
MOSKVA ^ Ko so se v pone

deljek na vojaški paradi ob 60- 
letnici oktobrske revolucije zvrstili 
na Rdečem trgu pred najvišjimi 
predstavniki oblasti, pred domači
mi in tujimi gosti ter množico Mo
skovčanov posamezni rodovi sov
jetske vojske, so oči vojaških ata
šejev in drugih poklicanih in no 
poklicanah strokovnjakov posebno 
obvisele na novih sovjetskih tankih 
«T-72», ki da so »največja in najpo
membnejša novost v sovjetski obo
rožitvi*.. Čeprav bi bilo ob tolikšnem 
slavju veliko prijetneje pa tudi bolj . 
primerno govoriti o miroljubnih po
budah Moskve, je bil v dneh. ki so 
paradi sledili, čcsto govor prav o 
sovjetski vojaški sili, s posebnim 
poudarkom na tanku «T-72*.

Tpdi tuji napovedovalci so v svb- 
jih poročilih govorili o tem in to 
ne le »mimogrede«, pač pa so pod
črtali to «novost» kot nekaj izred
nega.

Tank «T-72* je, kot zatrjujejo ti
sti. ki so si ga ogledali, nekoliko 
manjši od tanka «T-62», je torej 
bolj kompakten, hkrati pa tudi ve
liko hitrejši in manj ropota. Na 
dalje je za «T-72» dovolj ekipa treh 
vojakov, medtem ko je njegov pred
nik «T-62» imel štiri može posad
ke. Tank VT-72* je opreml jen s po
sebnim sistemom za ciljanje, in si
cer s sistemom na laserski žarek. 
Končno ima novi tank poseben si- 1 
steni za avtomatično polnjenje in 
še celo vrsto drugih inštrumentov 
in naprav, ki da temeljijo na po
vsem novih konceptih.

Ob tolikšnem hvaljenju novega 
tanka pa se opazovalci sprašujejo, 
kakšno vlogo naj bi tank «T 72» 
imel v sedanjem vzdušju, ko kljub 
dokaj znosnem razpoloženju v Mo
skvi in Washingtonu, vendarle ob 
dolgih mejah, ki ločujejo vzhodno 
od zahodne Evrope, od časa do ča
sa vendarle orožje zarožlja. Neka
teri v zvez’ s tem postavi iajo dom
neve, da bo ta tank nos tal glavno 
oklepno vozilo sovjetske vojske, 
dosledno s tem pa tudi glavno o 
klopno vozilo vseh držav varšavske
ga pakta.

Seveda so se ob teh značilnostih 
tanka »T-72* poklicani in nepoklica
ni strokovnjaki lotili raznih ugi 
banj in domnev. In čeprav sami 
zatrjujejo, da si tanka niso ogle
dali od blizu, da ga poznajo le od 
zunaj, vedo že povedati, da ima 
tank vse karakteristike «za primer 
sovjetskega napada na zahodno Ev
ropo s konvencionalnim orožjem*. 
Potrditev za te svoje domneve ti 
pokhcani in nepoklicani »strokov
njak’ vidijo v novih kolesih in go
senic:'h tanka, ki da mu omogoča
jo naglo premikanje tudi |x> zelo 
slabem terenu, vtem ko da so prej
šnji sovjetski tanki bili izdelani za 
ravninska področja z blatnim in 
zasneženim terenom. Iz tega pa se 
da dosledno sklenati dvoje: Pred
vsem naj bi bili dosedanji sovjetski 
tanki uporabni v glavnem na rav
ninskem terenu zahodne Sovjetske 
zveze ter v Panonski nižini, skrat
ka naj bi bili primerni le za obram
bo Sovetske zveze pred morebit
nim napadom z;■ Zahoda. Novi tank 
pa naj bj bil zamišljen v konceptu 
sovjetske ofenzivne politike proti 
Zahodu.

Pustimo domneve ob strani in se 
vrnimo k opisovanju novega tanka, 
ki vzbuja tolikšno zanimanje stro
kovnjakov. Merilne naprave na tan
ku slonijo na laserjevem žarku, 
kar da zagotavlja tanku izredno 
preciznost. Druga pomembna zna
čilnost je avtomat:čna polnilna na 
prava za top kalibra 125 mm. Ti 
dve veliki novosti, ki koncept tan
ka močno spremenijo, pa sta omo
gočili konstruktorjem, da so ves 
tank nekako skrčili, zmanjšali, 
hkrati pa skrčili tudi njegovo po
sadko. ki šteje, kot smo že rekli, 
le tri člane.

Tank «T-72» pa se je — po mne
nju komentatorjev — pojavil v ča
su, ko se mnogi vojaški strokov
njaki sprašujejo, ali je primerno 
ustvarjati velike oklepne vojaške 
formacije. Vojaški eksperti se tudi 
sprašujejo, ali bo Sovjetski zvezi 
uspelo zagotoviti zadostne količine 
goriva in nadomestnih delov za o- 
gromno tankovsko in oklepno voj
sko, ki da šteje že desettisoče e- 
not. Nekateri pa vidijo v tanku 
*T-72» tudi očiten znak sovjetske 
»vojaške filozofije*, ki da posred
no izpričuje, da se Sovjetska zve
za ni odpovedala tako imenovani 
konvencionalni ali če hočemo kla
sični oborožitvi.

Čc zahodni strokovnjaki očitajo 
Sovjetski zvezi, da «paradi.ra* s 
takšnimi silami, prihajajo prav iz 
ameriških in zahodnoevropskih vi
rov novi podatki, ki potrjujejo po
dobne »podvige* tudi na Zahodu. 
Pred leti je bil govor o zahod- 
nonemškobritanskem »vrhunskem* 
lanku, kakršnega da nima svet. 
Kmalu pozneje so nekaj podobe- 
ga poročali iz ZDA. Sedaj pa se 
je iz dobro obveščenih krogov iz

vedelo, da ZDA in njene zavezni
ce iz atlantske zveze ustvarjajo 
nov še popolnejši tank, ki sicer 
ne bo tako velik, kot .je sovjetski 
<-T-72», ki pa bo opremljen s po
sebnim šibkejšim topom, toda za
ščiteni s posebnim oklepom, da 
mu nihče ne bo mogel do živega. 
Posebna prednost tega tanka naj 
bi bila merilna naprava, ki da bo 
še boljša od merilne naprave prav
kar opisanega sovjetskega tanka 
»T-72*. Kot vidimo, služi tudi Ba
lada ob proslavljanju tolikšnega 
zgodovinskega datuma za špeku 
lacije, ki dokazujejo, kako daleč 
je človek od resničnega mirnega 
vzdušja, ki naj bi vladalo na 
svetu.

Na filmskih platnih

Ameriški film je živ in zdrav
Nekaj filmov, ki izpričujejo lo. je trenutno v tržaških kinematografih

To ni prvič, kar povem':, da 
je danes ameriški film še umetno 
hajživahnejsi. Vendar vsakokrat 
ko to napišemo, smo tudi pre
pričani, da ameriški film še na
preduje. Če smo namreč že mar 
sikdai izrazili mnenje, da se ie v 
60. letih ta kinematografija vča
sih prenaglo otresla svoje tradici
je, smo danes vedno boli prepriča
ni, da sodobni ameriški film teži 
fc zreli predelavi le tradici je Res 
je. da se danes uveljavljajo po
javi, ki so sami. na sebi tako 
rekoč nazadnjaški: crevivah, ka
tastrofalni film itd. Toda to so 
le površne jši načini predelave 
filmske tradicije.

Dva zrelejša zgleda le opera
cije pa lahko najdem) v dveh 
filmih, o katerih je bilo zadnje 
čase največ govora in ki sta do 
živela naivečjo propagando. Scor- 
sesejev <New York, New York»

(Neto York, New York; igrata 
Liza Minneili in Robert De Ni- 
ro) na eni strani, na drugi pa 
znanstvenofantastični film Geor
ga Li;casa «Guerre stellari* (Star 
Wars), o katerem bomo pisali, 
ko bo na sporedu v tržaških ki
nematografih, se pravi za bo uč
ne praznike.

Oba filma spajata vse dosež
ke novega filma z vso tradicijo 
starega. Doslej nas . Scorsese hi 
preveč ' zadovoljeval (vendar bi 
si radi sedaj spet ogleda1'!, nje
gove filme «America 1929 slcr- 
minateli senza P ieta», «Mean 
Slreets», "Aliče non aova piu 
gub in »Tari Driver»). Zdelo se 
nam je namreč, da le koketira 
s klasičnim filmom, da prevze
ma nekaj njegovih estetskih pr
vin za filme, ki so navsezadnje 
površno «moderim. V njegovem 
"Aliče non abita piu gub smo
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V LONDONU JE IZŠLA ZADNJA KNJIGA AGATHE CHRISTIE

V svoji avtobiografiji 
avtorica ne pove vsega
Zaman bi iskali razlago za onih enajst dni leta 1926, ko je ni bilo

LONDON — V svoji avtobiogra 
fiji, ki se je včeraj pojavila v bri
tanskih knjigarnah, slovita britan
ska pisateljica detektivk Agatha 
Christie ni pojasnila najbolj tajin- 
stvenega dogodka v svojem dol
gem življenju, dogadka izpred o 
bilnih 50 let. Angleška pisateljica 
je umrla pred 22 meseci v staro
sti 85 let. Njeno delo »Agatha Chri
stie: An Autobiogr-aphy» je angle
ško ljudstvo pričakovalo z nestrp
nostjo in sicer iz dveh razlogov. 
Predvsem zaradi dejstva, da je 
to najbolj popularna pisateljica 
na Angleškem in hkrati najbolj 
znana avtorica detektivk našega 
stoletja: Z druge strani pa zaradi 
dejstva, da so bili Angleži tako re
koč že, bolestno radovednj, 'kaj $e 
je v njenem življenju zgodilo.v o 
nilj enajstih dneh decembra pred 
5t Ičti. Toda na 512 straneh drob
nega tiska ne bomo našli odgovo
ra ng vprašanje njenega »izginot
ja*. Za kaj pravzaprav gre?

Agatha Christie v svoji autobio 
grafiji na dolgo in široko govori 
p svojem miičnefri 'pftttteru,, ko jo 
je »Zapustila pamet*. PravžapfaV 
govori o svoji dolgi amneziji, za

prispe k onim enajstim dnem v 
decembru 1926. ko je prišlo do 
»neprijetnega dogodka*, ko je pri
šlo do najbolj čudnega dogodka 
v njenem-življenju, pisateljica ob 
molkne. Vse dolgo življenje angle
ške pisateljice je polno najrazlič
nejših burnih in manj burnih do
godkov. Toda oni tajinstveni do
godek je najbolj pomemben in bo 
ostal neoojasiren.

Leta 1926 je namreč Agatha 
Christie doživela skoraj 11 dni dolg 
popoln «umskj mrak*. Kaj se je 
v onih dneh dogajalo, ni vedela, 
ali ni hotela povedati. Ve se le 
naslednje: njen avtomobil so na
šli na robu pred urecado-n. ■•ved 
nekim velikim kamnolomom. Pred 
avtomobilom je bil 35 metrov glo

bok prepad. Policijske sile. ki so 
se lotile iskanja. Agathe Christie, 
niso našle. Celo policijski psi niso 
tu odkrili sledu za izginulo tedaj 
še mlado pisateljico. Angleški tisk 
in za njim tudi ves svetovni tisk 
je na veliko in senzacionalistično 
poročal o izginotju »gospe Christie». 
To je na žensko zelo negativno 
vplivalo, ker so jo tako rekoč vse
mu , svetu vrgli v zobe.

In vendar so Jo cez nekaj dni 
našli v nekem hotelu kakih 150 
km stran Od kamnoloma. Zajel jo 
je »mrak amnezije*, žapustil jo 
je spbmln, da ni vedela niti. ka
ko sc imenuje.

Ko so pred nedavnim v zvezi s 
tem primerom vprašali njeriega 
Vnuka Matheiva Prlcbarda. kaj 
naj bi se bilo tedaj zgodilo in kdj 
on o tem vc, je rekel: »Nihče-ne 
more reči o tem ničesar, pa če
prav sc je lotil raziskovanja z vse
mi sredstvi in ž vso dobro voljo. 
N hče ne ve; kaj sc je v onih 11 
dneh dogajalo. Kljub teatru pa je 
znano naslednje: zakonsko življc- 
bje med''Agatlfo In. njenim možem 
Archibaldom Christiem se je že 
dolgo krhalifštvhHflilo. Agatha Chri-

katero ni prače1‘razlage Toda ktV“1 ktie •je’ veliko delala, dobesedno
garala, hkrati pa se je čutila po
vsem zapostavljeno in osamljeno. 
In v tem razpoloženju je sedla'za 
volan svojega avtomobila in v ne
ki megleni noči izginila zdoma. 
Nato zavlada v njenih možganih 
poooln mrak. Kaj se je nato zgo
dilo smo ,že povedali.

Ko so Agatho Christie odkrili v 
hotelu in jo pripeljali domov, ni 
spoznala niti svoje hčerke, kakor 
zatrjuje vnuk Prichard. In ven
dar ie bila hčerka tedaj stara že 
sedem let. torej otrok, s katerim 
je mati živela že sedem let. Epi
zoda onili mračnih dni je v vsem 
dolbem življenju angleške pisa
teljice ostala nepojasnjena tudi v 
družini, kajti vnuk Mathevv Pri
chard poudarja, da »o tem dogod-

V sredo zvečer je bil v Kulturnem dom« prvi koncert iz abonmaj
skega programa Glasbene matice. Nastopil je znani violinski mojster 

Igor Ozim ob klavirski spremljavi Giinterja Ludwiga Iz Kolpa.

čer boste prebili doma.
STRELEC (od 23.11: do 20.12.) 

Zanesite se na sodelavca, ker se 
nove možnosti dela. Ne reagiraj- na delo spozna. Srečno obdobje v

OVEN (od 21.3. do 20.4.) Ne spu
ščajte se v razprave, ker bo le > 
izgubljen čas. V družini boste de
lali načrte za bližnjo prihodnost.

BIK (od 21.4. do 20.5.) Zaupali 
vam bodo tvegano nalogo, ki vam 
bo pa uspela. Previdni bodite, ko 
boste sklepali nova poznanstva.

DVOJČKA (od 21.5. do 22.6.) Dan 
kot nalašč za zelo ambiciozno na
črte. Nekoliko -nerazpoloženi bo
ste, kar So vplivalo na družinsko
vvdnAio

RAK (od 23.6. do 22.7.). Uvelja
vili boste svoje poklicne sposob
nosti in si utrdili položaj. Ne bo 
pa tako dobro v vaši ožji družbi.

LEV (od 23.7. do 22.8.) Novi sti
ki, nova poznanstva ki a tem tudi

Horoskop
te ostro na neki nesporazum.

DEVICA (od 23.8. do 22.9.) Ni
ste sposobni vsega prevzeti nase. 
Posvetujte: se z ljudmi, ki se na 
delo spoznajo. V ožjem krogu pri
jetno razpoloženje.

TEHTNICA (od 23.9. ;do 22.10.) 
Delo. ki ste ga prevzeli, boste mo
rali temeljito opraviti, da vam ne 
bo kdo kaj očital. Vabljive po
nudbe. : j';-;

ŠKORPIJON (od 23.10. do 22.11.) 
Problemi, ki jih boste reševali, 
bodo terjali vso sposobnost. Ve-

družinskem krogu.
KOZOROG (od 21.12. do 20.1.) 

Pri svojem delu boste naleteli na 
nasprotovanja, ki jih boste mora
li prebroditi s taktom. Preveč ste 
ljubosumni.

VODNAR (od 21.1. do 19.2.) Po
trebovali boste pomoč, kajti pre
hajate v poslovno krizo. Večer v 
prijetni družbi.

RIBI (od 20.2. do 20.3.) Kdor se 
ukvarja s poslovnimi zadevami, 
naj pazi na popoldanske ure, ki 
mu'niso naklonjene. Prijetno razu
mevanje.

ku se v družini ni nikoli govorilo*. 
»Moja babica tega dogodka ni o- 
menjala. mi pa- ji v zvezi s tem 
nismo postavljali vprašanj*, je re
kel Mathevv Prichard.

Sicer pa je bilo v življenju A- 
gathe Christie veliko presenetlji
vih dogodkov, ki dokazujejo, da 
je bila angleška pisateljica resnič
na osebnost. Ena njenih značil
nosti je bila tudi ta. da je rada 
menjavala stanovanja. Pa ne, da 
bi se selila iz enega tujega stano
vanja v drugo, pač pa je razpo
lagala z različnimi svojimi domovi.- 
V nekem razdobju je imela kar 
osem hiš. Stanovala je v desetih 
različnih palačali. In vendar je i- 
mcla le dve osebni ambiciji. Prva 
njena želja je bila, kako priti do 
avtomobila, druga pa,- kako pro
dreti tako visoko, da bi lahko v 
buckinghamski palači sedla k mi 
zj s kraljico Elizabeto. In prav
zaprav ji je uspelo oboje, le da 
je do avtomobila prišla razmero
ma zgodaj, saj smo njen avtomo
bil omenili že ob njenem tajinstve- 
nem umskem ali fizičnem izginot
ju, na večerjo s kralnco Elizabeto 
v buckinghamslti-pala6i> pa je bila 
povabljena 40 let pozneje, ko je 
bila že svetovno znana avtorica.

Agatha Christie je bila v svo
jem življenju močno navezana na 
stare tradicije. Po svojem kon
ceptu je bila pristašinja viktorijan- 
stva, to se pravi tiste dobe v an
gleški zgodovini, ko so še veljali 
«stari solidni principi*, ko »se je 
vedelo, kaj je dovoljeno in kaj ne*. 
To se opaža tudi v njenih delih, 
ko opisuje bogato življenje meščan
skih družin, kjer je veliko služin
čadi in kjer dekleta ne hodijo v 
javne šole, pač pa jim prihajajo 
učitelji na dom. Z druge strani 
pa jc bila Agatha Christie bolj 
boječa, skoraj osamljena ženska, 
ki je vse svoje sile posvečala dru
žini. Bila pa je to ženska izredno 
bistrega duha, saj je le kot takšna 
mogla ustvariti toliko del, ki jih 
je za eno knjižnico.

Marsikdo se je ob branju nje
nih del spraševal, kako je možno, 
da je ta ženska zmogla toliko fan
tazije. toliko inventivnosti. V av
tobiografiji, ki je sedaj izšla, pa 
bi mogli najti razlago za njeno 
inventivnost, za njen način odkri
vanja vedno novih in novih zaple
tenih a vedno doslednih vsebin. 
In avtobiografskega dela izhaja, 
da si svojih detektivk ni zamišlja
la kar tako, da ji ideje niso kar 
same padale na um, pnč pa da 
so njena dela terjala velike napo
re in dolga razdobja razmišljanja 
in solidnega raziskovanja , Ahatha 
Christie v svoji avtobiografiji go
vori o »rojevanju* večine svojih 
knjig, hkrati pa priznava, da je 
svojim že napisanim delom posve
čala tako malo pozornosti, da jih 
je kmalu pozabila, s tem pa je od
pirala možnost za nova dela, ki 
so sproti nastajala v njeni glavi.

Agatha Christie je veliko poto
vala. Od tod tudi njeno bogastvo 
v opisovanju krajev. V daljšem od
stavku govori o svojem potovanju 
okoli sveta v dvajsetih letih, ko je 
obšla svet v družbi svojega dru
gega moža sira Maxa Mallowana, 
ki je bil po poklicu arheolog. Z 
njim je prebila veliko časa na 
Srednjem vzhodu, kjer jc on vršil 
razna odkopavanja. Zato ni nič 
čudnega, da Agatha Christie na
vaja imena številnih krajev z Bliž
njega in Srednjega vzhoda, toda 
skoraj nikoli ne omenja imen ka
kih vidneiših osebnosti.

Angleška pisateljica, ki je za 
življenja dosegla velikanska priz
nanja in nabrala velikansko bo
gastvo, je začela svoj življenjepis 
sestavljati že leta 1950, ko je bila 
stara 60 let. Nato je k osnovi do
dajala nove in nove podatke, vse 
do svojega 75. leta starosti. To 
se opaža sedaj iz celotne vsebine, 
kjer je razvidno, da je delo se
stavljeno iz koščkov. Druga zna
čilnost avtobiografije je ta, da 
»vsebinsko skače* iz dobe v dobo 
in od dogodka do dogodka, tako 
da ne gre za neko premočrtno, ča
sovno opredeljeno opisovanje. To
da iz vsega izhaja, da je Agatha 
Christie bila zares mojster peresa, 
pa čeprav se je že oglasil kdo s 
kritiko, da si je z avtobiografijo 
postavila nekoliko prevelik spome
nik.

imeli pravo prispodobo te opera 
cije: o prvih minutah citat Sir
kove melodrame, kot je priznal 
sam režiser. potem pa "bar.g! 
nekaj čisto drugega» (da upora 
bimo prav njegove besede).

'<Neio York, Neiv York* pa do 
sli bolj zrelo razmišlja o odnn 
sit med temi prvinami dveh vrst. 
Ta odnos ie postal enakopraven, 
ni več bahavega odnosa «mo
derne» zavesti do klasičnih pr
vin, tudi modernost, je postala 
prvina.

Film se tako poslužuje starega 
«musicala». poslužuje se melo
drame in v nekaterih prizorih 
obuja posnetke komičnega filma. 
Vse to razvija v razmišljanje o 
spektaklu in o igri: le z njima 
se protagonista znajdeta dobro. 
Bojita pa se morda, da bi ta 
igra postala življenje. Njun od
nos z njo ie navsezadnje moder
no odmaknjen, ni več klasične 
harmonije («magični akord». o 
katerem je govor v filmu) V 
tem svojem razmišljanju Scor
sese ne doseza poguma Vincenta 
Minneili ja, Lizinega očeta, kate
rega film «Nina» (A Matter of 
Time) je bil lani po mojem naj
pomembnejši proizvod sezone. 
Vendar je treba upoštevati, da 
je zorni kot dveh režiserjev o- 
braten: Minneili gleda iz prete
klosti na sedanjost, ki na prvi 
pogled ne sprejema te njegove 
preteklosti. Scorsese pa skuša 
sprejemati to preteklost z vidika 
sedanjosti, i

Le napol uspel pa je novi film 
Sadnega Pollacka «Un attimo li
na vila* (Bobbi/ Deerfield: Al 
Padno, Marthe Keller. Anng Du- 
pereg), deloma posnel v Italiji. 
Pollack je začel svoje filmsko 
delo s čudovitim filmom «Questa 
ragazza e di tutti*, ki je bil v 
60. letih morda najlepše slovo 
od klasičnega filma. Po tem slo
vesu pa je Pollack vedno nihal 
med prekrhko obnovitvijo klasič- 
nosti in preplaho modernostjo. V 
tem oziru je novi film zelo za
nimiv.

V katastrofalno serijo se vklju
čuje Jerrgja Jamesova »Airport 
77» ki ne doda veliko noveoa 
prejšnjima dvema filmoma serije 
»Airport*. Deloma, a še manj za
dovoljivo. se v to serijo vklju
čuje Stuarta Rosenberga «11 viag- 
gio dei dannati* (Tre Vouaqe of 
the Damned). Kot «podproizvnd» 
bi lahko omenili tudi koproduk
cijo med 'A D A in Formozo Paula 
Lederja delo »Super Kong* dol 
počasni tridimenzionalni spek
takel.

Kol slab primer filmay ki se 
vrača v pretekla desetletja, pa 
lahko omenimo Maja Baera »Ode 
a BiHy Joe* (Ode to Billi/ Joe),

Imamo m še nekaj drugih vred
nih del. «Colpo secco* (Slap Shot: 
Paul Neivmun) ni mojstrovina, je 
pa zanimiv prikaz univerzalnosti 
spektakla. Po znanem «Maltatoio 
5» je to najboljši film Georga 
Roga Hilla.'

Richarda Fleischerja «11 prin
cipe e il povero* (The Prince and 
the Pauper) je pravzaprav pa
namska proizvodnja. Gre za do
bro predelavo pravlice ki ie 
vseskozi resna, nazadnje pa po
slane ironična. Skoraj neizogibno 
je primerjati ta film z deloma 
Richarda Lesterja «1 tre mo 
schettierh in <Miladgs, ki sta 
imela skoraj iste igralce in sta 
prav tako krožila pod panamsko 
zastavo.

Johna Kortgja «La zingara di 
A!ex» (Ale:c & the Ggpsg) je sko
raj vseskozi dobra komedija, 
njen optimistični «odgovor» Wh- 
derjevemu "cinizmu* pa je na 
koncu prehiter.

Povrnil se ie k režiji tudi ti
pični rdemoleratičnh režiser sta
re generacije Slanleg Kramer, 
katerega novi film je manj «pri
digarski» in bolj iskren, čeprav 
ne najboljši: «11 principio del do
mino: la vita in gioco* (The Do
mino Principle).

Povrnil se ie tudi drugi reži
ser. Roger Corinan, a žal ne !c 
režiji. Pri filmu Steva Carverja 
«Quella sporca ultima notte* je 
namreč Corinan producent. 'Živ
ljenje gangsterja Caponeja je 
Corinan že obravnaval in sicer 
dosti bolje s svojo režijo «11 mas- 
sacro dgl pionir/ di San Valen
tino». Te dni je prišlo do rierii- 
cije drugega' Cormanovega filma, 
odličnega «11 elan dei Barker* 
(Bloodg Mama. 1970). v katerem 
nastopata poleg Shelleg Winters 
še neznani Robert De N:ro in 
še mah znani Bruce Dem.

Pred hedavnim umrli režiser 
Tom Gries je bil skoraj dokon
čal filmsko biografijo bokserja 
Muhammada Alija. ki se ie zdaj 
pojavila v kinematografih z na
slovom »Io sono il piu grande* 
(The Greatest). Protagonist je 
sam Muhammad Ali, vendar se 
nam ne zdi, da to dvigne po
prečni nivo skoraj «propagandne
ga» filma.

Specialist erotičnega filma Russ 
Meger je napravil ironično, a 
malo zadovoljivo varianto svoje
ga žanra s filmom «Supervixens* 
(Sunervirens; Ušchi Digard idr).

Zabeležiti moramo tudi nekaj 
križanj z evropskim filmom. Šved 
Jan Troell ie že režiral «nmerl 
ški» film. «Una donim clvamata 
moglie». Tokrat pa smo spozna
li prvi del njegovega filma iz 
1970. leta, v katerem prikazuje 
zgodbo družine rojakov, ki so se 
odločili, da se preselijo v Ame
riko, »Karl e Kristina* ni po
sebno zadovoljiv, radi pa bi gle
dali drug'' del. ki prikazuje živ
ljenje v Ameriki.

Nekaj ameriških režiserjev je 
napravilo svoje nove filme v Ev
ropi. Sam Peckinpah je režiral 
«La croee di ferro* (Cross of 
Iron) kot angleško-nemškv ko
produkcijo, posneto v Jugoslaviji 
z raznimi jugoslovanskimi igral
ci. Gre za zelo osebno razmiš
ljanje o vojni.

Neobičajno italijctnsko-francosko 
proizvodnjo predstavlja »Dracula 
cerca sanguc di vergine e meri 
di sete!* (Blood for Dramilo). 
Italijanski produdfcht1 Carin Ponti 
je s tem filmom ponudil sodelo
vanje ameriškemu «ttndergiound» 
umetniku Andgju Warholu ki je 
prepustil režijo svojemu sodelav
cu Paulu Morrissegu. medtem ko 
je italijansko verzijo napravil 
Antonio Margheriti ,s psevdoni
mom Anthonn M. Dauison Pro
tagonist je Warholovo odkritje 
Joe DaVesondro. polen njega na 
nastopa io Udo Kier. Milena Vu- 
kotič, Dominigue Darel, Sfefavia 
Casini Silvia Dionisio in celo 
Vittorio De S\ca v eni od svojih 
zadnjih interpretacij: film je
namreč iz 197! leta. Film ie za
bavnejši kot druga porodila groz
ljivke iste ekipe. «11 mostro e 

* S. G. * v
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ITALIJANSKA TV 
Prvi karta!

12.30 Argumenti, vzgojna oddaja
13.00 Nore glave, komični filmi
13.25 Vremenska napoved
13.30 DNEVNIK
14.10 Nemški jezik
17.00 Ob petih z Amedeom Naz- 

zarijem
17.05 Zecehino d'oro
18.00 Argumenti, vzgojna oddaja
18.30 DNEVNIK 1 - Kronike
19.20 LASSIE

Obisk v muzeju, film
19.45 Almanah, Vremenska slika 
2(1.00 DNEVNIK
20.40 Tam tam. aktualnosti Dnev

nika 1
21.35 MURIKL. ČAS NEKEGA 

POVRATKA, film 
Film je režiral Alain Res- 
nais. v njem pa naslona,io 
Delphine Sevrig, Jean-Picr- 
re Kericn, Nita Klein. Ju 
lien Verdier in drugi.
Oh koncu DNEVNIK. Da
nes v parlamentu in Vre 
menska slika 
Druqi kanal

12.30 Vidim, slišim, govorim 
Knjižna rubrika

13.00 DNEVNIK 2 Ob 13. uri
13.30 Vzgojna oddaja
17.00 Program za mladino 

MLADOST GORSKEGA 
2. in zadnje nadalj.

18.00 Posvečeno staršem: MLA
DINA IN DELO

18.25 Iz parlamenta in Športne 
vesti

18.45 Dober večer z Mariom Ca- 
rotenutom
Film iz serije DRAGI 
OČKA
Vremenska slika

19.45 DNEVNIK 2 Odprti studio
20.40 Gledališče Dana Foja

• LA STGNORA E’ DA BUT- 
TARE. 2. in zadnji del

21.55 Bologna: Piazza Mangi1’1'0 
Glasbena oddaja z Dinom 
Sartijem

22.40 Gledališki problemi
23.10 Govorimo o pristopanju

Ob koncu: DNEVNIK 2 ■ 
Zadnje vesti
JUGOSLOVANSKA TV 
Liubljana

8.45 . 10.00 in 15.00 TV v Soli
17.10 Križem kražern
17.20 Morda vas zanima: V sve 

tu oblikovanja
17.55 OBZORNIK
18.10 PEVSKI TABOR 77. Šent

vid pr’ Stični
18.40 V KRALJESTVU ZLATO

ROGA. oddaja iz' cikla Na 
rodni parki

19.15 Risanka
19.30 DNEVNIK
19.55 Notranjepolitični komentar
20.05 N. Crioo: 1

DRUŽINSKE VEZI. nadall-
20.55 Razgledi: Zgodba o rudarju
21.30 Policijske zgodbe
22.20 DNEVNIK

Koper ,
19.55 Otroški kotiček
20.15 DNEVNIK
20.35 DEKLE IZ HAMBURGA 

film
21.55 cLocsindina*. dok. oddaja
22.10 Glasbena nokturno

Zagreb
19.30 DNEVNIK
20.00 Prikloni se in začni. k'aS 

bena oddaja
21.05 LJUBEZENSKE ZGODBK

serijski film ,
21.55 Stoletje revolucij: MEHIKA

ŠVICA
19.10 DNEVNIK
19.25 Dok. oddaja o Velik: 8rl 

taniji r
20.45 Zaklad Marca Pola 
21.50 Argumenti
22.40 DNEVNIK

TRST A RADIO 1
7.00. 8.00. 9.00. 10.00. 11.30, 13.00, 7.00, 8.00, 9.00. 10.(H). 12.00, 13 °0;

14.00. 15.30, 17.00. 18.00, 19.00 Po- 15.00. 17,00. 19.00, 21.00 PorocU^ 
ročila: 7.20 Dobro jutro; 8.05 in 6.00 in 7.30 Glasbeno prebujenj0’ 
9.05 Glasba in kramljanje; 9.30 8.40 Včeraj v parlamentu^

(Nadaljevanje na zadnji strani,

Blok notes: 10.05 Koncert sredi 
jutra: 10.35 Rojstna hiša naših 
velmož: 11.35 Današnja plošča;
12.00 Glasba po željah; 12.45 Pri
stopanje k deželnim oddajam;
13.15 S pevskih revij; 13.35 Od 
melodije do melodije: 14.10 Od
govarja Aleš Lokar; 14.30 Veliki 
izvajalci; 15.35 Njej v posvetilo;
16.00 Gremo v kino; 16.30 Otx-oški 
vrtiljak; 17.05 Deželni skladatelji;
17.30 Glasbena panorama; 18.10 
Kulturni dogodki v deželi in ob 
njenih mejah; 18.25 Klasični al
bum.

KOPER
7.30, 8.30. 10.30, 12.30, 13.30,

14.30, 15.30','1'T6’.3(i!""'T8.,30,' lfl.,16,
21.30 Poročila I 7.00 Olksha za do 
bro jutro; 8.32 Barok v glasbi;

Resna glasba; 9.00 in 10.35 
in jaz; 11.00 Beethoven in Itali.18;
11.30 Govorno glasbeni program •
12.10 Drugi zvok; 13.30 Glasbe« 
program z Donatello Moretti: H , 
Glasbeni program; 14.30 Znanstve 
ne informacije; 15.05 AvtobiogfA 
fije znanih novinarjev; 15.45 Prj, 
Nip; 18.10 Srečanje z VIP: l0”*: 
Zlata doba: 20.15 Konec tednj'
21.05 Tristan in Izolda Richarda 
Wagncrja; 23.15 Lahko noč.

SLOVENIJA
5.00, 6.00, 7.00, 8.00, 9.00,

11 .(XI. 12.00. 13.00, 14.00, 15.00, 18^: 
19.(K), 22.00. 23.00 Poročila: 
Danes za vas; 6.20 Rekreacij*’ 

• (i.50 Dobro jutro, otroci!; 7.20 h 
■ seda na današnji dan: 8.08 Glasb®' 
na matineja; 9.05 Radijska šola

9.15 Glasbeni' program; 9.32 Pio- '9.30 Iz glasbene tradicije jugo?*
vanskih narodov; 10.15 Kdaj. kaj1: 
kako in po čem?; 10.45 Turisti’ 
na!x>tki; 11.03 Znano in priljubi.) 
no; 12.10 Z orkestri in solisti; !"•' 
Kmetijski nasveti; 12.40 Pihal”® 
godbe vam igrajo; 13.20 Zabava 
glasba; 13.30 Priporočajo vam- • ■' 
13.50 Človek in zdravje; 
Glasbena pravljica; 14.16 Naši 
metniki mladim poslušalcem; P*-' 
Glasba po željah; 15.30 Napotki * 
turiste; 15.35 Glasbeni interme22 ; 
15.45 Naš gost; 16.00 «Vrtiljaa*' 
17.00 Studio ob 17.00; 18.05 
ment musical; 19.20 Zabavna g«., 
ba; 19.35 Lahko noč, otroci!; 
Minute z ansamblom Borisa Fra”

šče; 10.1K) Z nami je . . .; 10.32 Po
pevke dneva; 10.45 Glasba in na
sveti; 11.00 Kirn: svet mladih; 
11.32 Sprint glasba; 11.45 Eliza 
beline pravljice; 12.05 Glasba po 
željah; 14.041 Kultura in družba;
14.10 Popevke; 14.33 Poje Umber- 
to Napolitano; 14.45 La Vera Ro- 
mngna; 15.00 Naši otroci in mi;
15.10 Valčki, polke in mazurke;
15.45 Folk ansambel Tullio Fred-
dolini; 16.00 Izletnik: 16.40 Glas
beni notes; 17.00 Ob petih popol
dne: 17.30 Primorski dnevnik;
17.45 Zabavna glasba; 18.00 Tops- 
pops: 18.35 Naši zbori pojo; 20.00 
Glasovi in zvoki; 20.32 Kako se 
počutiš?; 21.17 Ansambel lahke 
glasbe; 21.32 Simfonični koncert.

Od'ka: 20.00 Stop pops 20; 21.15 Vr1 
daja o morju in popiorščaki’

ANDREJ ŠAVLI: VRSTA SKOZI ČAS
Obrazi koprsko-goriške generacije slovenskih učiteljev (1875 - 1909 - 191^

XXXI.

Ernest Majer
Rojen je bil leta 1894 v Bujah 

v Istri, po osnovni šoli je obi
skoval pripravnico v Podgori pri 
Gorici, učiteljišče v Gorici, kjer 
je maturiral leta 1913; učitelje 
val je v Pradah - Lazaretu na 
šoli. ki je imela slovenske in ita
lijanske oddelke; v prvi vojni 
vojak, nato borec za severno me
jo. 20 let je delal na prosvetnem 
oddelku okraja Konjice in Laško 
— precej časa tudi kot okrajni 
suplent — ter se uvedel v šolsko 
administracijo; Nemci so ga leta 
1941 izselili v Srbijo, od koder 
se mu .je pozneje posrečilo priti 
do Ljubljane. Po zadnji vojni je 
z velikim uspehom organiziral 
administrativno delo prosvetnih 
oddelkov okrožnega NO Ljublja
na, pokrajinskega NO za Sloven
sko Primorje poverjeništva Aj
dovščina in upravno-pravnega od
seka ministrstva za prosveto SR 
Slovenije. Živi v Ljubljani.

Peter ^Medvešček
(1859 -1932)

»
Doma je bil iz Krestenice pri 

Kanalu, osnovno šolo je obisko* 
val v Kapalu in Gorici, dva raz
reda gimnazije in pripravnico za 
učiteljišče je opravil tudi še v 
Gorici, učiteljišče pa v Kopru, 
kjer je maturiral leta 1881 Pou
čeval je v Plavah, v Brezovicah 
pri Gradinu v Istri, v Ravnici 
pri Grgarju, v Lokovcu blizu Če- 
povana ter v Opatjem selu na 
Krasu, 33 let je bil nadučitelj v

Vipavskem Križu, kjer je biJ 
upokojen leta 1927.

Pisal je članke politične vse
bine v Sočo. po razkolu stranke
v dr. A. Gregorčičevo novousta
novljeno Gorico, katere urednik 
je bil. Sodeloval je pri Sloven
skem narodu. Popotniku, Učitelj
skem tovarišu, Edinosti, pri zad
njih treh tudi s sestavki pedago
ške vsebine. V Gabr.ščkovi Slo
vanski knjižnici je objavil pre
vode proze iz srbohrvaščine (Še- 
noa, Bečič), njegovo najobširnej- 
še samostojno delo je zemlje
pisni in zgodovinski Opis Sv 
Križa.

V kriški občini jc zupanoval 
12 let. užival je ugled med ljud
mi, še posebej med goriškim u- 
čiteljstvom, zato so ga razmere 
kmalu potegnile na tla strankar
skih prerekanj in bojev. Andreju 
Gabrščku se jc do smrti in prek 
nje zameril, ko je dvigal učitelj
stvo protJ slovenskim deželnim 
poslancem, ki se niso zavzeli za 
povišanje mizemih učiteljskih 
plač. Gabršček jih je v Soči za
govarjal, da so bili pač v manj
šini in se zato niso mogli za
vzeti za učiteljstvo. V Slovenskem 
narodu se je oglašal neki nepod 
pisani dopisnik, nastopil je proti 
Gabrščkovi Soči. zagovarjal po
višanje učiteljskih plač in takole 
pisal, kako je goriško učiteljstvo 
reagiralo na Gabrščkov zagovor 
poslancev: <Lc redek je učitelj, 
ki bi še verjel, da nam bi slo
venski poslanci pomagali (do 
zvišanja plač), če bi tudi bili v 
večini.* V Andreju Gabrščku se 
še čez desetletja, ko piše svoje 
Goriške Slovence, del I, str. 507- 
509, prebudi napadalna žilica. Ko

govori o tem prerekanju z »ne
imenovanim* dopisnikom Sloven
skega naroda, zapiše: «... to je 
bil tisti Medvešček, ki je po 
vojni glavni oproda fašistov v 
Vipavski dolini.*

Težko bi bilo karkoli reči o 
tej zapozneli Gabrščkovi polemič
ni in uničujoči pripombi o Med- 
veščkovi kapitulaciji pred fašisti. 
Andrej Gabršček je po prvi voj
ni ostal na Dunaju in se ni vrnil 
na Primorsko. Fašizem je hoj 
od začetka poskušal vdreti v slo
venski politični prostor in si pri
zadeval omrtvičiti razne -odvisne 
slovenske veljake, zlasti gostilni
čarje in trgovce. Slovenska jav
nost, posebno mladina je na to 
ostro reagirala in budno sprem
ljala taktiziranje, opletanje in 
slepomišenje nekdanjih slovenskih 
rodoljubov, ki so nekdaj hoteli 
kaj pomeniti v slovenskem poli
tičnem in kulturnem življenju. 
Tudi ob starega Petra Medvešč
ka se je morda bolj ali manj 
odkrito obregnil kak dopisnik v 
časopisju

Malej Mikuž
(1884 - 1975)
Doma iz Idrijskega Loga pri 

Črnem vrhu, rodil se je v zelo 
številni družini .(13 otrok), obi
skoval .je po domači osnovni šoli 
tri razrede gimnazije v. Kranju, 
nato učiteljišče v Kopru, kjer je 
maturiral leta 1906; učiteljeva! 
je najdalj na Tolminskem (Tol
min, Log pod Mangartom Str
mec, Grahovo), bil vadniški uči
telj na moškem učiteljišču v Go

rici. med prvo vojno jc vodil 
leti zaposlovalni tečaj PriPraVbj| 
ce v Cerknem; leta 1918 Je 
kratek čas ,šolski nadzornih 
sodnem okraju Cerkno in jJJ|rjji
nato vodja šole v Spodnji - .

po P'
selitvi v Jugoslavijo je dela ^
ter na Colu pri Vipavi. P° ^ v 

dela*

v M»'

pisarni šolskega nauzornika .j
Šmarju pri Jelšah, nato !e jfl 
šolski nadzornik v lendavskerh 
logaškem okraju Umrl je 
riboru, star 91 let.

ve
Objavljal je krajše prispc v 

v mladinskem tisku, pisal r 
tržaški Učiteljski list, bil ^ 
učiteljskega odseka za ses p. 
slovenskih šolskih knjig in. 5, 
avtor Petega berila za 5. i0^

uč1'
razred ljudskih šol (Trst 
ter Icpt zastopnik idrijskega 
teljstva član uprave Zveze Ju’ , 

'slovanskih učiteljskih društev 
lijske krajine.
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košarka TEDENSKI KOMENTAR
N

Obetaven start
Vse naše mladinske ekipe zelo dobro igrale

#jjnje slovenski zamejski zastop- 
Drwvl m*adinskem košarkarskem 
Nai ,vu so dokaj dobro startali. 
seel! 6klpe so v L kolu te ]ige d°-
ffraz ^ dve zmagi in utrPele en

B SKUPINA
Vem 'k? presenečenje v tem pr
iti : k° u je poskrbel openski Polet, 
VoJf doma Premagal enega od fa- 
Din„0v1 za uvrstitev v finale te sku- 

y ’ tržaški Italsider. 
ja sarovanci trenerja Sergija Tavčar
ji rf v aedeljskem srečanju poka- 
So _Q°kajšnjo mero značajnosti, saj 
Po j,rei1)a£ali močnega nasprotnika 
enJredno razburljivi tekmi in po 
Psm P^aijšku. Tavčarju je torej 
Po j°, sestaviti homogeno in tehnič- 
ski , ro. možtvo, ki je, po nedelj- 

ITI8Si, tudi postalo eno od kan- 
jif,.. ov,. za uvrstitev v sam pokra- 

fmale.
odDrT*" MVel pa je brez večjih težav 
Sr'.avi1 skromno Bgrcolano. No, to 
ja n -e n' f"l° za Kontovelce- več- 
si rjpkušnja in le v nedeljo, ko 
Priipr 0 ^arko Ban in tovariši spo- 
latom uV sl°venskem derbiju s Po- 
Kont ’ ,m° lahko videli realno moč 

f°velove ekipe, 
p . IZIDI 1. KOLA 
2*? - Italsider 

ntovel - garcolana 
JUventus - Pagnossin B 
pn1 LESTVICA

V) Konto vel in Juventus 2, Ital- 
p’ Bagn°ssin B in Barcolana 0.

prihodnje ko,lo ci3. n.)
lahl t * Kontovel (11.00 na Opči- 
c0)a ’ “alsider - Pagnossin B, Bar- 

ana • Juventus.
* C SKUPINA 

pfv r°vci so v tej skupini igrali v 
Piu r\ k?*u v Sosteh proti močne- 
jj v^rju 1904. »Plavi* so bili sko- 
den „° fekmo domačinom enakovre- 
b0r najSProtnik in že to kaže, da so 
SjPkaC!. *Srali zelo dobro. Naši ko- 
Sjj arJ| so pričakovali hujši poraz, 
kot n *nter j®*14 s Hurlinghamom 
PoU» - Pumi favorit za uvrstitev v 
Tinski finale.
li p?Y.nedeljo pa bodo borovci igra- 
v vj-1 Servolani, ki so jo v gosteh 
br,j! 1Jateljski tekmi premagali. Če 
s li ‘Tlavb ponovili dober nastop 
k0 me proti Interju, potem bi lah- 
par ^yujili tudi prvi prvenstveni

IZIDA 1. KOLA Z 
g}* 1904 - Bor 
PiJ?.. Bosco - Servolana 

°eitek: Hurlingham 
t LESTVICA

gj^fer 1904 in Servolana 2, Bor, Don 
p?. *n Hurlingham 0. 

prihodnje kolo (i3. id

67:66
110:53
60:59

prijel z ekipo iz Starancana. Sreča
nje je bilo odločilno za peto oz. še
sto mesto končne lestvice.

Kot sam končrji izid priča, je bila 
tekma za naše fante le dober tre
ning. Kajti Gojkovičevi varovanci 
so kljub temu, da so šele pred ne
davnim začeli s treningi, dokazali, 
da so kar za dva razreda boljši od 
sicer požtrvovalne ekipe iz Staran
cana. Zaradi tega o srečanju nima
mo veliko povedati, le da se je igra 
odvijala enosmerno. Najbolj učinko
vita igralca- sta bila Diego Devetak 
(41 točk) in Renzo Bučinel (26).

Ker kronika ne nudi drugih zani
mivosti, bomo raje povedali nekaj 
besed o Domovem nastopu na tem 
turnirju. Tudi če upoštevamo, da do- 
movci niso še dosegli najboljše for
me, moramo vseeno reči, da je s 
takim potencialom igralcev končno 
peto mesto nezadosten uspeh. Poleg 
tega se igra v napadu odvija v glav
nem preko dveh igralcev, in sicer 
Devetaka ter Dornika. Na turnirju 
je namreč Dom dosegel 317 točk, od 
teh sta navedena igralca zadela 216- 
krat. Zgodilo se je tudi, da so «belo- 
rdeči* zgubili visoko prednost ko je 
moral Dornik oz. Devetak zapustiti 
igrišče. Z obrambo pa smo lahko 
zadovoljni, čeprav bi se morali ne
kateri igralci bolj potruditi. Vseka
kor smo prepričani, da bo do začet
ka prvenstva treher Gojkovič odpra
vil vse navedene hibe. Nazadnje še 
končna lestvica: 1. Sidertecnica, 2. 
Grado, 3. Arte, 4. Pom, 5. Dom, 6. 
Staranzano, 7. Pagnossin, 8. Turjak.

■ Vladimir

NOGOMET AMATERSKE LIGE NA GORIŠKEM

Kriza pri ekipi Juventine 
nikakor noče prenehati
Niti Sovodnje in Mladost ne dosegata vzpodbudnih rezultatov
2. AMATERSKA LIGA

štandreška Juventina je v osmem 
kolu prvenstva tretje amaterske li
ge na domačih tleh izgubi'a z mini
malno razliko proti enajsterici iz 
Morara. Kriza se v štandreškem ta
boru torej nadaljuje, saj je bil ta 
poraz popolnoma zaslužen. Pomen 
tega srečanja je bi! še toliko večji, 
če upoštevamo dejstvo, da je enaj
sterica iz Morara predzadnja na le
stvici in je torej neposredni nasprot
nik Štandrežcev v borbi proti iz
padu.

IZIDI
Terzo - Villesse 1:0
Itala - S. Marco Gr. 1:0
Lucinico - Sagrado , 2:1
Juventina - Morano 0:1
Staranzano - Ruda 2:1
Torre Tap. - Isonzo 3:1
Mariano - Aiello 2:1
Malisana - Pri Fiumicello 1:0 

LESTVICA
Staranzano 18, Terzo 12, Itala, Tor

re Tap., Lucinico 11, Malisana 10, 
Fiumicello 9, S. Marco Gr. 8, Ison
zo, Ruda, Aiello, Villesse 6, Juven
tina, Moraro, Mariano 5, Sagrado 4.

PRIHODNJE KOLO (13. 11.) 
Terzo - Lucinico 
S. Marco Gr. - Sagrado 
Juventina - Itala 
Staranzano - Pro Fiumicello 
Villesse - Moraro 
Isonzo - Ruda

75:62
66:76

'Servolana (11.00 v Dolini), 
m * Don Bosco. Počitek: 

^ 1904. ...
(edko)

a ^ijateljska tekma

J*9 - Bor 102:89 (47:43)
Meneghetti 12, Barut 36, 

t)e Rc 16, Corbatti 8, Pertot R. 14, 
lot T er?a,,di, čok 4, Labiani 2, Per- 

"er'u8a 2, Martinelli 8.
- • Slepčevič 4, Bajc 13, Štavar 

m M. 26, Kovač 8, PeganV ^aže

V, BreS 14:28, Bor 3:12.
Sa jjD®k se spoprijeli ekipi Bre- 
Venst Bora’ k' bosta nastopali v pr- 
iarij ^ .*Pomlad». Zmagali so Bre- 
z^k.33 so bili prisebnejši in so 
tovoj 1^mar>jSe število žog kot bo- 
bajKni • vrstah Dolinčanov je bil 
str^-l'!’* Barut, ki je zadeval z vseh 

’ ‘n onemogočil obrambo Trža- 
občuti, p°d košem. Pri Boru se je 
i?Vr,I a odsotnost Cancianija, ki zna 
je v ao voditi igro, tako da so fant- 
ft vf .fat zapravili dragocene žo- 
8en ^Iboljši so bili Ražem in Pe- 

naPadu ter Kovač v obrambi.

107:54i? — Staranzano
,152:24)

U- Dornik (k) 16, D. Deve- 
28, »L Sancin 12, Vižintin, Bučinel
^utg 2n’ Valtrie 2’ KanteIi 8> L
kvinto se je goriški Dom v o- 
akega ,Predprven’stvenega košarkar- 

turnirja za naraščajnike spo-

Komentar Mirka Novosela

Le Spličani neporaženi
Derbi 3. kola prve jugoslovanske košarkarske 

lige med Brestom in Bosno se je zaključil s 
presenečenjem. Zmagali so namreč Ljubljančani, 
pa čeprav scA v tem srečanju zopet igrali brez 
diskvalificiranega čosiča in čeprav so Sarajev
čani pred nedavnim v osmini finala jugoslovan
skega pokala premagali popolno ljubljansko po
stavo. Odlična igra Gvardijančiča in Papiča ter 
uspešna conska bbramba Ljubljančanov v dru
gem polčasu, pa ne nazadnje še podcenjevanje 
s strani gostov, vse to je privedlo do presene
čenja in seveda do zaslužene zmage Bresta.

Po tem, 3-. kolu torej ostaja nepremagana edi
no splitska Jugoplastika, ki je tokrat brez po
sebnih težav odpravila še beograjski Radnički j 
POB. Jerkov, Krstulovič in Vilfan so pravi ste
bri splitske ekipe, ki je v teh treh prvih kolih 
pokazala, da upravičeno Lahko brani lanski na
stop dr^amega,ypr,vaka.

Po nepricgitovapem spodrsljaju v nedeljo z Jugoplastiko je to- 
frat bepgrgjsfei, Parfizan pregazil mestnega tekmeca Crveno zvez
do. Zopet se je v beograjskih vrstah odlikovala dvojica Kičanovič - 
Dalipagič, ki je skupno dala kar 76 točk.

Za presenečenje je poskrbel tudi Metalac iz Valjeva, ki je za
nesljivo zmagal na Reki. Položaj Kvarnerja na lestvici postaja 
že dokaj kritičen in Rečani že sedaj sodijo v skupino tistih ekip, 
ki se bodo morale krepko boriti za obstanek v ligi.

No, tudi prihodnje kolo, ki bo že jutri, bo dokaj razburljivo. 
Derbi tega kola bo vsekakor v Sarajevu, kjer se bo domača Bosna 
skušala oddolžiti za poraz v Ljubljani. Delibašič in tovariši bodo 
namreč igrali proti Jugoplastiki. Nedvomno bo to zanje težek izpit, 
ki bo obenem tudi pokazal realno moč splitske Jugoplastike, ki 
je izredno dobro startala v prvenstvu in v pokalu prvakov.

V Beogradu' bosta jutri kar dva mestna derbija. Partizan bo 
igral z ■ Bekom, Radnički FOB pa se bo pomeril s Crveno zvezdo,

Ljubljančani bodo jutri gostovali na Reki. Igrali bodo s popolno 
postavo, to je tudi s čosičem, in so seveda v srečanju s Kvar- 
nerjem favoriti. Zmaga nad Bosno je Ljubljančanom nedvomno dala 
novega zanosa in pričakovati je, da se bodo košarkarji Bresta kaj 
kmalu povzpeli proti vrhu lestvice.

IZIDI 3. KOLA
V ČAČKU: Borac - Rabotnički Skopje
V SPLITU: Jugoplastika - Radnički FOB
NA REKI: Kvarner — Metalac Valjevo
V LJUBLJANI: Brest - Bosna Sarajevo
V BEOGRADU: Crvena zvezda — Partizan Beograd
V ZADRU: Zadar — Ciboria Zagreb
V BEOGRADU: Beko — Dal vin Sarajevo

LESTVICA
Jugoplastika 6, Bosna, Crvena zvezda, Radnički FOB, Cibona, 

Partizan, Metalac, Beko, Zadar 4, Rabotnički, Brest, Borac 2, 
Kvarner, Dalvin 0.

PRIHODNJE KOLO (JUTRI, 12. NOVEMBRA)
Metalac — Rabotnički; Cibona — Borac; Dalvin — Zadar; Par

tizan — Beko; Radnički — Crvena zvezda; Kvarner — Brest; v 
nedeljo (po TV); Bosna — Jugoplastika.

115:104
104:90
86:96
80:76

90:113
88:74

119:102

Malisana - Mariano 
Aiello - Torre Tap.

3. AMATERSKA LIGA
Preteklo kolo je bilo za naši enaj

sterici katastrofalno, saj sta obe 
doma izgubili.

Sovodnje so nezasluženo podlegle 
ekipi iz Koprive. S prisotnostjo Ko
vica na igrišču, bi lahko mirne du
še startali na remi. Položaj se je še 
poslabšal, ko so že v prvi minuti 
dobili gol, katerega niso mogli sko
zi vso srečanje nadoknaditi.

Mladost se nahaja v hudi krizi: 
zopet je doma izgubila, tokrat pro
ti skromni ekipi' iz Vrbovljana. S 
tem porazom so naši fantje še po
slabšali svoj položaj na lestvici, pa 
tudi morala je v taboru Mladosti 
na tleh.

Naj omenimo še drugi zaporedni 
poraz Audaxa, ki je bil prvi na lest
vici. To mesto pa je prevzela trži- 
ška Romana, Vi je v nedeljo v go
steh premagala enajsterico iz Farre.

IZIDI
Poggio - Audax 1:0
Fogliano - Brazzanese 4;2
Edera - San Lorenzo ■ 1:0
Mladost - Vermegliano 3:1
Farra - Romana 1:2
Azzurra - Piedimonte 2:1
Sovodnje - Lib. Capriva 0:1

LESTVICA
Romana 11, Fogliano 10, Poggio 

9, Audax Azzurra 8, Farra 7, Sovod
nje, Libertas, Capriva, Vermegliano 
6, Edera, San Lorenzo 4, Mladost, 
Piedimonte 2, Brazzanese 1.

F. G.

NARAŠČAJNIKI 
Juventina — Mossa 0:5 (0:1)

JUVENTINA: Rusjan, • Makuc,
Sturm, Marcolina, Markočič Lado, 
Devetak V., Pagliaro, 'Lepore, Le
ban, Mervič, Markočič Aleš (Fab- 
bro).

Štandrežci so proti močni ekipi iz 
Moše doživeli še en visok poraz. Ta
kega poraza res niso zaslužili, saj 
so se do dvajsete minute drugega 
polčasa dobro upirali nasprotnikom. 
Gostje so prišli v vodstvo v prvem 
.polčasu z nesrečnim avtogolom Mar- 
coline. V drugem delu pa so «belo- 
rdeči* popolnoma popustili, tako da 
so Furlani nemoteno (v desetih mi
nutah) prišli še štirikrat do gola z 
močnimi streli od daleč.

, ZAČETNIKI
Juventina — Itala 0:0

JUVENTINA: Fabris, Košuta, Aleš 
Brajnik; Vižihtln, ’ Krpan, Culot, W. 
Nanut, Tomasi, Makuc, Bressari, 
SpangheA''TBaštjančič), 12 Danijel 
Brajnik.

SODNIK: Ivo Berdon iz Štandreža. 
Začetniki štandreške Juventine so 

osvojili na domačem igrišču poziti
ven rezultat, saj so zasluženo remi
zirali s solidno ekipo Itale iz Gra
dišča. Tekma je bila vseskozi zelo 
zanimiva, saj sta obe ekipi zaigrali 
precej odprto in od časa do časa je 
bilo videti nekaj res lepih in pro
dornih akcij, tako z ene kot z 
druge strani. Lahko rečemo, da je 
neodločen izid brez zadetkov pra

vično plačilo za obe obrambi, ki sta 
znali razčistiti vse nevarne prodore, 
ki sta jih ustvarila nasprotna na
pada.

BOKS
MILAN — Danes se bost: pome

rila v tem kraju italijanska boksar
ja C.ianni Molesini in Italo Venturi
ni. Dvoboj bo veljal za državni na
slov welter kategorije.

Daneu, Cibic, Prašelj, Čemjava.
SODNIK: Bertocčhi.
ZAPISNIKAR: Mokor. -
Slovenski derbi v Dolini je imel 

dve povsem nasprotni podobi. Med
tem, ko so v prvem delu srečanja 
zastopnice Brega popolnoma nadkri- 
lile svoje nasprotnice, je v nadalje
vanju prišlo do preobrata in vajeti 
igre so prevzele v svoje roke požrt
vovalne Kontovelke. Odločitev o 
končnem zmagovalcu je tako padla 
šele v petem setu, ki je trajal ce
lih 25 minut in so ga po ogorčenem 
boju, polnem preobratov, dobile do
mačinke.

Kontovelove deklice so v tej tek
mi prav gotovo prijetno presenetile. 
Njihova velika zasluga je, da se po 
slabem začetku niso -demoralizirale, 
ampak so se vrgle v boj še z večjo 
vnemo in željo po uspehu. Osvojen.V 
seta sta pravična nagrada za njihov 
trud.

Po drugi strani lahko ugotovimo, 
da je Breg zaigral pod svojo rav
nijo. Mlade odbojkarice iz dolinske 
občine_so nasprotnice po lahki zma
gi v prvih dveh nizih podcenjevale. 
To bi se jim kmalu tudi maščevalo, 
saj v nadaljevanju niso več uspele 
uveljaviti svoje igre. Sicer pa meni
mo, da je zmaga Brežank zasluže
na, saj so tehnično le nekoliko bolj
še od mladih Kontovelk.

Mig

ZARADI PROMETNE NESREČE

V nevarnosti dvoboj 
Spasski-Korčnoj

Vse je bilo že pripravl.jeno za 
veliko šahovsko srečanje leta, pol
finalni dvoboj kandidatov za na
slov svetovnega šahovskega prva
ka med Sovjetom Borisom Spasskim 
in sovjetskim «disidentom» Vikto
rjem Korčnojem. ko je nastopil ne
naden zaplet, ki ga prav gotovo 
nihče ni pričakoval: Viktor Korč- 
noj si je zlomil roko!

Kako se je to zgodilo? Korčnoj 
se je s svojim sekundantom, an
gleškim velemojstrom Keenom s 
taksijem vračal iz kraja Wohlen 
v Švici, kjer se je nekaj časa pri
pravljal na dvoboj, ko .je doživel 
prometno nesrečo, v kateri je ena 
oseba umrla, šahovski velemojster 
pa si je, kot že rečeno, zlomil roko. 
Karčnoju so takoj nudili prvo 
zdravniško pomoč in ga odpeljali 
v najbližjo bolnišnico, kjer so mu 
ugotovili zlom.

Dvoboj, ki bi se moral začeti 
15. t.m., je torej v nevarnosti. Ka
že, da ga bodo morali vsaj za ne
kaj dni preložiti.

HOKEJ NA LEDU

D. J.

CORTINA D’AMPEZZO - Pričelo 
se je tudi italijansko prvenstvo v 
hokeju na ledu, v katerem igra 
devet moštev. V prvem kolu so do
segli te izide: »

Groden - Val Pellice 15:1
Milano - Alleghe 4:0
Renon Bočen - Cortina 3:1
Tekme med Bocnom in Briineckom 

niso odigrali, zaradi mednarodnih 
obveznosti bocenskega moštva. E- 
kipa Asiaga je v 1. kolu počivala.

V letošnjem prvem srečanju mladinskega košarkarskega prvenstva v 
Trstu je Bor sicer podlegel Interjevi peterki, vendar pa so naši fantje 
pokazali zadovoljivo igro in so dve minuti pred zaključkom celo vodili. 

(Na sliki: borovec Rado Race med štirimi nasprotnimi igralci)
Foto Magajna
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NOGOMET V MLADINSKIH LIGAH

Naše enajsterice (razen Brega) 
so bile v tem kolu neuspešne
Tudi razmerje v golih je bilo za slovenske predstavnike izrazito neugodno

ODBOJKA

PRVENSiVO DEKLIC 
Breg — Kontovel 3:2 (15:4,

15:7, 8:15, 10:15, 15:11)
BREG: Premolin, Stepančič, Ko

mar, Slavec, Canciani, Korošec, Žer
jal, Tul.

KONTOVEL: Albi, Malalan, Fran. 
chi, Husu, N. in K. Štoka, M. in V.

V nedeljskem kolu mladinskih pr
venstev na Tržaškem je igralo samo 
sedem slovenskih moštev/ Nekatera 
so v tem kolu počivala, druga pa 
so bila prisiljena k počitku zaradi 
razmočenih igrišč. Uspešni so bili 
s'-mo Brežani, ki so s svojima enaj
stericama zmagali v prvenstvu kade
tov in začetnikov. Vsa ostala moštva 
pa so morala poražena z igrišča. Tu
di razlika v golih je v tem kolu 
porazna: dosegla so jih komaj pat, 
prejela pa dvaindvajset1.’'

’ KADETI,T '"T'r
V tem prvenstvu so v nedeljo o- 

digrali tekme 8, kola. Najuspešnejša 
slovenska enajsterica je Breg, ki 
je tem kolu premagala solidno Pcn- 
ziano in tako ohranila vodstvo na 
lestvici. Tekme med Libertasom in 
Primorjem pa niso odigrali zaradi 
slabega igrišča.

IZIDI
Edile Adriatica - Rosandra 2:2 
Čampi Elisi - S. Giovanni (n.o.) ( 
Liberias - Primorje (n o.)
Opicina Supereaffe - Zaule 2:1 
Primorec - Edera 0:4
San Marco - Fortitudo 1:0 
Breg - Ponziana 2:1

NARAŠČAJNIKI
V 8. kolu prvenstva naraščajnikov 

ni v nedeljo igrala nobena slovenska 
ekipa. Primorje je počivalo, tekme 
med Giarizzolami in Bregom pa ni
so odigrali zaradi slabega igrišča.

IZIDI
A SKUPINA

Roianese - Fortitudo 0:1
Chiarbola - Op. Supereaffe 0:5 
Esperia SA - Portuale (n.o.) 
Blue Star - Gretta 8:1
Opicina - Campanelle 8:0 
Počivala: Muggesana 

LESTVICA
Opicina Supereaffe 13, Fortitudo 

12, Esperia SA 11, Chiarbola 8, Roia
nese 7, Opicina 6, Blue Star, Cam
panelle 5, Portuale 4, Muggesana 3, 
Gretta 0.

' B SKUPINA
Giarizzole - Breg (n.o.)
Domio - CGS (n.o.)
S. Sergio - Edera 0:2
Inter SS - Costaiunga (n.o.)
S. Giovanni - Rosandra 2:5
Počivalo: Primorje 

LESTVICA
Rosandra 12, Inter Sv. Sobota, Co

staiunga, Edera 8, Giarizzole 7, S. 
Giovanni 6, Primorje, CGS 5, Do
mio 3, San Sergio 2, Breg'0.

NAJMLAJŠI
Proseško Primočje je "V" 8. kolu 

prvenstva najmlajših visoko izgubi
lo na domačem igrišču in tako ob
tičalo na spodnjem delu lestvice.

IZIDI
A SKUPINA

Fortitudo - Giarizzole 0:2
Don Bosco - MonbLello (n.o.)
Chiarbola - Esperia 0:2
Inter SS - Triestina 2:0
Zaule - S. Croce 1:1
Zarja - Campanelle (n.o.)
Počivala: Muggesana 

LESTVICA
Inter SS, Giarizzole 13, Triestina, 

Zaule 10, Don Bosco, Campanelle 9, 
S. Croce 8, Zarja 7, Muggesana, 
Esperia 4, Fortitudo 3, Chiarbola, 
Montebello 0.

B SKUPINA
Roianese - S. Andrea 5:0
Domio - Op. Supercaffč (n.o.)
3. Sergio - Portuale .0:4
Stock Crstalunga 0:3
Opicina - Rozzol 0:1
Primorje - Cave 0:3
Počival: San Vito

LESTVICA
Portuale, Costaiunga 11, Opicina 

Supereaffe, Domio 10, Roianese, Roz
zol, Cave 9, San Vito 8, Stock 7, 
Primorje 4, S. Andrea 3, Opicina, S. 
Sergio 1.

ZAČETNIKI
V 8. kolu prvenstva začetnikov je 

od slovenskih predstavnikov zmagal

le Breg, Gaja in Primorje sta bila 
poražena. Kras pa je počival.

IZIDI
A SKUPINA

Giarizzole - Fortitudo (n.o.)
Chiarbola - CGS . 0:1
Ponziana - Soncmi B 0:0
Stock - Zaule 2:0
Rozzol - Campanelle 0:2
Počivala: Muggesana 

LESTVICA
Carppanelle 10, Sončim B 9, Mug- 

geqana 7, MgfiS, Gigrizzole 5, Pon- 
ziana 4(. Stock, Chiarbola A 3, Roz
zol 2, Fortitudo, Zaule 1.

B SKUPINA
Chiarbola B - Breg 1:3
Domio - Esperia (n.o.)
Inter S. Sčrgio - Portuale 3:1 
Stella Azzurra - Gaja 1:0
Primorje - Soncini A 0:7
Počival: Kras

LESTVICA
Esperia, Breg 10, Soncini A 8, In

ter S. Sergio, S tel'a Azzurra 6, Do
mio 5, Portuale 4, Chiarbola B 3, 
Gaja, Primorje, Kras 2.

CICIBANI
V 7. kolu prvenstva cicibanov so 

najmlajši nogometaši Primorja .viso
ko izgubili proti ekipi Giarizzol.

IZIDI
CGS - Campanelle 7:0
S. Andrea - Fulgor 2:0
Ponziana - Inter SS 3:0
Soncini - Fortiti/do 3:2
Zaule - Muggesana 1:6
Domio - Chiarbola 1:0
Giarizzole - Primorje 5:0

LESTVICA
.S. Andrea 12, Soncini 11, Mugge

sana, CGS, Ponziana 10, Fortitudo, 
Giarizzole 6, Domio 5, Chiarbola 4, 
Fulgor 3, Inter SS, Primorje, Zau 
le 2, Campanelle '1.

VERONA V prijateljski nogo
metni tekmi je Verona premagala 
tretjeligaša Audace s 5:1.

KOŠARKA
V 1. LIGI

Pagnossin presenetil
V 4. kolu košarkarskih prvenstev 

lig A-l in A-2 so v sredo dosegli te 
izide.

A-1 LIGA
Alco - Fernet Tonic 76:79
Canon - Gabetti 87:88
Brili - Emerson 86:80
Perugina Jeans - Pagnossin 79:80 
Mobilgirgi - Cinzano 110:89 
Xerox - Sinudyne 85:86

LESTVICA
Sinudyne 8, Mobilgirgi, Fernet To- 

ynic, Pagnossin, Gabetti, 6, Xerox, 
Canon, Brili 4, Cinzano, Perugina 
Jeans 2, Emerson, Alco 0.

PRIHODNJE KOLO (13. 11.) 
Brili - Xerox, Cinzano - Gabetti, 

Fernet Tonic - Canon (12. 11.). Mo
bilgirgi - Alco, Pagnossin - Emer
son, Sinud.vne - Perugina Jeans.

A-2 LIGA
IZIDI

Althea - Vidal 97:77
Gis Partenope - Eldorado 79:78 
Hurlingham - Chinamartini 89:79 
Sapori - Mecap 96:94
Pinti Inox - Jollycolombani 89:80 
Mobiam - Scavolini 81:74

LESTVICA
Sapori, Althea 8, Hurlingham, Jol- 

lycolombani 6, Mecap, Pinti Inox, 
Mobiam 4, Chinamartini, Eldorado, 
Gis Partenope 2, Scavolini 0.

PRIHODNJE KOLO (13. 11.) 
Chinamartini - Mobiam, Gis Par

tenope - Pinti Inox, Jollycolomba- 
ni - Hurlingham, Eldorado - Scavo
lini, Sapori - Althea, Vidal - Mecap.

NOGOMET
BERN — Prvo tekmo osmine fi

nala evropskega nogometnega poka
la UEFA med Bastio in Torinom bo 
sodil zahodnonemški sodnik Aldin- 
ger, povratno pa Thomas iz Walesa.

LECCE — Milanska prvoligaša sta 
včeraj odigrala dve prijateljski tek
mi. Milan je v gosteh premagal 
Lecce s 3:1, Inter pa v Reggio Emi
lij domačo Regsriano z 1:0.

KOLESARSTVO
MtiNCHKN — Mednarodno šest

dnevno kolesarsko dirko v Miinchnu 
ie osvojila belgijska dvojica Merckx- 
Sercu.

K ita iški
55. O

dnevnik
ti, ^edemo za dolgo mizo. Naši sogovorniki so dirigen- 
t)evc-netniški vodle- scenaristi, pisci partitur in libretov. 
Cionl’ prvi instrumentalisti orkestra. Predsednik revolu- 
S>arnega komiteja — povsod na Kitajskem so še ve- 
sQ ,najvišji organi revolucionarni komiteji in večinoma 
bre^9 Sestavljeni tripartitno: iz političnih predstavnikov, 

stavnikov delavcev in predstavnikov vojske, čeprav 
^kiik nastaia)° velike spremembe in se zlasti vojska 
Ulit o iz nHh — je kot zmerom doslej naš prvi sogovor- 
doq v°)e uvodno pojasnilo bere z listka. Vsi predsedniki 

p so govorili na pamet.
*sio 0g0v°r v sianski operi se mi je zdel zelo tipičen, 
^0v2ianimiv po sl°£u- P° besedah in po vsebini. Za- 
Sj}r a* sem si ga, skoraj bi rekel stenografsko, in ga ne- 

p ehjenega zapisal tudi v dnevnik, 
lu )j.redsednik revolucionarnega komiteja: «V tem obdob- 

)ertlo veliko bitko za spreminjanje svojega svetovne- 
kl(0 az°ra. že med kitajsko - japonsko vojno smo prav 
8,ho vsi drugi sodelovali v proizvodnem delu, predli 
ter itd. Pogosto smo hodili v vasi in v vojne enote

lreiali različne programe.

Od takrat dalje je v umetnosti in književnosti boj 
med dvema linijama. Kontrarevolupionarna revizionistična 
črna linija Liu Šao čija nam je pogosto onemogočala, da 
polno uresničujemo linijo Mao Ce-tunga. Toda med kultur
no revolucijo smo obračunali z Liu Šao-čijem. Vendar pa 
je na področju umetnosti gospodovala banda štirih. Ban
da je podredila umetnost in književnost uzurpiranju ob
lasti v partiji in državi. Prisvojila si je bogale plodove, 
ki so jih dosegle široke množice revolucionarnih n •.•ustni
kov pri izpolnjevanju linije Mao Ce-tunga. četverica se 
je vedla despotsko v umetnosti in književnosti.

Hua Kuo-feng je, sledeč Mao Ce-tungovi liniji, z enim 
udarcem likvidiral bando in tako izpolnil željo milijonov 
in milijonov Kitajcev. Dežela vre od sreče. Zdaj ni več 
bande in umetnost in književnost sta speč svobodni. V ne
kaj mesecih je nastala nova podoba umetniškega delova
nja. Od ustanovitve naprej smo izvajali dela, ki so podp: 
rala Mao Ce-tunga, Ču En-laja, Ču Deja. To.da vsa ta 
dela je banda prepovedala. Prepovedala je vse pesmi o 
dolgem pohodu, prepovedala je opero »Rdeča garda na je
zeru Hun Hu», igro »Brat in sestra orjeta ledino-, pre
povedala je vse pesmi o Jenanu in podobno.

Toda v zadnjih štirih mesecih, odkar ni več bande 
štirih, smo pripravili vsa stara dela in tudi veliko no
vih. Vsega skupaj imamo zdaj 50 del, s katerimi že na
stopamo.-

Zdaj sprašujemo mi. Nekdo vpraša, zakaj je na pri 
mer čiang Čing prepovedala igro «Brat in sestra orjeta 
ledino-. Takole nam odgovorijo: «Banda je v bistvu iz
dala Maovo linijo v književnosti in Izvajala revizioni
stično linijo. Zahtevali so. da pri ustvarjanju urpetniških 
del dajemo med pozitivnimi in negativnimi liki prednost 
ppzitivnim, med pozitivnimi samo revolucionarjem, med 
revolucionarji pa predvsem herojem. Naša igra «Brat in 
sestra- ni ustrezala tem kriterijem. Imenovali so jo pri

mitivno, čeprav je odsevala najboljša čustva in ideje 
ljudstva.

«Banda» je priznavala samo osem del
Zadušili so mnoga dela. Za nekatera so bile izdane 

pismene prepovedi, za druga ne. Pismeno so, na pri
mer, prepovedali opero »Sivolaso dekle-: Igro »Brat in se
stra- smo izvedli samo enkrat in sicer leta 1973 na zah
tevo Ču En-laja. Junija 1973 je prišel premier Ču En-laj 
z vietnamsko državno delegacijo v Jenan. Takrat je re
kel, da je igra «Brat in sestra- prvo delo, ki je taild u- 
stvarjeno po govoru Mao Ce-tunga v Jenanu in da ga 
želi videti. Zato je šel septembra 1973 voditelj našega 
gledališča v Peking k ču En-laju, ki mu je dal navodilo, 
naj igro o »Bratu in sestri- spet vključimo v spored. Okto
bra smo jo potem uprizorili v Sianu. Množice so bile na
vdušene, četverica pa ni reagirala. Toda mi nismo imeli 
tako visoke zavesti in nismo vedeli za črne namene ban
de. • Zvesto smo izvajali navodila bande in zahtevali od 
vseh, da se ravnajo po njih. Zato seveda tudi igre »Brat 
in sestra- nismo več igrali. Opazili smo sicer, da so na
vodila bhnde v nasprotju z Mao Ce-tungovimi navodili 
o umetnosti in književnosti. Toda banda je bila zelo vi
soko na oblasti in izvajala je fašistično diktaturo, in kdor 
se ni držal navodil, ta je bil ustrezno kaznovan.

Banda je priznavala samo osem del, ki naj bi bila 
Izraz proletarske umetnosti. Vse te igre so bile sicer 
napisane že pred kulturno revolucijo. Toda 1964. leta je 
bila v Pekingu revija kitajskih oper, kjer je bilo prika
zanih osem §tarih oper. Pri teh operah je Čiang Čing 
naredila nekaj korektur in si jih tudi avtorsko prisvo
jila. Tako je • nastalo osem čiang Činginih modelov za 
vsa gledališka dela na Kitajskem.

Med starimi deli, ki so bila prikazana na reviji, je 
bila tudi opera «Šivolaso dekle-, To opero je Čiang Čing 
prepovedala. Toda z nekaj spremembami jo je predela

la v balet. Opera bi bila namreč »strupena trava-, med
tem ko naj bi bil balet primeren za prikazovanje in do
volj revolucionaren-

Sprašujemo naprej:’ »Kaj pa zdaj, ko nimate več teh 
osmih pravil, po katerih ste se morali ravnati? Katera 
kriterije boste upoštevali pri postavitvi novih gledali
ških del?- -

Odgovorijo: «Zvesto bomo sledili liniji in idejam Mao 
Ce-tunga o umetnosti in o umetniškem ustvarjanju. Spo
štovali bomo pravilo o »sto cvetovih-, pravilo »postaviti 
staro v službo sedanjosti- in pravilo «postaviti tuje v 
službo Kitajske-. Umetniki smo za to, da se do konca 
izpelje pravilo »Cvete naj sto cvetov-, in smo proti vsa
kršnim administrativnim navodilom in prepovedim.»

STARA KITAJSKA ARHITEKTURA — »Spoštovali bomo pravilo o 
cvetovih, pravilo, postaviti staro v službo sedanjosti In pravilo, po 
viti tuje v službo Kitajske. Tako bomo zvesto sledili liniji in ide
Mao Ce-tunga,» pravijo kitajski umetniki Foto: M

\
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PREDSINOČNJIM IZ «VELEKAZNILNICE» NA FAVIGNANI (SICILIJA)

De Laurentisu, Dorigu in Sočiju pomagali 
pri pobegu skoraj gotovo pripadniki NAP
Prvi sodi v sam hierarhični vrh teroristične organizacije ■ V zadevo vpletene 
tudi RB ? • Zaporno povelje za 22-letnega jetnišniškega paznika Danzija

TRAPANI — Na otočku Favigna- 
na, ki leži nedaleč od Trapa ni ja v 
skrajnozahodnem delu Sicilije, sc je 
pričela v zgodnjih urali včerajšnje
ga dne velikopotezna operacija po
licistov, karabinjerjev in finančnih 
stražnikov za izsleditev trojice po
beglih iz krajevne «velekaz,iUnice».
Gre za 27 letnega predstavnika tero
ristične organizacije NAP Antonia 
de Laurentisa, 26-letuega Oscarja 
Socija, ki naj bi bil le posredno po
vezan z »oboroženimi proletarskimi 
oddelki* ter enako starega Luciana 
Doriga, o katerem gre glas. da ima 
določene stike s sorodnim prevrat
ni 'kim gibanjem »rdečih brigad*

Do bega je prišlo, kot znano, pred 
sinočnjim sicer med demonstracijo 11 
zapornikov. ki pripadajo eni ali šte
vilnejšim izvenparlamentarnim sku
pinam skrajne levice. Ti so zahte
vali razgovor s sodnikom dr. Ma
rinom. ki je zadolžen za nadzorstvo 
nad Jetnišnico. Le ta jim je ustre
gel. medtem pa jo je trojica pobri
sala.

De Laurentis, Dbrigo in Soči so se 
med splošnim vrvežem, ki je kaj
pak pritegnil pozornost skoraj vseh 
ječarjev, spustili po zasilni vrvi (iz 
razrezanih rjuh) skozi okence celi-
«HII9IIMlMIHIIIHIMIMIHMtltMtlHHIIIIIIIHIItMIMIMIIItHIIHHIIItlMIIIHIItHHIIIIIIItlHHnitlllllllllflllMIHIllfM|

PREISKAVA 0 AFERI cZLATIH TRAJEKTOV^

Parlamentarna komisija 
bo raziskala delovanje 
bivšega ministra Gioie

ce (poprej so mu odžagali rešetke) 
na dvorišče; od tod so splezali na 
obhodni zid. ki je namenjen straž- 
nim patruljam in nekaj hipov zatem 
so bili na prostosti. Zbežali so očit
no z avtomobilom, ki jih je čakal 
v neposredni bližini kaznilniskega po
slopja. Glede na resne ovire, s ka
terimi so pristojne oblasti »ustvari
le iz te jetnišnice pravo «utrdbo», ki 
naj bi jo torej bilo nemogoče nevid
no zapustiti* (gre za eno od petih 
»velekaz.iiln c*, ki so jih namenili 
najnevarnejšim navadnim in politič
nim zločincem v Italiji), je očitno, 
da je pobeglim .pomagal stražar.

V resnici je državni pravdnik v 
Trapaniju dr. Ciacco, ki vodi ustrez
no preiskavo, podpisal zaporno po
velje P>'oti 22-letnemu pazniku Gio- 
vanniju Danziju iz Vaglia (Potunza),; 
slednji je moral predsinočniim nad
zorovati prav tisti del jetnišnice, iz 
katerega so pobegnili trije zaporni
ki. Možje postave jih iščejo tudi s

brijo in še naprej vse do Neaplja. 
Enajsterica skrajnolevičarskih de
monstrantov znotraj kaznilnice je 
po begu zabrusila stražarjem; »Gre 
za dokaz, da je mogoče lagodno zbe 
žati tudi iz državne »zaporniške u- 
trdbe.*

V kaznilnico sta po odredbi pravo
sodnega ministra Bonifacia že do
spela kasacijski svetnik Buondonno 
in general karabinjerskega zbora 
Della Chiesa. ki mu je ministrski 
svet pred nedavnim poveril zunanje 
nadzorstvo kaznilnic s »političnimi 
teroristi*.

iDc Laurentis sodi v sam hierarhič
ni vrh NAP z Vitalianom Principe- 
jem, Gentilom 'Schiavonejem ter Al 
fredom Papalejem. Bil je član prve 
celice »papistov* (v Neaplju). Pr
votno je skrbel za iskanje stanovanj, 
namenjenih sedežem teroristov (v 
Sorrentu, Bovalinu v Kalabriji in 
drugod), pozneje ,ie ustanovil «na 
pistično* celco v Rimu ter se ude

Margrethe danes pri papežu

pomočjo primerno izurjenih psov, he-1 ležil številnih »demonstrativnih* a- 
likopterja in plovil, kaže pa, da so | tentatov v Neaplju, Rimu in Mila-
prizadeti dobesedno izginili. Možno 
je. da so otoček že zapustili, saj ne 
more biti golo naključje, če so o- 
blasti raztegnile zasledovalno akci 
jo na Siciliio, kakor tudi na Kala-

to oceno sodišče sprejelo. Zato bo 
ta obsodba skupaj s še nekaterimi 
sodnimi obsodbam: teroristov v zad
njem času v drugih državah pozi
tivno vplivala na preprečevanje 
mednarodnega terorizma in onemo
gočanje središč teroristične dejav
nosti fašističnih ostankov,*

Komisija je nadalje izpustila začasno na prostost bivšega 
poverjenega upravnika družbe <Finmare» E. Cossetta

- RIM — Parlamentarna prcisko 
valna komisija je na včerajšnji seji 
soglasno sklenila, do' bo začela pre
iskavo o delovanju bivšega ministra 
za trgovsko mornarico Gioie 
v zvezi s tako imenovanim škan
dalom »zlatih trajektov*. Obenem je 
komisija, prav tako soglasno skle
nila, da izpusti začasno na prostost 
Emanueleja Cossetta. poverjenega 
upravnika poldržavne ladjarske druž
be Finmare. Z včerajšnjim sklepom 
sc ie torej uradno začela preiskava 
o škandalu, o katerem je italijanski 
tisk že veliko poročal in v katere
ga je vpleten politik, ki ni rav
no na dobrern glasu.

Škandal, v katerega je vpleten Gio 
vannl Gioia, je bruhnil na dan pred 
enim tnescecm. ko je sirakuški pre- 
tor Elio Risicato podpisal zaporne 
naloge za Cossetta. za predsednika 
ladjarske družbe »Adriatica* Fer 
ruzzija Balbija in za palermskega 
ladjarja Russottija, obenem pa je i- 
zročil vse zbrano dokazno gradivo 
parlamentarni komisiji, ker je bil 
v afero vpleten tudi bivši mmister.
Ferruzzi Balbi je obtožen, da je pro
tizakonito najel nekaj Russottijevih 
trajektov in to po prekomerni ceni, 
ostali pa naj bi mu tega ne prepre
čili. čeprav naj bi bila to njihova iz
recna dolžnost. Po poročanju neka
terih časnikov pa naj bi škandal i- 
mel še znatno večji obseg in naj 
bi zadeval vse področje najemnin 
za ladje, ki naj bi jih plačevali druž
bi Finmare in Adriatica.

Prvi korak, za katerega se je od
ločila preiskovalna komisija, je za
to ugotoviti obseg premoženja ob
toženih ter morebitne premike kapi- 
talov na njihovih tekočih računih, 
po drugi strani pa bodo skušali tu
di ugotoviti kako in zakaj je držav
ni banka za delo finansirala ladjar
ju Russottiju nakup trajektov, ki 
jih je nato slednji za velik denar dal 
v najem državnim podjetjem. Kako 
izpeljati to preiskavo pa bo komisi
ja odločala na prihodnji seji. Prav 
tako se. bo na tej seji komisija na 
kratko seznanila z afero davčnega 
anagrafskega urada, v katero naj 
bi bil vpleten bivši finančni minister 
Visentini. Vendar, sodeč po nekate
rih govoricah, naj bi komisija to 
preiskavo takoj arhivirala zaradi o- 
citne neosnovanosti obtožb.

Kot rečeno jč komisija sklenila iz
pustiti začasno na prostost Emanue
leja Cossetta. Po oceni parlamentar
nih preiskovalcev namreč ni več ne
varnosti. da bi Cossetto prikril do
kazno gradivo ali preprečil delo ko
misije. Iz previdnosti pa mu je ko
misija vsekakor začasno zaplenila 
potni list. (vt)

nu, med drugim na garažo javne 
varnosti v glavnem mestu. Sodeloval 
je še pri ugrabitvah za »samofinan- 
ciranje* teroristične organizacije 
(n.pr. študenta Antonia Gargiula — 
odkupnina 80 milijonov lir in »kralja 
cementa* Giuseppeja Moccia — mi
lijarda). L. 1975 je bil aretiran (pri
bližno istočasno z bratoma) in za
prt na Favignani .od koder je ne
kaj mesecev zatem pobegnil, nakar 
so ga znova prijeli in predsinočnjim 
je varnostne organe ponovno spe
ljal na led.

Luciano Dorigo uradno ne pripada 
nobenemu gibanju, toda preiskovalci 
so ga spravili v zvezo z trdečimi brt- j

DODATNA PREISKAVA 0 PET0VELJSKEM ATENTATU

Poudarjeno nesoglasje med izjavami 
karabinjerjev in švicarske policije

Karabinjerska častnika Utirit« in Farni ponovno zatrjujeta, ila je bila 
»preiskava zakunita* in priznavala le kako morebitno »malenkostno pomoto*

BENETKE — Tudi podpolkovnik 
Domenico Farro in major Antonino 
Chirico zavračata kakršnokoli odgo
vornost za nepravilno vodenje pre
iskave o petoveljskem atentatu. Kot 
že general Mingarelli pred dvema 
tednoma, tako -sta tudi ostala dva 
častnika, ki sta tesno sodelovala pri 
preiskavi in sta bistveno pripomogla 
k temu-, da je preiskovalni sodnik 
poslal na zatožno klop šest Goriča- nju. 
nov (vsi so bili kasneje oproščeni) 
poudarila beneškemu preiskovalnemu 
sodniku dr. Izzu, ki vodi dodatno 
preiskavo o petoveljskem atentatu, 
da sta vestno opravljala svoje delo 
in da sta vemo zabeležila vse, kar 
sta pač ugotovila. Nista pa znala 
pojasniti nesoglasja med njunima 
poročiloma in med izjavami švicar
skih policijskih oblasti.

Za kaj pravzaprav gre? Prvotna 
obtožnica je navajala dokaj podrob

če* (Valterja di Biaggia. Resen naj 
bi bi! s tovornjakom (pred leti je 
bil zaposlen pri nekem prevoz 
nem podjetju) odpotoval v Švico, 
prevzel razstrelivo vrste T4 in ga 
prepeljal v Gorico. Razstrelivo naj 
bi bii prevzel v nekem skladišču v 
kraju Pedrinate . pri Chiassu. Di 
Biaggio je pred sodiščem pričal, da 
je spremljal Rešena na tem potova

li imsfco srečanje 
Berlingucr-Carillo
(Nadaljevanje s I struni)

gadisti*: ko je 6. maja lani poskušal 
zbežati iz florentinske jetnišnice, so 
bili namreč z njim tudi člani BR 
Alberto Francaschini, Piero Berto- 
lazzi in Prospero Galknari. Mlade
nič je s »tovarišema* Giorgiom Pian- 
tamorejem in Giuliano Zuccaro od
govoren za prvo ugrab'tev v Turi- 

nju dvostranskih odnosov z Jugo-1 nu sjcpr Antonia Carella (sinu last- 
slavijo in napredku odnosov na tem njka znane tovarne avtomobilskih 
območju v duhu načel iz sklepne-: delov), za katerega je bila izplnča- 
ga dokumenta evropske konference na odkupnina ICO milijonov lir. Na

orocesu fobso'en je bil na 15 let 
ječe) je Dorigo javno izpovedal svo
ja »revolucionarna* nagnjenja.

O»cor Soči iz N'chelina (Turin) ve- 
1 La bolj za navadnega zločinca (tat
vine, ropi, ipd.). «Zanimive,r~

lec uslre m o ocenil zločin, nasilje brez dvoma brat Bruno, ki so ga 
in kriminalca terorista in da je! policisti ub li, ko je poskušal zbeža-

i
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se bil glavni obtoženec Romano Re 
l)an.-Ru kraljica Margretlip II. z možem Henrikom je zaključila tridnevni sen oskrbel z razstrelivom. Ta del 
uradni obisk v Italiji. Pogovarjala se je z Leottejem, Andreottijem in obtožbe je bil osnovan na poročilih, 
Forlanijem, poleg (ega pa si je ogledala nekatere muzeje (na sliki) in ki sta jih sestavila častnika Chirico 
aiheoioške izkopanine. Danes bo dansko kraljico sprejel papež Pavel VI. in Farro in na pričevanju «sufierpri-
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PROCES ZARADI BOMBNIH ATENTATOV V TRIDENTU

Iz strahu pred represalijo 
Sergio Žani vztrajno molči
Obtoženci še vedno vztrajajo v napadu na finančno stražo in na nadrejene

Zagovorniki so proučili vse te oko
liščine in ugotovili, da Resen s to
vornjakom ni prešel italijansko - 
švicarske meje. Ugotovili pa so tu
di, da so izjave švicarske policije v 
poginem nasprotju z izjavami ka
ra binjerskili častnikov. Medtem ko je ! sanja Berlinguerju; ta je .odgovor

lahko govoril.* ,
Pa še vprašanje za Carrillai 

■ meni o trditvi Suslova, da je eori 
j pravi socializem oni v SZ, medte1 
ko «socialreforniisti» sploh ne 
do, kaj je socializem? Carrillo je 
vrnil, da se ne ima za «socialrefuf' 
mista* in da se ga torej trditve SO' 
slova ne tičejo. Socializem v Sovje1' 
ski zvezi je bil tudi predmet vprtj
canin Unplindiinuiii * to in /vl(7OV0l**

bilo iz karabinjerskih |>oročil razvid
no. da je v Švici razstrelivo T4 raz 
položljivo na črni borzi in da je švi
carska policija zelo zainteresirana 
za sodelovanje z italijansko, da za-

no vse okoliščine, v katerih naj bi ‘re trgovino z orožjem in z razstre
livom,, so dejansko švicarski policij
ski organi, ki so jih sodniki zasliša
li na zahtevo zagovornikov, zanikali 
tq okoliščino, še več, saj je policij
ski delegat V Luganu Gualtiero Me
dici jasno povedal, da v Švici ni 
mogoče najti razstreliva T4 niti na 
črni borzi, ampak je na razpolago 
le razstrelivo vrste «cbeddite* in

da je ocena KPI o graditvi social**' 
ma v SZ znana »v pozitivnih in 
gativnih delih*. »Toda kdor h«c^ 
spoznati našo oceno o tem 'PraSf" 
nju. je dodal, se ne sme omejevali1 
na ta ali oni stavek, ki ga l*11* 
vključimo v kak govor ali razgori^ 
pač pa mora ujxištevati resne SJ 
dije, ki smo sc jih lotili, da bi po?1®’ 
bili našo oceno o sovjetski stvarn 
sti.» . '

O odnosih med obema partij*1?* 
sta Berlinguer in Carrillo soglaš*"1' 
da so odlični, priznala pa sta. n, 
obstajajo nekatere razlike, na Pf‘

H ialistifr-

o varnosti in sodelovanju.*
Mirko Kalezič se je dotaknil tu

di obsodbe dvojice fašističnih tero
ristov Krpana in Peroviča v sredo
v Duesseldorfil. tMenitno,* je na- .^TJ T.. _______  I—
glasil Kalezič, »da je državni toži- vine, rooi, ipd.). »Zanimivejša* sta ri vsai dri00 umetno napihnjeni, kljub 

■ temu Pa je vprašanje, kako se poli
cija, karabinjerji, finančna straža in

TRIDENT — Na procesu zaradi 
bombnih atentatov 1971. leta v Tri- 
dentu prihaja vse bolj do izraza o- 
brambna linija petih obtožencev ob 
nedostojnem zvračanju odgovornosti 
drug na drugega. Ce je kdaj prišel 
do izraza spor skorajda mržnja med 
rodovi vbjšitiš11 lfi čažfuriii policTjsklrtii 
ustanovami, je to prav primer pro
cesa v Tridentu. Res je. da so siro

ti iz kaznilnice v Alessanflrij ter 
sestra Marisa, ki na je teda j čakala 
pred jetnišmco. Po meni aretaciji 
so preiskovalci ugotovili, da je pri
padnica NAP.

Na Favisnani je bilo oroebšeno ne
kakšno obsedno stanje, tako so za
prte tudi šole. (dg)

tudi obveščevalna služba lahko us
pešno angažirajo v boju preti terori
stom in nasprotnikom demokratične
ga sožitja, če tratijo čas in energijo 
v medsebojnem tekmovanju, mržnji 
in obrekovanju.

Tudi med včerajšnjo obravnavo je 
bil napad na finančne stražnike in še
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VESTI IZ AVSTRIJE

NEUSPEŠNA POT MINISTRA PAHRA
Zakaj je avstrijsko blago na tujih trgih predrago - Konec 
tedna vojaški manevri v znamenju «Spannocchieve doktrine»

Odnosi med SFRJ in Dalijo
(Nadaljevanje s 1 strani)

kler Avstrija ne bo stvarno in po» 
fiolnoma uresničila teh svojih ob
veznosti. Zato tem boli vzbuja za
čudenje stališče avstrijskega zuna
njega ministra Pahra v omenjeni 
izjavi, da je Avstrija s švojimi za
koni uresničil t svoje obveznosti iz 
državne pogodbe, če upoštevamo, 
da določila, ki se nanašajo na za 
ščito manjš:n (7. člen) ne le da 
niso uresničena, temveč je prišlo 
celo do njihove revizije z zadnjimi 
zakonskimi ukrepi avstrijske vlade, 
o čemer so bile z jugoslovanske 
strani že dane pristojne ocene. To
rej ostaja to, da se Avstrija stvar
no loti uresničevanja svojih obvez
nosti iz državne pogodbe, kar bi 
bnc dvoma prispevalo k izboljša-

DUNAJ — Avstrijski delavec ni 
kriv, če je avstrijsko blago na tujih 
trgih predrago in če je avstrijski 
zunanjetrgovinski primanjkljaj v pr
vi polovici tega leta dosegel tako 
kritično točko, da se je moral zuna
nji minister Pahr minuli teden od
praviti po razumevanje k poglavit 
nim avstrijskim zunanjetrgovinskim 
partnerjem, predvsem pa seveda v 
Zvezno republiko Nemčijo, katere iz
delki odrivajo avstrijsko blago ce
lo s samega avstrijskega trga.

Pahrova pot 'je bila po mnenju 
avstrijskih gospodarskih komentator
jev popolnoma neuspešna in v Bon
nu so avstrijskega ministra odpra
vili na lep način tako, da so izre
kli glasno občudovanje nad stabil
nostjo avstrijskega gospodarstva, 
kar v nediplomatskih besedah po
meni. da avstrijsko gospodarstvo ne 
potrebuje nikakršne izredne pomoči.

V sami Avstriji pa je inštitut 
za gospodarske raziskave prav
kar objavil piodatke, iz katerih 
jasno sledi, da avstrijski izdelki ne 
izgubljajo konkurenčne sposobnosti 
zato, ker bi bila avstrijska delovna 
sila preveč draga. Raje nasprotno: 
povprečne . avstrijskega podjetni
ka stane povprečni avstrijski dela
vec povprečno 82 šilingov in 22 gro
šev na uro. oziroma 155 tisoč 'ši
lingov na leto, pri čemer pa velja 
takoj povedati. da ne gre za neto 
mezde, marveč za stroške za de
lovno silo v celoti in da je treba 
od takšne številke odšteti vrsto da
jatev. od tistih, ki gredo v prid 
socialnega zavarovanja, pa do dav
ka na dohodek.-

InStitut je izračunal, da je v pri 
merjavi z avstrijsko, delovna sila 
na Švedskem dražja za 70 odstot
kov, v ZDA in državah Beneluksa 
za 40 odstotkov, v Zvezni republik: 
Nemčiji in Švici pa za 30 odstot
kov. Krivec za avstrijski zunanje
trgovinski primanjkljaj zatorej ni
kakor ne more biti delavec, ki jc 
oč:tno plačan slabše, kot v večini 
drugih razvitih zahodnoevropskih dr
žavah. Zunanjetrgovinski primanjk
ljaj, ki jje znesel leta 1971 25 mi
lijard šilingov, lani pa 54 milijard 
šilingov, je že v prvi poloVici tega 
leta presegel vsoto 32 milijard ši

lingov in ta hjp kar najbolj resno, 
ogroža stabilnost avstrijskega go
spodarstva, saj gospodarski izve
denci napovedujejo, da bo do kon
ca leta krepko presegel znesek 70
mlijard šilingov.

* • »
Konec tega tedna se bodo v za

hodni Avstriji, na območju, ki za
jema zgornjo Avstrijo in Solno- 
graško, začeli vojaški manevri, ki 
sodijo med največje, odkar je dr
žavna pogodba iz leta 1955 Avstriji 
naložila dolžnost, da z orožjem bra
ni svojo nevtralnost.

Na manevrih bo nastopilo okoli 
12 tisoč vojakov in tristo oklepnih 
vozil, pri čemer bodo operacije to
krat prvič potekale na zahodu de
žele in ne več — kot vedno doslej 
— na mejah s socialističnimi drža
vami.

To zadnjo spremembo je treba po
vezati z dejstvom, da posebnost 
manevrov ni v številu udeležencev 
in moč' orožja, ki bo na manevrih 
nastopilo, marveč v dejstvu) da l»- 
do na njih preizkusili novo obramb
no doktrino, se pravi tisti obramb
ni koncept, ki je letos na pomlad 
med avstrijskimi vojaškimi strokov
njaki dvignil veliko prahu in spo 
rov. C v za obrambni koncept, ki 
so ga po poveljniku avstrijskih o- 
boroženih sil krstili za Spannoc- 
chievo doktrino in ki izhaja pred
vsem iz dveh predjjostavk. Prva u- 
pošteva dejstvo, da je Avstrija ze
lo gorata dežela, saj je 85 odstot
kov njenega ozemlja gorskega, 
takšno ozemlje pa je izrazta ovira 
za hitro napredovanje napadalca in 
je, gledano z obrambnega stališča, 
izrazito pehotno ozemlje. Po drugi 
od obeh predpostavk pa se Avstri
ja lahko znajde v vojaških opera
cijah le, če pride do splošnega ev
ropskega spopada. V takšnem pri
meru bi se poglavitni boji bil; ne
kje v središču Evrope in napadalec 
bi skušal avstrijsko ozemlje izkori
stiti predvsem ' za hitre prodore, s 
katerimi bi presenetil nasprotniko
va bočna bojišča. Izhajajoč iz te
ga naj bi Avstrija v skladu z dok
trino poveljnika svojih oboroženih 
sil obrambo, predvsem pa tehnič-. 
na sredstva, osredotočila na tiste

linije, ki teoretično omogočajo hi
ti e prodore v smeri vzhod - zahod, 
preostali del avstrijskega ozemlja 
pa naj bi bil prepuščen predvsem 
pehoti in pa doslej še neorganizi
rani teritorialni obrambi.

Tako zasnovana obramba naj bi 
b la trd oreh za slehernega napa
dalca, predvsem pa naj bi mu že 
vnaprej onemogočila doseči, pogla
vitni cilj. to je, nepričakovan na
pad na nasprotnikov bok. Brez pre
senečenja, tako sodijo avstrijski ge
nerali, pa takšna operacija čez av
strijsko ozemlje izgubi smisel. Pr; 
tem pa velja povedati tudi to, da 
ima Spwnnocchieva doktrina tudi 
veliko nasprotnikov, ki sodijo, da 
je nepopolna, ker pušča dele av
strijskega ozemlja brez pra ve vo
jaške obrambe.

Marjan Sedmak

NEAPELJ — Pripadniki novofa- 
šistične stranke MSI so sinodi pre
tepli 20-letnega levičarskega štu
denta Domenica Claddia Floresa, 
ki so ga sprejeli v bolnišnico Car- 
darelli s pridržano prognozo zaradi 
hudih lobanjskih poškodb.

posebej na podčastnika obveščeval
nega »oddelka I* Saijo vodilna in skup
na tema v pričevanju obtožencev, ki 
so se pomerili v neposrednih sooče
njih, ni manjkalo pa tudi zvračanja 
odgovornosti na nadrejene. Poleg Saije 
in stotnika Siracuse imajo obtoženci 
Žani in VVidmann, ki .stan,obtožena, 
da sta atentate izvedla, ter podkves- 
tor Molino in polkovnika Pignatolii in 
Santoro, ki naj bi njuno teroristično 
rovarjenje krili.( še posebej na piki 
bivšega tridentinskega kvertorja Mu- 
sumecjja. Obtožbe proti njemu niso 
sicer tako izrazite in neposredne kot 
proti finančni straži, v vseh pričevanjih 
obtožencev pa je opaziti poskus, da 
bi vsaj posredno kvestorja očrnili 
pred sodnim zborom.

Načrt je očiten: doseči tako. ali 
drugače (5rekinitev obravnave in v 
daljši perspektivi, ukinitev sodnega 
postopka zaradi zastarelosti kaznivih 
dejanj.

Od vseh včerajšnjih soočenj med 
obtoženci je bilo najbolj zanimivo pa 
tudi slikovito soočenje — spopad med 
Zanijem in , polkovnikom San torom. 
Med preiskavo se je soočenje med 
obtožencema zaključilo z obmetava
njem s pepelniki, včeraj pa sta sc 
nasprotnika omejila le na prerekanje. 
Med tem soočenjem je Žani nepo
sredno obtožil podčastnika Saijo. da 
je bil član teroristične organizacije. 
Namignil je tudi. da veliko ve o 
ozadju atentatov in o tistih, ki so 
jih naročili, vendar pa je vselej 
obmolknil, komaj je predsednik sku
šal poglobiti to plat vprašanja. Dr. 
Latorre j£ proti koncu skorajda rotil 
obtoženca, naj za bežjo volje pride 
vendarle na dan z besedo. Žani je 
deset minut zbiral pogum, večkrat 
je odprl usta, da bi spregovoril,, se 
približal mikrofonu, končpo Pa kot 
prvi dan klonil pod težo skrivnosti: 
«No, ne morem, če bi spregovoril 
bi bilo po meni. Organizacije je pre- 
mogočna.*

Proces se nadaljuje jutri, (vt)

Na Dunaju ugrabili 
industrijca Palmersa
DUNAJ — V najrazkošnejši mest

ni četrti so včeraj ugrabili velein- 
dustrijca (Valterja Palmersa, ki je 
lastnik številnih tovarn tkanin, o- 
blačil, usnjenih izdelkov in ooutve. 
Zanj zahtevajo 50 milijonov šilingov 
odkupnine (okoli 2,7 milijarde lir). 
Kaže. da žrtev boleha na srcu.

Preiskovalci izključujejo, da bi bi

la ugrabitev poltične narave.
Pozno sinoči so odgovornost za 

ugrabitev telefonsko prevzeli dom
nevni pripadniki teroristične orga
nizacije RAF (»frakc.ja rdeče ar 
made»). Industrijčevim svojcem so 
zagrozili, da bodo žrtev ubili, če 
jim najpozneje do 24, ure v soboto 
ne izplačajo zahtevane odkupnine.

RAF naj bi nadalje zagrozila z 
ugrabitvijo tudi samega kanclerja 
Kreiskyja.

BOLOGNA — V univerzitetnem 
naselju so agenti aretirali skrajno- 
levičarskega študenta Carla degli 
Espostija, in to v snvslu zaporne 
ga povelja sodnika Catalanottija, 
ki vodi preiskavo o tragičnih mrač
nih dogodkilt, ko je bil, kakor zna
no, ubit član »Lota continua* Pier- 
francesco Lorusso.
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Prevratniški profesor

«pla.stex». ki ga uporabljajo pri grad-1 mer prav v ocenjevanju soc18”3)-, 
nji cest. Fotografija skladišča v Pe j nega značaja vzhodnoevropskih ° 
drinateju. kjer naj bi bil Resen dvig- j žav. »Sicer pa smo komaj začeli 
nil razstrelivo in ki so jo karabinje- tidno analizirati socialistično pra* 
rji priložili svojemu poročilu, pa ni lla Vzhodu — je dejal Carrillo — 
bila posneta v Pedrinateju, ampak i ni izključeno, da bomo ob zakljur 
v Chiassu. Napis »Pedrinate* na pro- \ te^ analize lahko nesoglasja <)C1P 
metnem znaku ni označeval kraja, I vili.* t
amoak je bil le smerokoz, pred ka-1 Berlinguer je odgovoril tudi 
terim je stal sam Chirico in s svo- vprašanje o posledicah morebitne« 
jim telesom zakril pušč?co in na-1 poraza francoske levice na P8 v 
vedbo razdalje, ki loči Chiasso od mentarnih volitvah v Franciji. 18 
Pedrinateja. I Poraz - je dejal - bi imel nedvo>
...... , . ... . ! ne negativne posledice, toda ne
Kljub temu, da je bilo povsem ja- evrokomunizem pač pa za celot11® 

sno nesoglasje med izjavami karabi- ; delavsko gibanje v Evropi 
njerjev in med izjavami švicarskih | Vnrašanie o tem kako ob*ss;rusif (j?

--'.trditvi, d, jd bi,„ "j«- £STiSi Kri*
no delo Dooomoma zakonito. Le Cin- kj nas y tem trenutku najbolj 
nco je bežno omenil, da bi se lah- vsekako' se ne bi okleva,j pri* 
ko bil pn cem tudi pomotil, vendar , u myreb tne v)adn odgovornost1-^ 
naj W šlo MSr: X je perspektiv*;
njš. Sicer pa častnika nista bila pri- za katero*se borimo £ n^aj let. S*; 
pra vi lena pojasnjevati, odkod tolik- ve(Ja tudj zavedamo. da bi
sna razlika med njunimi izjavami in še [x)veča!o naše odgovornosti.* ^ 
med iz,avami švicarske policije. Zadnja vprašanja so zadeval* Pf

tovaiije tajnika španske KP v 'V ' 
Carrillo je povedal, da bo govoru 
Yaleu in še na treh univerzah jr 
cla je prejel še veliko povabil- ^ 
vprašanje, ali se bo »pozanimal*’,^ 
morebitno podobno potovanje 
guerja, pa je odgovoril Pajet*T 
»Carrillo nikakor ni potovalna tv*

Zvečer je Carrillo odpotoval i? ^ 
micina v Madrid., (tm)

Z včerajšnjim zaslišanjem se je 
zaključil osrednji del beneške prei
skave. Preiskovalni sodnik dr. Izzo 
bo moral sedaj še zaslišati Romana 
Rešena, kj je obtožen, da je s svoji
mi izjavami žalil nekatere sodnike 
in bivšega kaznilniskega paznika Pa- 
dulo, obtoženega žalitve karabinjer
skih častnikov, (b.br.)
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Francoska levica pred ločitvijo
PARIZ — »Skušali še bomo uvelja

viti že na političnih volitvah marca 
prihodnje leto. če pa ne bi zmagali, 
bo za drugič*, je na tiskovni konfe
renci po včerajšnjem zasedanju cen
tralnega komiteja KPF novinarjem 
dejal Georges Marchais, beseda dru
gič pa se nanaša na predsedniške vo
litve, ki bodo leta 1981 Komunistič
ni tajnik je tako na kratko označil 
smernice svoje stranke za prihodnje 
volitve; samostojen nastop na marč
nih, kjer je malo verjetno, da bi 
Partija prejela več glasov kakor so
cialistična ih že priprave na predsed
niške. kjer kani ponovno prevzeti 
vodstvo pred socialisti.

Napori francoske komunistične par. 
lije naj bi bili zato že sedaj vperje
ni ' predčstln v njeno ojačitev1, o če

mer naj bi pričalo tudi poročilo taj 
nika centralnega komiteja Laurenta. 
predno je na centralnem komiteju, 
ki je prvič zasedal »pri odprtih vratih*, 
prisostvovali so mu številni novinarji 
podal sedanjo sliko o članstvu in 
predvidevanja za naslednja tri leta. 
pa je Laurent ostro obsodil govor 
socialističnega tajnika Mitterranda na 
nedavnem vsedržavnem zasedanju 
stranke.

Francosko socialistično stranko jc 
Laurent obtožil, da ni sprejela komu
nističnih predlogov in tako dejansko 
onemogočila dosego sporazuma med 
strankami »union de la gauche*. K 
ostrini izjav je nedvomno pripomogel 
tudi «zaditji poskus*, da bi se levi 
radikalci, socialist; in komunisti |t 
dogovorili,- kajti tajni sestanek pred

stavnikov treh strank, se je, pred 
dvema dnevoma, končal zelo hitro, 
predvsem pa neuspešno.

O Vnajhni verjetnosti, da bi »levi
čarska zveza* res še bila zveza, go
vorijo tudi socialisti in sicer preko 
svojega tednika »L Unite*. ki v zad
nji številki, izšla je danes, poudarja, 
da «bi bilo boljše, ko bi prenehali ‘s 
polemiko, ki koristi šarilo desnici*. 
Za propad zadnjega sestanka, ki ga 
je predlagala socialistična stranka, 
kakor tudi celotnega dialoga med 
francosko levico, pa socialistični ted
nik krivi komuniste. Po pisanju «L'U- 
nitč* pa naj bi razkol povzročilo ne
soglasje o porazdelitvi mest v bo
doči vladi, o čemer pa naj bi sc, 
vsaj po izjavah komunistov, sploh še 
ne bi pogovarjali, (bp)

GENOVA -1- Predsinočnjim je na
mestnik državnega pravilnika dr. 
De Liguori izdal pod obtožbo zdru
ževanja v oborožene tolpe zaporna 
povelja za Sandra Meloni ja (20 let), 
Vita Messano (32), Pasqualeja Ma
rio Valituttija (31 — ki najbrž po 
zna ozadje nepojasnjene smrti anar 
hista Pinellija decembra 1969 , na 
kvesturi), Angela Monaca (32) 
Salvatoreja Cin'erija (27) ter uni 
verzitetnega profesorja Gianfranča 
Faino (41).

Vsi, razen prof. Faine, so v za 
poru j zaradi spodletele ugrabitve 
ladjarja Tita Nerija 19. oktobra oz. 
zaradi poskusa umora (med napa
dom je bil namreč mož hudo ra
njen ter so ga Včeraj operirali), 
docent pa je izginil pred kakimi 10 
dnevi. Šesteric* je obtožena pripad
nosti skrajnolevičarski teroristični 
organizaciji »Azione rivoluzionaria*.

Na sliki (telefolo ANSA) Gian- 
franco Faina. *

Ameriški film
(Nadaljevanje s 4. strani)

in tavolc. barone FranhensteM '■ 
Zabeležiti moramo tudi nek . 

ameriških filmov režiserjev a. 
pleškega in kanadskega 
Zelo zanimiv se mi zdi pr*4vs.*Z 
film Jolina Boormana «Esorci*J
IT - Leretico* (Eiorcist II . Th‘
Heretic). Kritika ie ta film 
jela kot poprečno delo, le 
ker je komercialni film, ah c,q, 
nadaljevanje komercialnega K, 
ma. V resnici gre za skoraj 
sperimentalno delo. .

»II maratone tas (Marati}■
Man) je nedvomno med 
vej Šimi deli Angleža Johna Sc 
Singerja, medtem ko so ntaf° 
dovoljivi ameriški filmi Mic"a 
la \Vinnerja («Won Ton ^”'1^. 
cane che salvo Holly\vood>\ , 
dasta varianta irevivala». kij .a 
žuje mlada protagonista ®rl,?|o 
Derna in Madeline Kalin s 
vrsto starih igralcev, ki se 
maj prikažejo), J. Leea T/iortV-j 
na (»Sfida a White Buffalo*)-j 
najmanj zanimivimi amertek . 
proizvodi Dina De iMurentJ. 
in Michaela Andersona («L* ,(j'(■
di Logan*), znanstvenofanst03 ^
ni film 1976. leta. ki že »F, 
mno zaostaja za «Star ^ar'.A 

Tudi pri filmih, ki jih ^n?Lai 
napravijo v Ameriki, sc 
pokaže prelom med term o,,e st 
kinematografijama. Prelom se fc 
jasneje pokaže, če preidemo^. 
anqleškim filmom. Le noVOg0iii) 
daljevanje serije ^James ".jt 
007» se nam zdi uspel film■ ^
ia serija predstavlja iz ■( 
začetka pravkar poskus and. 
kinematografije, da odgovoTi0\jV 
meriški s popolnoma kozm°™0- 
sko proizvodnjo. V zadnjfn) ^ 
mu serije, Letvisa Gilberta, ^ 
spa che mi amava* (The ... 
Who Loved Me), lahko VnQr ajj 
spia che mi amava* 
nadomestil Roger Moore. u vi
dljivost pa je ostala nesPre 
njena. ...ts(

Kerni Russellu pa iznajdb 
v scenografiji in kostumih 
tem mu pomaga žena S/iiuan'-s.|i. 
more odpraviti napak v zaf^ fjt- 
fcf jih zadnja leta prenaša 11 .(j- 
ma v film. Tako tudi v 
šem »Lisztomania* (Lisztom0’ ^ 
Nazadnje. Pete \Valker, ki j/j 
je precej zadovoljil s filmom 
časa del peccato mortale», )°gjeiD 
sti mani prepričljiv v slleilA 
novem «thrillarjem» »La 
mano* (Schizo).


